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تورم سخن روز مردم ماست، از آن می شنوند و چندان از آن نمی دانند هر چند شاهد 
آثار  سیاســی و اجتماعی آن هســتند؛ هر روز پول بیشتری پرداخت می کنند و مانده 
حســاب بانکی  آن ها برای تعیین ارزش و ذخیره آن قابل اعتماد نیست؛ جامعه ایرانی 
خارج از محیط های  علمی؛ آن دسته از مردم که دور از مفاهیم و متغیرهای اقتصادی، 
مبتنی بر مهارت ها و  شناخت محیطی و تجربی خود، برنامه ریزی اقتصاد شخصی خود 
را انجام می دهند، درک  عمیقی از تورم ندارند و هم راستا با فشارهای تورمی و تغییرات 
پیرامونی، که عموماً  ریشه در شنیده ها دارد، تصمیم می گیرند و در این تلاطم، هر روز 
التهابش بیشتر و  فروشدن و درماندنش بیشتر می شود؛ راهی برایشان نیست و مختصر 
یخی که دارند در  حرارت تورم در حال ذوب شدن است، مأیوس، سرخورده و ترسیده، 
در حیرانی فرورفته  و در بیابان بی آب و علف که تا چشــم کار می کند نشانی از تصمیم 
درست و موثر نیست،  نشسته اند.تورم می تواند معنی کار را از بین ببرد و سعی و کوشش 
افراد جامعه برای  ایجاد تفاوت از مســیر ســعی و تلاش را متوجه مسیرهای پرهزینه 
واسطه گری ها ســوق دهد؛  پیوند سرنوشت انسان ها، باوری است که تصور آن در افقی 
بلندتر باید جستجو شــود.  واقعیت این است که می پنداریم با تردستی ها و حیله های 
واســطه گری می توانیم از گرداب  مکنده به اعماق فلاکت رهایی داشته باشیم. هر چند 
این قبیل دست و پا زدن ها هم به  تعویق انداختن سرنوشتی است که دچار آن خواهیم 
شد.این روزها تورم سیستم پیچیده و  لاینحلی برای دولت شده است؛ از قرار، دولت های 
ما از پس این مهم بر نیامده و نمی آیند  و صنعت تورم شــکل گرفته است؛ این صنعت 
حوزه کسب و کاری است که در آن بر  مبنای تغییرات قیمتی و انتظاری از قیمت ها، افراد 
به دنبال سود و صرفه های اقتصادی  هستند.بسیاری از بنگاه های اقتصادی که نقدینگی 
دارند غافل از تأثیرات مخرب وارد شدن  به عرصه تورم، در پی پول جارو کردن در نوسانات 
هســتند ؛ تغییر پرتفوی دارایی ها  معمولًا جزء رفتار اقتصادی قابل تصوری اســت که 
شرکت ها وابسته به تغییرات قیمت  محصولات و تحولات جهانی در آن، دارایی های ارزی 
خود را به فلزات رنگی تبدیل  می نمایند یا برعکس.اما سوال اینجاست که در اقتصادی 
که دچار تورم مزمن و مشکلات  ساختاری است کدام یک از آموزه های مالی و اقتصادی 
می تواند مشکل یک شهروند را  حل وفصل کند.از نظر برخی از همشهریان رکود زمانی 
است که تغییری در قیمت ها  گزارش نمی شود، بازار خوابیده است و برعکس، در زمان 
صعود قیمت ها و یا فرریختن  قیمت ها دست و پازدن ناگهانی در خانواده ها بالا می گیرد 
و اپلیکیشن های قیمت سکه و  ارز و سهام پهنای باند را اشغال می کنند. به باور نویسنده، 
دانش و هوش مالی مفید اســت،  اما رونق برخی دوره ها در فضای فعلی اقتصاد ایران و 
برای جامعه ای که نمی تواند  متغیرهای کلان و تأثیر گذار اقتصادی را پیش بینی و برآرود 
کند با تردید مواجه است؛  قرار نیست سنگی بر گور این قبیل فعالیت ها گذاشته شود اما 
روشــنگری کردن ارباب  رسانه، نظارت اجتماعی و هوشیاری علاقمندان ضروری است، 

این دوره ها برای متولیان  و مسئولین و مردم همزمان مناسب است. 
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برخی مسئولان در برابر قانون مبارزه با فساد
 مقاومت می کنند

دولت روحانی
غلبه مردم گرایی بر عوام گرایی

صفحه 2

نگاه روز

چالش های بیمه ای بیماران خاص  

با حضور دکتــر رحمانی وزیر صنعت، 
معدن و تجــارت، دکتــر غریب پور 
رئیس هیئت عامل ایمیدرو، نماینده 
مــردم شهرســتان مبارکــــــه در 
مجلــــس شـــــورای اسلامی، مدیر 
عامل و اعضای هیئــت مدیره فولاد 
مبارکه، امام جمعه، فرماندار و جمعی 
از مسئولان شهرستان مبارکه از خط 
تولید انبوه تختال API ویژه ساخت لوله های انتقال نفت و گاز 

ترش رونمایی شد.
در این آئیــن وزیر صنعت، معدن و تجارت ضمن خرســندی از 
حضــور در فولاد مبارکه و قدردانی از تــلاش بی وقفه مدیران 
و کارکنان این شــرکت گفت: تولید فولاد های ویژه ساخت لوله 
های انتقال نفت و گاز ترش در فولاد مبارکه فتح الفتوح و به بار 

نشستن نهضت ساخت داخل است.
وی بــا تاکید بر این مجاهدت هــای کارکنان فولاد مبارکه در خط 
مقدم تولید و اقتصاد مقاومتی ادامه راه شهیدان دفاع مقدس 
است گفت: در نهضت ســاخت داخل تا سال 1400 ده میلیارد 
دلار سرمایه گذاری کرده ایم که 2.4 آن مربوط به صنایع معدنی 

است.
رضــا رحمانی بــا تاکید بر این که باید هــر قطعه ای را که می 
توانیــم در داخل تولیــد کنیم، باید تولید کنیــم، گفت: اول 
انقــلاب زنجیره و ظرفیت تولید فولاد کشــور 2.3 میلیون تن 
بوده است این در حالی اســت که امروز در این حوزه با رشد  
قابل توجهی مواجه هستیم و متاسفانه در برخی موارد در این 
زنجیره توازن برقرار نبوده اســت. اما خوشبختانه طی دوسال 
اخیــر اقدامات جدی بــرای برقراری توازن در ســنگ آهن تا 
محصول انجام شده است و در حال حاضر اصلا نیاز به صادرات 
ســنگ آهن نداریم. این در حالی اســت که تا سه سال قبل 
حدود 23 میلیون تن ســنگ آهن صادر می شده است. و سال 
قبل به زیر 8 میلیون تن رسیدیم. فلذا باید در زنجیره تولید 
فولاد توازن بیشــتری برقرار گردد.  وزیــر صمت با بیان این 
که فولاد مبارکه یک شــرکت معمولی نیست، افزود: این بنگاه 
اقتصادی بزرگ از یک سری مراحل با موفقیت عبور کرده است 

و به یک شــرکت جهانی مبدل 
شده است تا جائیکه تمام دنیا 
روی آن حساب جداگانه ای باز 
کرده اند این شرکت همچنانکه 
در مســیر بســیار خوبی قرار 
گرفتــه اســت نباید بــه هیچ 
عنوان فــولاد خام صادر کند و 
باید ظرفیــت تولید فولادهای 
 API خاص و همین فولادهای 
را در خود تقویت کند  و تولید 
محصولات مورد نیاز کشــور در 
صنایــع خودروســازی، نفت و 
گاز و لــوازم خانگی را بیش از 

پیش در دســتور کار خود قرار دهــد. وی در بخش دیگری از 
سخنان خود با اشاره به نقش فولاد مبارکه در توسعه ملی گفت: 
فــولاد مبارکه می تواند در تنظیم بازار کمک حال دولت باشــد 
و با رویکرد حمایت بیش از پیش از صنایع کوچک زمینه رشــد 
هرچه بیشتر آن ها را فراهم آورد.  وزیر صنعت، معدن و تجارت 
در گفتگــو با خبرنگاران نیز گفت: با تولید این محصول در فولاد 
مبارکه ســالانه از 300 میلیون دلار واردات جلوگیری شده و از 
این مهمتر این است که این شرکت نیاز کشور را به اسلب مورد 
نیاز برای تولید ورق مورد نیاز ساخت لوله های انتقال نفت و گاز 

ترش را تامین می کند.
رضا رحمانی در ادامه به دلایل توجیهی احداث خط نورد گرم 2 در 
فولاد مبارکه گفت: ما در فولاد مبارکه ظرفیت خالی برای خط نورد 
داشتیم، به گونه ای که خط نورد شماره یک این شرکت جوابگوی 
نورد تمام محصولات نیســت، بنابراین لازم بود این ظرفیت در 
بخش نورد ایجاد شــود که توسعه آن باعث ایجاد ارزش افزوده 

شده و نیاز صنایع پایین دست را تامین می کند.
وی در پاسخ به سوالی در خصوص زمان اجرای تکمیل طرح شهید 
خرازی و احداث خط نورد دو فولاد مبارکه افزود: مجوز لازم برای 
راه اندازی خط نورد دو صادر شده است ضمن این که منابع مالی 
لازم برای این پروژه دیده شده و ظرفیت لازم نیز وجود دارد که 

پس از انجام تشریفات قانونی وارد فاز اجرا خواهد شد.
او خاطرنشان کرد: عزم فولاد مبارکه برای اجرای این طرح جدی 
اســت و منابع مالی لازم برای اجرای آن دیده شده و نظر دولت، 
کارشناســان فنی و هیات مدیره شــرکت در این خصوص مثبت 
اســت و در حال انجام تشریفات و انتخاب پیمانکار هستیم و به 
نوعی کار این پروژه آغاز شــده و به طور حتم این طرح در موعد 
زمانی که مقرر شده اجرا خواهد شد و به مدار فولاد خواهد آمد.
وزیر صمت به ظرفیت های فولاد مبارکه در صنعت فولاد کشور 
اشــاره داشــت و افزود: فولاد مبارکه برنامه های دراز مدت و 
موثری برای توســعه از تامین ســنگ آهن و خرید معدن گرفته 
تا مشــارکت در فولاد هرمزگان و توســعه خط نورد آن و تکمیل 
زنجیــره فولاد دارد و ظرفیت طرح نورد دو نیز در این شــرکت 
احصا شــده و مطمئنا فولاد مبارکه در آینده بزرگتر از وضعیت 

کنونی خواهد شد.

 رئیس هیئت عامل ایمیدرو :  فولاد مبارکه از بنگاه ها و 
طرح های اقتصاد مقاومتی کشور است

دکتــر غریب پور معــاون وزیر صمت 
و رئیس هیئت عامل ایمیدرو نیز در 
جمع خبرنــگاران با بیان این که فولاد 
مبارکه از بنگاه ها و طرح های اقتصاد 
مقاومتی کشور است، گفت: محصول 
جدید تولید شده در فولاد مبارکه به 
تائید وزارت نفت نیز رســیده است 
و در گام اول 300 هــزار تــن از این 

محصول تولید می شود.
وی در پاسخ به این سئوال که طرح نورد گرم2 فولاد مبارکه از چه 
زمان وارد فاز احداث می شود گفت: قدر مسلم آن است که ایمیدرو 
از اجرای این طرح که از نیاز های اساسی صنعت فولاد کشور است 
حمایت می نماید و در حال حاضر هم مجوز آن صادر شده است و در 
حال گذراندن مراحل تشریفاتی و قانونی است. و انشاء الله در زمان 
خود با برنامه ریزی هایی که مدیریت فولاد مبارکه تدارک دیده است 

وارد فاز اجرا خواهد شد.
دکتر غریب پور در بخش دیگری از سخنان خود گفت: در حال حاضر 
در فولاد مبارکه با انباشــت انبوهی از تختال های آماده برای نورد 
هستیم این در حالی است که خط نورد فعلی این شرکت چه به لحاظ 
کمیت و چه از نظر کیفیت جوابگو نیســت. بنابراین با احداث و راه 
اندازی این خط نیاز صنایع پائین دست تامین و ارزش افزوده قابل 

توجهی برای کشور ایجاد می شود.
رئیس هیئت عامل ایمیدرو  اظهار داشت: فولاد مبارکه در توسعه 
های خود برنامه های بلند مدتی در نظر دارد که اجرای این توسعه ها 
در آینده فولاد مبارکه را به شرکتی به مراتب سودمند تر و اثربخش 

تر تبدیل خواهد کرد.
 

  مدیر عامل فولاد مبارکه : ایران به زودی به  یکی از کشورهای 
صاحب تکنولوژی صنعت فولاد مبدل خواهد شد

بنابراین گزارش در بخش نخســت این آئین مدیر عامل فولاد مبارکه 
با ارایه گزارشــی از عملکرد فولاد مبارکه و بــا تاکید بر این که این 
شرکت برنامه های بسیار هدفمندی در توسعه های کمی و کیفی خود 

ترسیم نموده است گفت: فولاد مبارکه 
با 30 سال تجربه تولید انواع محصولات 
فولادی اکنون پا در عرصه تکنولوژ شدن 
گذاشته است و به زودی کشور ایران را 
به یکی از کشــورهای صاحب تکنولوژی 

صنعت فولاد مبدل خواهد کرد.
وی در ادامه سخنان خود اظهار داشت: 
مدیــران و کارکنان بلنــد همت فولاد 
مبارکه در این راه و افق روشــن توانســتند برای اولین بار در کشور 
با همکاری مهندسین نفت به دانش فنی تولید فولاد های خاص مورد 
استفاده در صنعت نفت و گاز، لوازم خانگی و خودروسازی دست یابند 
که امروز شاهد رونمایی از خط تولید انبوه تختال API مورد استفاده 

در صنایع نفت و گاز ترش بودیم.
وی در تشریح مشــخصات فنی این محصول اظهار داشت: به نفت یا 
گازی که بیش از 100ppm سولفید هیدروژن )H2S( داشته باشد، 

اصطلاحا ترش گفته می شود.
مدیر عامل فولاد مبارکه با تاکید بر این که عمده میادین نفت و گاز جهان 
ترش هستند، گفت: برای ذخیره سازی و انتقال آن ها نیاز به لوله ها و 
 ppm 3 و گوگرد کم تر از ppm فولاد خاص دارای هیدروژن کم تر از

10 می باشد.
مهندس عظیمیان با اشــاره به نقش شــرکت فولاد مبارکه در تولید 
لوله های API  محیط تــرش ادامه داد:  برای تولید لوله های API و 
مخازن محیط ترش، ابتدا تختال در شرکت فولاد مبارکه تولید و پس 
از ارسال به شرکت فولاد اکسین خوزستان تبدیل به پلیت گردیده و 
در نهایت، تولید لوله در یک شرکت لوله سازی مانند لوله سازی اهواز 

انجام می گیرد.
وی تصریح کرد: محصول لوله محیط ترش در مقایسه با محیط شیرین، 
بــا چند مشــخصه )حاصل از تســت های خوردگی( متمایز می شــود 
که شــکل گیری این مشــخصات، حاصل فناوری و دانــش موجود در 

فولاد مبارکه است.
مدیر عامل فولاد مبارکه در خصوص منافع حاصل از تولید محصولات 
محیط ترش در داخل کشور گفت: با تولید این محصول در فولاد مبارکه 
سالانه به میزان 270 میلیون دلار صرفه جویی ارزی به دست خواهد 
آمد.علاوه بر این بومی سازی و تدوین دانش فنی تولید محصول محیط 
تــرش و امکان تولید محصولات با 
گرید بالاتر برای پروژه های نفت و 
گاز و رونق تولید و ایجاد اشــتغال 
در کارخانجات پایین دستی )تولید 
پلیــت و لوله( و صنایــع جانبی از 
دیگر مزایای تولیــد این محصول 
جدید در فولاد مبارکه اســت. وی 
در بخش پایانی سخنان خود گفت: 
در حال حاضر امکان تولید سالانه 
300 هــزار تن از این محصول در 
فــولاد مبارکه وجــود دارد و این 
میزان تولید تا یک میلیون و 200 

هزار تن نیز قابل افزایش است.

تولید فولادهای API در فولاد مبارکه فتح الفتوح و به بارنشستن نهضت ساخت داخل است
دکتر رحمانی وزیر صنعت، معدن و تجارت :
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یکدرصدسودبانکهایدولتی
برایبهبودمعیشتفرهنگیان

اختصاصمییابد
دولت مجاز اســت معادل یک 
درصد درآمد شرکت ها و سود 
خالــص  بانک هــای دولتی و 
موسســات انتفاعی وابسته به 
به سرجمع  اعتبارات  را  دولت 
دارایی های  تملک  و  هزینه ای 
و  آموزش  وزارت  ســرمایه ای 
 پرورش اضافه کند تا در جهت 
توسعه عدالت آموزشی، بهبود 
معیشــت  فرهنگیــان، تامین 

سرانه آموزش و پرورش و پرداخت مطالبات فرهگیان  هزینه شود. 
طــرح یک فوریتی تنظیــم برخی مقررات مالی، اداری و پشــتیبانی 
وزارت  آموزش و پرورش، اعاده شده از شورای نگهبان را اصلاح کردند. 
بنابر اصلاحیه  این طرح؛ دولت مجاز اســت معادل یک درصد درآمد 
 شــرکت ها و سود خالص بانک های دولتی و موسسات انتفاعی وابسته 
به  دولت به نســبت درآمد دولت در آنها را در قانون بودجه ســنواتی 
در  ردیف خاص پیش بینی و به ســرجمع اعتبارات هزینه ای و تملک 
 دارایی هــای ســرمایه ای وزارت آموزش و پرورش اضافــه کند تا در 
جهت  توسعه عدالت آموزشی، بهبود معیشت فرهنگیان، تامین سرانه 
آموزش  و پرورش و پرداخت مطالبات فرهگیان هزینه شود. این اعتبار 

 صددرصد تخصیص یافته تلقی می شود. 
بر اســاس این مصوبه؛ خزانه داری کل کشــور موظف است به صورت 
 ماهانــه حداقل یک دوازدهم یک درصد کل درآمدهای ســال قبل را 
بــه  وزارت آموزش و پرورش پرداخت کرده و در پایان ســال مالی با 

 شرکت ها و بانک های مذکور تسویه کند. 
بنابر اصلاحیه ماده ۲ این طرح؛ وزارت آموزش و پرورش مکلف  است 
بخش های مــازاد املاک واقع در مناطق تجــاری و همچنین املاک 
 مازاد خود را با رعایت ملاحظات آموزشــی و تربیتی از طریق فروش 

 یا اجازه واگذار کند. 
واحدهــای آموزشــی می توانند فضای آموزشــی خــود را با رعایت 

 ملاحظات اجاره دهند
واحدهای آموزشی نیز می توانند در ســاعات خارج از فعالیت رسمی 
 آموزشــگاه، با تایید اداره آموزش و پرورش منطقه یا ناحیه با رعایت 
 ملاحظات آموزشــی و تربیتی نســبت به اجاره فضای آموزشی خود 
به  بخش های خصوصی و تعاونی جهت انجام فعالیت های آموزشــی و 

 فرهنگی اقدام کنند. 
بر مبنای اصلاحیه تبصره ۱ ماده ۲ این طرح؛ پیشنهاد تغییر کاربری 
 موضوع این ماده توسط ادارات کل نوسازی و تجهیز مدارس استان ها 
 به دبیرخانه کمیسیون ماده ۵ قانون تاسیس شورای عالی شهرسازی 
و  معماری ایران مصوب ۲۲ اســفند ۵۱ با اصلاحات و الحاقات بعدی 

 ارائه شد. 
کمیســیون مزبور موظف شــد حداکثر ظرف مدت دو ماه نسبت به 

تعیین  تکلیف آن اقدام کند. 
تغییر کاربری موضوع این تبصره از پرداخت عوارض شــهرداری مانند 

 صدور پروانه، پذیره نویسی و تغییر کاربری معاف است
بر مبنــای اصلاحیه تبصره ۳ مــاده ۲؛ منابع حاصــل از اجرای این 
ماده  پس از واریز به حســاب خزانه داری کل کشــور به عنوان درآمد 
 اختصاصی در بودجه های ســنواتی درج و پس از مبادله موافقت نامه 
 صرف طرح های تملک دارایی های سرمایه ای وزارت آموزش و  پرورش 

می شود. 
هرگونه مصرف این وجوه برای اعتبارات هزینه ای ممنوع اســت؛ بار 

 مالی تبصره از محل اعتبار رتبه بندی معلمان تامین می شود. 

تحلیل گر اقتصادی اسپانیایی  FATF  را گامی مثبت 
در جهت مبارزه با  پولشویی دانست و تاکید کرد: چین 
و روســیه شرکای تجاری مهمی  هستند که اگر ایران 
به  FATF  نپیوندد، در تجارت با آنها با مشکل  روبرو 

می شود. 
دانیل لاکاله استاد اســپانیایی و تحلیل گر اقتصادی 
با مدرک دکترای  اقتصاد اســت، حــوزه تخصصی او 
اقتصاد جهانی اســت. وی جزو بیست  اقتصاددان برتر 
جهان است که تاکنون کتاب های پرفروشی در حوزه 
 اقتصاد مانند »فرار از تلــه بانک مرکزی« و »زندگی 
در بازارهای  مالی« نوشــته  اســت. کتاب های وی به 
زبان های انگلیسی، اسپانیایی،  چینی و پرتغالی ترجمه 

و منتشر شده   است. 
   

لاکاله سخنرانی های کلیدی را در معتبرترین انجمن ها 
در سراســر جهان  از جمله فدرال رزرو در هوستون، 
بنیاد هری پایتس در واشنگتن،  مدرسه اقتصاد لندن، 
صندوق انجمــن اجتماعی در میامی و مجمع جهانی 

 اقتصاد ارائه کرده است. 
  FATF  دانیل لاکاله در مورد پیوســتن کشورها به
گفت: این موضوع یک  ابتکار جهانی بسیار مهم برای 

مبارزه با پولشویی و تأمین مالی  تروریسم است. 
پیــروی از  FATF  می تواند بهتریــن راه برای پایان 

دادن به آثار مخرب  تحریم ها باشد

وی افزود: پیروی از بندهای  FATF  و بهبود شفافیت 
نظام مالی می تواند  برای اقتصاد ایران مفید و بهترین 

راه برای پایان دادن به آثار مخرب  تحریم ها باشد. 

ایــن تحلیل گر اقتصــادی درباره فوایــد و ضررهای 
پیوســتن به این ســازمان  گفت: این یک استاندارد 
جهانی اســت و به طور مســتقل کنترل می شــود، 

 بنابراین از جانبداری های سیاسی خودداری می کند. 
وی همچنین در مورد عدم پیوســتن به این سازمان 
گفــت: عــدم پیوســتن به  ایــن ســازمان می تواند 
نگرانی های بیشــتری را در مورد خطرات پولشویی  به 
همراه داشــته باشد و مهمتر از آن تصورات مربوط به 

تأمین مالی  تروریسم را تقویت کند. 
پیوســتن به  FATF  گامی مفید برای جلوگیری از 

تحریم های جدید است
  این تحلیل گر اقتصادی د ر پاسخ به این سوال که آیا 
  FATF  ایالات متحده  می تواند در صورت پیوستن به
از شفافیت مالی ایران برای  اعمال تحریم های بیشتر 
سوءاســتفاده کند، گفت: تحریم های مربوط به  ایران 
به دلیل برنامه هســته ای در مورد نگرانی هایی در این 
مورد است  که این برنامه می تواند برای اقدامات نظامی 
مورد اســتفاده قرار گیرد،  پیوستن به  FATF  گامی 

مهم برای جلوگیری از تحریم های جدید است. 
در صورت نپیوستن به  FATF  تجارت ایران با چین 

و روسیه دچار  مشکل می شود
وی هم چنین در پاســخ به این سوال درست که اگر 
ایران به  FATF   نپیوندد، چین و روسیه هم  قادر به 
همکاری با ایران نخواهنــد بود، گفت:  این یک خطر 
بسیار مهم است. چین و روسیه شرکای تجاری مهمی 
 هستند که اگر ایران به  FATF  نپیوندد، در تجارت با 

آنها با مشکل  روبرو می شود. 

معصومــه ابتکار معاون رئیس جمهــور در امور زنان و 
خانواده گفت:  دولت لایحه جامع تأمین امنیت زنان در 
برابر خشونت را ارائه کرده  است. ابتکار اظهار کرد: کشور 
ما با وجود اینکه مورد خشــونت و ترور و  سخت ترین 
تحریم ها در طول ســال پس از خروج آمریکا از برجام 
قرار  گرفته اما مردم و دولت همچنان محکم ایستاده اند 
و مقاومت می کنند تا  آســیبها به حداقل برسد. معاون 
رئیــس جمهور در امور زنان و خانواده گفت: شــرایط 
بســیار سخت  است و دشــمنان هم درتلاشند تا ملت 
بزرگوار و تلاشــگر ایران را به  زانو دربیاورد اما مطمئناً 
مردم با درایت و صبوری و تاب آوری در  برابر مشکلات 
پیروز خواهند شــد. ابتکار مطرح کرد: باید بررسی کرد 
که سرمنشــأ برخی رفتارهای خشن  در جوانان و حتی 
افراد میانســال چیســت و چرا بیشتر خشونت ها علیه 
 زنان است و زنان آسیب بیشتری می بینند؟ البته این 
مســئله خاص ایران  نیست بلکه این مسائل به صورت 
خیلی حادتر در بســیاری از کشورهای  دنیا بروز کرده 

کمااینکه جریان و پویش مبارزه با خشونت علیه زنان 
و  یا سوء اســتفاده از زنان ابتدا در کشورهای صنعتی 
شکل گرفته است. این مقام مسئول متذکر شد: بخشی 
از اقدامات برای مبارزه با خشــونت  علیه زنان در حوزه 
قوانین و مقررات است که خوشبختانه ما این قوانین  را 
داریم اما مجلس بــه دلیل ناکافی بودن برخی قوانین، 
طرح هایی مانند  تشــدید مجازات اسیدپاشی را ارائه و 
تصویب کرد. وی اضافه کرد: دولت "لایحه جامع تأمین 
امنیت زنان در برابر  خشونت" را ارائه کرده و هم اکنون 
در کمیسیون لوایح دولت در حال  بررسی است تا نهایتاً 
در مجلس تصویب شود. ابتکار بر لزوم تقویت مهارتهای 
رفتاری و اجتماعی برای افزایش  سازگاری در خانواده ها 
و جامعه تأکید کرد و گفــت: ما باید رفتارهای  تحمل 
پذیر داشــته باشیم و فکر و اندیشــه مان را به سمت 
درک متقابل و  توســعه گفت وگو حرکت دهیم. معاون 
رئیس جمهور در امور زنــان و خانواده در گفت وگو با 
برنامه ای  رادیویی یادآور شــد: دولت "بسته مهارتهای 
فــردی و اجتماعی" را با  آموزش و پــرورش از ابتدای 
دولــت دوازدهم پیش بینی و تهیه کــرد، علاوه  براین 
"طرح ملی گفت وگوی خانواده" نیز ارائه شده است. این 
مقام مســئول عنوان کرد: ما در تلاشیم تا مهارت های 
ارتباطــی  اعضای خانــواده مانند تفکــر نقادانه را در 
مدارس و دانشگاه ها و والدین  و حتی سالمندان ترویج 
دهیــم تا افراد تاب آوری خود را در مقابل  آســیب ها و 

مشکلات بالا ببرند. 

داوود گــودرزی دبیر قــرارگاه ملی مبارزه با مفاســد 
اقتصادی با انتقاد از  مقاومت برخی مســئولان در برابر 
قانون مبارزه با فســاد گفت: رویکرد  ما در چهل ســال 
انقلاب رویکرد پسینی بوده و به دنبال مبارزه و  برخورد 

با فساد پس از اتفاق افتادن آن بودیم. 
رئیس سابق سازمان بســیج دانشجویی و دبیر قرارگاه 
ملــی مبارزه با  مفاســد اقتصــادی در همایشــی که 
مناســبت وحدت حوزه و دانشگاه برگزار  شد، در جمع 
دانشگاهیان با بیان برخی مشکلات جامعه ایران بعد از 
 گذشت 40 ســال از پیروزی انقلاب اسلامی گفت: در 
تفکر امام راحل  حضور حداکثری مردم و اســتفاده از 
نسخه کامل اسلام ناب دو ویژگی  اساسی بودند، در این 
نسخه عدالت اجتماعی، مبارزه با ظلم و فساد،  پرهیز از 
اشرافیگری مسئولان، آزادی و پیشرفت با تعاریف الهی 

وجود  داشت. 
وی بــا بیان اینکه در طول چهل ســال مســئولان در 
ســطوح مختلف مقام  اجرا را با مقام اندیشــه اشتباه 
گرفتند، ابراز کرد: در برخی مقاطع  مســئولان اجرایی 
فهم خودشــان از آزادی را پیگیری کردند و در مقطع 
 دیگر فهم خودشان از عدالت اجتماعی را دنبال کردند. 

 * برخی مســئولان در برابر قانون در راه مبارزه با فساد 
مقاومت می کنند

دبیر قرارگاه ملی مبارزه با مفاســد اقتصادی با انتقاد از 
مقاومت  مســئولان در برابر قانون در راه مبارزه با فساد 
افزود: رویکردهای ما  در چهل سال انقلاب اشتباه بوده 

است زیرا رویکرد پسینی داشته ایم و به  دنبال مبارزه و 
برخورد با فساد پس از اتفاق افتادن آن بودیم. 

  گودرزی راه مبارزه با فساد را رویکرد پیشگیری خواند 
و عنوان کرد:  تجربه به ما ثابت کرد با رویکرد پلیســی 
و قضایی چیزی حل نمی شود و  باید جلوی گلوگاه های 

فساد را گرفت. 
  وی ادامه داد: یکی از این گلوگاه ها عدم شــفافیت در 
جریــان یافتن پول،  کالا و خدمات و جامعه اســت که 
سبب به وجود آمدن رانت می شود.  مسئله دیگر اشکال 
در ســاختار نهادهای نظارتی مانند دیوان محاسبات و 
 حراست هاســت. فرآیندهای قضایی هم متأســفانه یا 
سخت و خشــن و  بازدارنده نیست به این دلیل هزینه 

فساد پایین است. 

بررسی"لایحهتأمینامنیتزناندربرابرخشونت"
درکمیسیونلوایحدولت

روی کار آمــدن دولــت روحانی در ســال ۹۲، 
برآیند مطالبات گسترده  جامعه به ویژه در حوزه 
اقتصادی و سیاســت خارجی بود. پاسخ به این 
 مطالبات و اهمیت تامین نظر مردم باعث نشــد 
دولت به سمت  رویکردهای پوپولیستی گرایش 
یابد. اجــری طرح ســهمیه بندی ســوخت در 
روزهای پایانی آبان ماه، اعتراضات  گسترده ای را 
در بسیاری از شهرهای کشور رقم زد؛ اعتراضاتی 
که از  دید ناظران، از تعمیق نگرانی های معیشتی 
میان اقشار مختلف مردم و  وجود انتقادات جدی 
در خصوص نحوه تصمیم گیری در کشور به ویژه 

 در حوزه اقتصادی در جامعه نشان داشت. 
زمان بنــدی  ناظــران،  از  بســیاری  دیــد  از    
اجرایی ســازی این طرح ممکن  اســت با دامن 
زدن به نارضایتی ها، مشارکت و همچنین نتایج 
انتخابات  آتی مجلس در اســفندماه پیش رو را 
از خود متاثــر کند. این گــزاره زمانی  جدی تر 
به نظر می رســد که می بینیم محافل، رسانه ها 
و تریبون هایــی در  داخــل و خارج طی یک ماه 
اخیر به طور ویژه تحولات کشور و مسایل  مرتبط 
با اعتراضات آبان مــاه در کانون توجه خود قرار 
داده اند و از این  رخداد و حاشیه های آن به عنوان 
ابزاری برای القای ایده هایی چون   »جدایی ملت 
و حاکمیت«، »بی اعتبــاری نهادهای انتخابی« 
و »از معنــی  تهــی شــدن و بی فایــده بودن 
اصلاحات« در نظام جمهوری اسلامی ایران  بهره 
می برند.   بســیاری می گویند دولت می توانست 
ســهمیه بندی ســوخت و افزایش نرخ  بنزین را 
دســت کم تا بعد از برگــزاری یازدهمین دوره 
انتخابات مجلس  شــورای اسلامی در اسفند ۹۸ 
بــه تاخیر اندازد. از این منظر، دولت با  اقداماتی 
چون انتشار پرحجم پول، برداشت از منابع بانکی 
یا استقراض  خارجی می توانست عملیاتی سازی 

این طرح را تا زمانی مناســب به  تعویق اندازد. 
در این شرایط، امکان راه یابی نمایندگان طرفدار 
مشی  اعتدالی به مجلس بیشتر می شد و به این 
ترتیب گروه های رقیب هــم به  بهانه  و خوراک 
کمتری برای ســوار شدن بر موج نارضایتی ها و 

هجمه  به دولت دست می یافتند. 
با وجود این گزاره ها، ســران سه قوه به اجرای 
ســهمیه بندی سوخت رای  مثبت دادند و دولت 
بــدون معطلی ایــن مصوبه قانونــی را به اجرا 
گذاشــت  و بــه صراحت اعلام کرد کــه انگیزه 
اصلی از اجرایی سازی این طرح نه  تامین کسری 
بودجه، بلکه حمایت از اقشار آسیب پذیر در برابر 
 فشــارهای معیشتی بوده است. بلافاصله پس از 
سهمیه بندی سوخت اعلام  شد که عایدات ناشی 

از این طرح به مردم بازخواهد گشت. 
به عبارتی دیگر، روحانی هدف اصلی این طرح را 
ساماندهی مصرف  سوخت، جلوگیری از قاچاق 

و پیشگیری از تبعات اقتصادی،  زیست محیطی 
و... نحــوه قبلی مصرف ســوخت عنوان کرده و 
عدالت  اجتماعی در این زمینه را مورد توجه قرار 
داده است. ســهمیه بندی سوخت در حالی چند 
ماه مانــده به انتخابات مجلس از ســوی  دولت 
اجرایی شد که بسیاری از برنامه ها و زمان بندی 
اجرای آنها در  ســال های گذشــته، تحت تاثیر 
وقایعی چــون انتخابات قرار می گرفت. از اجرای 
طرح هدفمندی یارانه ها و توزیع ســهام عدالت 
گرفته تا  راه اندازی پروژه هایی نظیر مسکن مهر 
و حتی آنچه بســیاری از رسانه ها  در قالب اخبار 
و شــایعاتی درباره توزیع اقلام اساســی )مثل 
سیب زمینی(  در ادوار پیشین منتشر می کردند، 
نمونه هایی است که به عنوان  برنامه هایی متاثر از 
انتخابات از آن ها یاد می شــود. دولت روحانی اما 
از سیاســت های عوام فریبانه پرهیز می کند. این 
دولــت  تلاش کرده در ســال های اخیر برنامه و 

سیاست های خود را به دور از  هیاهو و برنامه های 
تبلیغاتی و به راه انداختن جاروجنجال رسانه ای 

پیش  ببرد. 
یکــی از انتقاداتی که حامیان روحانی از ابتدای 
روی کار آمدن دولت  اعتدال وارد می دانند این 
اســت که رســانه های دولت در بیان و معرفی 
 دستاوردهای آن همچون گذشته فعال نبوده اند 
و به همین دلیل، مردم از  تلاش های دولت برای 
ساماندهی امور خبر ندارند. از دستاوردهای قابل 
توجه دولت روحانی این که بخش اصلی و غالب 
 طرح مسکن مهر که با تبلیغات گسترده در دوره 
پیشــین اجرایی کلید  خورده بود، در این دولت 
اجرایی و تکمیل شــد. دولت اعتدال به رغم بار 
 مالی بســیار، با توجه به تعهد دســتگاه اجرایی 
در برابــر مــردم، تکمیل این  پــروژه ی هرچند 
ناموجــه را جزو وظایف خود دانســت و همت 
خود را در  راســتای تکمیل آن به کار گرفت. به 
گفته رئیســجمهوری در نشست مهرماه امسال 
با خبرنگاران، برای  تکمیل مســکن مهر بودجه 
بالایی می خواستیم اما یک میلیون و ۱۰۰  هزار 
از ایــن خانه های نیمه کاره را تکمیل کردیم که 

کار بسیار عظیمی  بود. 
رئیس جمهوری با بیان اینکه خانه هایی که قبلا 
درســت کرده بودند، آب،  برق، تلفن، پاســگاه، 
مدرســه، مســجد، جاده و هیچ چیزی نداشت، 
گفــت:  پــول عظیمی خرج شــد بــرای اینکه 

زیربناهای لازم برای این مسکن  درست شود. 
توسعه مسیر ریلی کشــور از ۱۱ هزار کیلومتر 
به ۱۴ هــزار کیلومتر در  دولــت اعتدال، نمونه 
دیگری از دســتاوردهای کمتر گفته شده دولت 
اســت.  تنها از سال ۹۶ تاکنون دولت توانست ۵ 
مرکز استان )کرمانشاه،  رشت، همدان، ارومیه و 

تبریز( را به شبکه سراسری ریلی متصل کند. 

توسعه راه های روســتایی از دیگر دستاوردهای 
دولت در توجه به نقاط  محروم اســت. تنها در 
ســال جاری دولت  حــدود ۲۰۰۰ کیلومتراز 
راه های  روستایی را آسفالته می کند. به عبارتی 
هر روز حدود ۲۰ کیلومتر از  راه های روســتایی 
کشور آسفالته می شــود. این رقم در سال آتی 
به طور  کلی بــه ۳۰۰۰ کیلومتر افزایش خواهد 
یافت. بیمه ســلامت و گســترش حوزه بیمه به 
سراسر کشور هم از دیگر  دستاوردهایی است که 
با وجود ادامه در شرایط پرچالش اینک کمتر به 
 چشم می آید. در این زمینه می توان به اظهارات 
رئیس جمهوری در  شــصت و ششمین اجلاس 
وزرای بهداشت منطقه مدیترانه شرقی سازمان 

 جهانی بهداشت در مهرماه استناد کرد. 
رئیس جمهوری با اشــاره به اقدامات دولت برای 
کاهــش هزینه بیماران و  پــول پرداختی بیمار 
در بیمارســتان ها تصریح کرد: این کار در تاریخ 
 ایران، قبل و بعد از انقلاب بی نظیر بوده اســت. 
در این پیونــد، دکتر  روحانی بــه اجرای طرح 
تحول ســلامت در دولت تدبیر و امید اشــاره و 
 تأکید کرد: سال ها در کشور افراد از بیماری رنج 
می بردند، اما به دلیل  نداشــتن هزینه درمان به 
پزشک و بیمارستان مراجعه نمی کردند، اما بعد 
 از اعلام این طرح و بازدید از چندین بیمارستان 
متوجه شدم که افراد  بستری دردی ۶ تا ۷ سال 
قبل را تحمل می کردند ولی به دلیل نداشــتن 

 هزینه درمان با این درد می ساختند. 
نمونه های بسیاری از آمارهای مشابه وجود دارد 
که کمتر گفته و شنیده  شده است. دستاوردهای 
حاصل شده و کمتر در بوق و کرنا رفته،  مصداق 
بارز این ســخن است که »به عمل کار برآید به 

سخندانی  نیست«.

عارف:

مرگفرهادوآزادخسرویتراژدی
بیمسئولیتیهادرقبالفقراست

محمدرضا عارف رییس فراکســیون امید با تســلیت درگذشت فرهاد و 
آزاد  خســروی دو کولبر کُرد گفت که این اتفاق تراژدی بی مسئولیتی ها 
در  قبال فقر و آســیب های اجتماعی اســت امیــدوارم این حادثه باعث 
هوشــیاری  بیش از پیش مسئولان شــود. عارف در واکنش به مرگ دو 
نوجوان کولبر به دلیل یخ زدگی در مطلبی  در صفحه اینســتاگرام خود 

نوشت:
  »تــراژدی مرگ انذاردهنده ی فرهــاد و آزاد، دو برادر کولبر کرُد، که در 
 راه تامین معاش والدین معلول خود جان عزیزشان را از دست دادند،  هر 
انسان با وجدانی را به ضجه وامی دارد. این تراژدی، تراژدی  ناکامی ما در 
مسیر شناخت اولویت ها و رفع مخاطرات است. تراژدی  بی مسئولیتی ها 
در قبال فقر و آســیب های اجتماعی اســت. این بی  مسئولیتی اصلاح 
طلب و اصول گرا نمی شناســد، همه کســانی که دردهــا  را آنگونه که 
هســتند، نمی بینند و در مســیر رفــع آلام مردمان گام بــر  نمی دارند، 
در این فقره مســئول انــد. راه رهایی ما از ایــن تراژدی ها، فهم  چرایی 
شــکل گیری آنهاســت، بدون فهم درد، درمانی صورت نمی گیرد.  حق 
حیات، برابری، زندگی آبرومندانه و توســعه یافتگی حقی است که  همه  
مردمان سرزمین مان می بایســت از آن برخوردار شوند و ما  نتوانسته ایم 
در خصوص این حقوق، به تکالیفی که وجدان، انســانیت،  دیانت و قانون 

بر دوش مان گذاشته است، عمل کنیم. 
امیــدوارم این حادثــه و دیگر حوادث ناگواری که این روزها در کشــور 
 عزیزمــان رخ داده اند، باعث هوشــیاری بیش از پیــش همه ما از جمله 
 مسئولان شود. چشم پوشــی و بی التفاتی به زندگی اقشار آسیب پذیر و 
 آنچه در زیر پوســت جامعه می گذرد، مخاطرات سهمگینی برای ایران 

 عزیز در پی خواهد داشت. 
امیدوارم تا دیر نشده، امید به بهبود و  اصلاح، بار دیگر بر سپهر میهن مان 

طنین افکن شود تا دیگر شاهد این  تراژدی های ناگوار نباشیم. 
اینجانب خود را در این ســوگ جانســوز سهیم دانســته و به برادران و 
 خواهران کــرد و همه ی ایرانیان تســلیت می گویــم. از خدای متعال 
 می خواهم ما را به مســئولیت های انســانی، ایمانی و ملی مان، بیش از 

 پیش واقف کند.« 
چند روز گذشته آزاد و فرهاد خسروی دو کولبر نوجوان به دلیل گرفتار 
 شــدن در برف در کوه های کردســتان به خاطر یخ زدگی جان خود را از 

 دست دادند.

دولت روحانی؛ غلبه مردم گرایی بر عوام گرایی
خبر:

خبر
برخیمسئولاندربرابرقانونمبارزهبافساد

مقاومتمیکنند

FATFابتکارمهمجهانیبرایمبارزهباپولشوییاست
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شاپور محمدزاده رئیس سازمان نهضت سواد آموزی 
اعلام کرد ریشــه  کنی بی سوادی در کشور محقق 
شده است. محمدزاده گفت: مبارزه با بی سوادی در 
کشــور ما سابقه ۸۳ ســاله دارد  اما تا آخرین سال 
های سقوط رژیم شاهنشاهی همچنان خیل عظیم 
 کــودکان لازم التعلیــم از امــکان ورود به مدارس 

محروم بودند. 
وی ادامــه داد: در ســال ۵۵ از کل جمعیــت ۵۲ 
درصد جمعیت بی ســواد  بودند. یک ســال پس از 
پیروزی انقلاب اســلامی به فرمان امام در دی  ماه 

۵۸ این ســازمان تاسیس شــد. تا سال ۶۵ نزدیک 
به ۱۱ میلیون نفر  به باســوادان کشــور اضافه شد 
و در سال ۷۵  نرخ باســوادی به ۷۹  درصد رسید. 
طبق سرشــماری سال ۹۵ جمعیت ۶ سال و بالاتر 
کشور  به ۸۷.۶ در صد رسید و در سال ۸۹ این رقم 
به ۸۹ درصد رســید. می  توان گفت به ریشه کنی 
بی سوادی رســیدیم و زیر دو میلیون نفر بی  سواد 
مطلق در کشور داریم. محمد زاده بیان کرد: در تمام 
جوامع بالاخره یــک درصدی وارد این  چرخه نمی 
شــوند. حالا به خاطر بهره هوشــی پایین تر از ۹۰ 

می تواند  باشــد یا وجود افــرادی که آموزش پذیر 
نیســتند. وی در ادامه با اشاره به اینکه در جمعیت 
۱۰ تا ۴۹ ســاله کشور برآورد  باسوادی در سال ۹۸ 
به بیشتر از ۹۶ درصد رســیده است. محمدزاده به 
کاهش فاصله ددرصد باسوادی بین مناطق شهری و 
 روستایی، کاهش قدر مطلق بی سوادی اشاره کرد و 
بیان کرد: طرح  های ما از جمله بسیج سوادآموزی، 
طرح لازم التعلیم، کتابخانه سیار،  گروه های پیگیر، 
خواندن با خانواده و... در راســتای تعمیق سواد در 
 گروه هدفمان پیگیری کردیم. رئیس سازمان نهضت 
ســوادآموزی گفت: ما تعداد قابــل توجهی مهاجر 
 داریم و به طور مشخص از برادران و خواهران افاغنه 
ما هســتند. برای  اتباع خارجی نیز برای کاهش بی 
ســوادی و رفع آن اقدامات خوبی شده  و ۸۱۱ هزار 

نفر از این افراد را توانستیم تحت تعلیم قرار دهیم. 
۹۶  درصد هزینه را خودمان می دهیم و ۴ درصد از 

کمکهای بین المللی  استفاه می کنیم. 

حمایتازحیواناتدرمجلسدهم

یک فعال محیط زیست با اشاره به نگارش یک طرح و یک لایحه 
 درخصوص حمایت از حیوانات در مجلس و دولت گفت: فعالان 
حقوق  حیوانات نگرانند که بررســی ایــن طرح و لایحه به عمر 
مجلس قد ندهد. فرزاد علیزاده دبیر اجرایی ســتاد مردمی دفاع 
از حقوق حیوانات با  ارسال یادداشــتی به خبرگزاری فارس، با 
اشاره به نگارش طرح   »ممنوعیت حیوان آزاری«که برای بررسی 
و تصویب به مجلس ارائه  دادند و نگارش »لایحه قانونی حمایت 
از حیوانات« در دولت، اظهار  داشت:نگرانی فعالان حقوق حیوانات 
این اســت که این طرح و لایحه از  آن جهت که در این فرصت 
کوتاه، رسیدگی دقیق و کارشناسانه  یا  سرسری انگاشته شود و 
یا عمرش به این مجلس نرســیده و همچون  گذشته در مجلس 

مسکوت بماند. 
متن این یادداشت به شرح زیر است: 

پــس از پایان جنگ جهانی دوم )1945(کشــورهای پیروز در 
جنگ  تصمیم گرفتنــد برای جلوگیری از جنگ های مشــابه 
ســازمان ملل متحد را  تشکیل دهند، این سازمان با  51 کشور 
تاسیس شــد و در تاریخ دهم  دســامبر ۱۹۴۸ اعلامیه جهانی 
حقوق بشر در مجمع عمومی ســازمان  ملل به تصویب رسید، 
هدف از این تصمیم آن بود تا از تشــکیل اردوگاه  های اجباری 
حاصل از جنگ جهانی دوم که شان و کرامت انسانی را  زیر سوال 
می برد جلوگیری کند و به انســانها یادآوری کند  که احترام و 

 کرامت بشر اساس آزادی، عدالت و صلح در جهان است. 
 ) UDHR ( پنجاه سال پس از تصویب اعلامیه جهانی حقوق بشر
در  مجمع عمومی سازمان ملل متحد )در سال ۱۹۴۸(، حامیان 
حقوق  حیوانات پس از چندین سال تلاش مستمر و پیگیر موفق 
شدند دهم  دسامبر ۱۹۹۸ را برای اولین بار به عنوان روز جهانی 

حقوق حیوانات  اعلام کنند. 
هدف آنها این بود که آزادی و عدالت باید به  »سایر حیوانات« که 

در  حق استفاده از زمین با ما شریک اند نیز تسری یابد. 
همه ســاله میلیون ها  موجود زیستمند دارای ادراک و احساس  
و  برخوردار از  قابلیت شعور و احساس مانند ما انسانها، به دلیل 

اینکه   »گونه بشر« نیستند قربانی ما )گونه بشر( می شوند. 
  هر ساله میلیاردها گاو، خوک، گوسفند، مرغ، ماهی، خرگوش، 
بز،  رت، موش، اسب، میمون، شتر، سگ، گربه، اردک، بوقلمون، 
غاز و  زیستمندان دریایی و ..... زجر می کشند تا با انواع و اقسام 
روشــها  جهت تولیدات دامی مورد بهره کشی قرار گرفته یا در 
نهایت  به  خوراک انسانها تبدیل شوند یا در آزمایشگاه ها قربانی 

آزمایشات  گوناگون شوند. 
با توجه به یافته های پژوهشی و علمی متعدد که اثبات می کند، 
حیوانــات  دارای »فهم« و »گیرنده های احساســی« هســتند، 
این تفکر که ســایر  حیوانات »پست تر« هســتند و چون گونه  
ضعیف تری هستند و ما حق  داریم از آنها بهره کشی کنیم، یک 
تفکر غلط و غیر اخلاقی است. فعالان حقوق حیوانات همواره با 
این هجمه از سوی برخی از مردم  مواجه شده اند که وقتی حقوق 
انسان ها رعایت نمی شود، چرا حقوق سایر  گونه ها را پیگیری می 
کنید؟ پاسخ به این سوال بسیار ساده  است:  تا زمانی که انسان ها 
حــق و حقوق ضعیف تر را نادیده می گیرند و آن را به  ســادگی 
پایمال می کنند ، گفت وگو در مورد حقوق انسان ها امری دور از 
 ذهن و دســت نیافتنی است. به همین سبب ما)فعالین حقوق 

حیوانات(  معتقدیم این دو لازم و ملزوم و مکمل یکدیگرند. 

اجتماعی

  

فاطمه هاشمی رفســنجانی رئیس بنیاد 
بیماری های خاص ضمن تشریح  اقدامات 
بنیاد برای بیمــاران خاص،  در عین حال 
به بیان چالش های  پیش روی این بیماران 

پرداخت. 
هاشمی رفسنجانی ضمن بیان تاریخچه 
آغــاز فعالیت هــای بنیــاد  بیماری های 
بنیــاد بیماری های خاص  خاص، گفت: 
از ســال ۷۵ با  تلاش های پدرم تاسیس 
شد. با پیشنهاد ایشــان به هیات دولت 
مصوب شد  که دارو و درمان سه بیماری 
رایگان  دیالیزی  و  تالاســمی، هموفیلی 
 باشــد، البته ایشان معتقد بودند که باید 
ســالی یک بیماری به این ســه  بیماری 
اضافه شود تا پوشش گسترده تری داشته 
باشــیم؛ اما به دلیل  مشکلات مالی این 
امر میسر نشد و تنها این سه گروه برای 

درمان  رایگان پذیرفته شدند. 
وی بــا بیان اینکه طی ســالیان مختلف 
بیماری هایی مانند ســرطان، ام اس  و... 
را برای آن که پوشــش رایگان داشــته 
باشــند به هیات دولت پیشنهاد  کردیم، 
اظهار کرد: اما هیچ کدام از این بیماری ها 
مورد قبول آنها واقع  نشد تا زمانی که در 
دوره اول ریاست جمهوری آقای روحانی 
مجددا با  تلاش هــای پدرم بیماری »ای 
بی« نیز جزو بیماری های خاص شناخته 
 شده و دارو و درمان آنها به شکل رایگان 

صورت می گیرد. 
ë  مکاتبه برای خاص شدن بیماران

CF 
وی افــزود: البته پس از طرح پیشــنهاد 
مبنی بر پوشش رایگان درمان  بیماری ام 
اس و سرطان ها، با اقدامات صورت گرفته 
اکثر داروهای  مورد اســتفاده بیماران در 
این دو بیماری تحت پوشــش بیمه قرار 
گرفت؛  تــا جایی که امروز بیش از ۷۰ یا 
۸۰ قلم از داروهای بیماران سرطانی  در 
پوشــش بیمه قرار گرفته است اما،  این 
پوشــش ۱۰۰درصدی نیســت.  در سال 
جــاری نیز با توجه به نیــاز مبتلایان به 
بیماری»سی اف« و اینکه  این بیماران نیز 
شرایط بیماران خاص را دارند، مکاتباتی 

با ریاســت  محتــرم جمهــوری و وزیر 
بهداشت جهت رســیدگی بیشتر به این 

بیماران  انجام داده ایم. 
ë چالش بیمه ای تالاسمی ها

چالش هــای  ســایر  خصــوص  در  وی 
بیمــاران خاص با بیمه هــا، گفت: طبق 
باید هزینه های  بیمه هــا   مصوبه موجود 
داروی بیماران خاص را متقبل  شــوند، 
اما مشــکلی که اخیرا وجود داشــت در 
خصوص پوشش بیمه ای  داروی بیماران 
تالاســمی بود. از آن جــا که داروی های 
متفاوت  برای  بیماران تالاســمی تهیه و 
تجویز می شــود، همه این داروها تحت 
پوشــش  بیمه قرار نگرفته است و بیمار 
مجبور می شود بخشــی از فرانشیز بیمه 
 را خــودش پرداخت کنند. از آنجایی که 
طبق مصوبــه هیات دولت، دارو و  درمان 
بیماران تالاســمی باید رایگان باشد این 

موضوع باید رسیدگی  شود. 
ë  بیمارانی که دارو و درمان شان

رایگان است
رئیــس بنیــاد بیماری های خــاص در 
خصــوص تعداد بیمــاران خاصی که در 
 کشور شناسایی شده اند، به ایسنا گفت: 
حــدود ۲۰ هزار بیمار تالاســمی ،  بیش 
از ۳۲ هــزار بیمار دیالیزی شــامل افراد 
پیوندی و یا کســانی که پیوند  کلیه شان 
پس زده شــده باشــد، ۶ تا ۷ هزار نفر 
بیمار هموفیلی و ۶۰۰ تا   ۷۰۰ نفر بیمار 
پروانه ای در کشور شناسایی شده اند که 

تمام خدمات را  به شکل رایگان دریافت 
وزارت  اعلام  می کنند. همچنین طبــق 
بهداشت   ۷۰ هزار بیمار ام اس نیز بخشی 
از داروهای خود را تحت پوشــش بیمه 

 دریافت می کنند. 
وی با بیان اینکه سال گذشته ۱۰۰ هزار 
بیمار سرطانی جدید شناسایی  شده اند؛ 
در عین حال به روند رو به رشد افزایش 
بروز سرطان در  کشور اشاره کرد و گفت: 
بخش قابل توجهــی از داروهای بیماران 
 ســرطانی نیز تحت پوشــش بیمه قرار 

گرفته است، اما همچنان کافی  نیست. 
در تامین داروهای خاص نگرانی نداریم

وی با اشــاره به تاثیر تحریم ها در حوزه 
دارو گفت: متاســفانه بــه دلیل آن  که 
تحریم ها بر انتقال ارز اثرگذار است، برای 
خرید مواد اولیه، دارو،  تجهیزات و... دچار 
مشکلاتی هستیم. اما در مجموع اکنون 
در رابطه با  بیمــاران هموفیلی، دیالیزی 
و تالاســمی اکثر داروها در داخل کشور 
تولید  می شــوند؛ انواع خاصی از داروها، 
فیبرهای مربوط بــه صافی دیالیز ،  پودر 
بی کربنات و... که از خارج از کشــور وارد 
می شــود نیز با مشــکل  خاصی مواجه 
نبوده است. به همین دلیل اکنون نگرانی 
خاصی برای  تامین داروی بیماران خاص 

وجود ندارد. 
وی در خصوص دستگاه های دیالیز تولید 
داخل و اســتفاده آنها در مراکز  درمانی، 
خاطر نشــان کرد: حدود ۲۰ سال پیش 

که پدرم رئیس جمهور  بودند بحث تولید 
دستگاه دیالیز در ایران مطرح شد، حتی 
در رابطه با  تولید ســه نوع صافی دیالیز 
شرکت سها که وابسته به هلال احمر بود 
 کارخانه تولید ایــن صافی را افتتاح کرد 
و بعد از آن کارخانه های  مدیتکســیس و 
ندای ایرانیان،  نیز وارد این حوزه شــدند. 
همچنیــن در  خصوص تولید دســتگاه 
دیالیز، مرکز پژوهشگاه علمی _ صنعتی 
در  حوزه تولید دستگاه  به بازار ورود کرده 
و بنیاد بیماری های خــاص نیز  با خرید 
دســتگاه نمونه خارجی بــرای این تیم 

تحقیقاتی به آنها کمک کرد. 
هاشــمی ادامــه داد: پــس از ایــن که 
تولید دســتگاه ها به اتمام رســید، بنیاد 
 بیماری هــای خاص بــرای کمک به این 
گــروه علمــی تحقیقاتی ۷۰ دســتگاه 
 دیالیــز به بهانه حمایــت از تولید ایرانی 
از آنها خریداری کرد، اما  متاســفانه این 
دستگاه ها با مشکلات زیادی روبرو بودند؛ 
به طوری که  لازم بود برای هر دســتگاه 
یک تکنســین نیز حاضر به کار باشد تا 
 مشــکلات به وجود آمده را برطرف کند. 
تمام این موارد مســبب آن شد که  این 
گــروه نتواند بــه کار خــود ادامه دهد؛ 
چرا کــه علاوه بــر مشــکلات  موجود، 
دســتگاه دیالیز تولید شده ایرانی نسبت 
به مشــابه های خارجی خــود  ورژن های 

قدیمی تری داشت. 
وی بــا بیان اینکه حدود دو ســال قبل، 
گروهی دیگری از شرکت های  دانش بنیان 
داخلی برای همکاری با بنیاد در خصوص 
ساخت دســتگاه های  دیالیز داخلی وارد 
گفت وگــو شــدند، تصریح کــرد: طبق 
صحبت های اولیه  بنیاد قول مســاعدی 
برای همکاری با این شــرکت ها را داد تا 
پس از تولید  دســتگاه ها آنها را به مراکز 
ما آورده تا پزشکان و متخصصان پس از 
 کار کردن با دستگاه ها نسبت به آنها نظر 
دهند، اما ایــن اتفاق نیفتاد و  مجوزهای 
لازم از مبادی دیگری اخذ شد. نکته قابل 
توجه آن است که  این دستگاه ها در حال 
حاضــر از نمونه خارجی خود نیز گران تر 

است. 

سهم800میلیوندلاریتولیدکنندگان
تجهیزاتپزشکیداخلیازبازار

رضا کمپانی نایب رئیس اتحادیه صادرکنندگان تجهیزات پزشــکی گفت:  در 
حال حاضر 40 درصد تجهیزات پزشکی مورد نیاز در کشور تولید  می شود که 

همین موضوع باعث صرفه جویی 800 میلیون دلاری شده  است. 
نایب رئیس اتحادیه صادرکنندگان تجهیزات پزشــکی در گفت وگو با  خبرنگار 
ســلامت خبرگزاری فارس، درباره وضعیت تولید و صادرات  تجهیزات پزشکی 
در کشــور توضیح داد: خوشبختانه در ســال جاری  قانون ممنوعیت واردات 
کالاهایی که تولید مشــابه داخل دارند در حوزه  تجهیزات پزشــکی به صورت 
کامل اجرایی شده و هیأت امنای ارزی  نیز حمایت های کافی را از شرکت های 
تولیــد داخل انجام می دهند.  وی با بیان اینکه یکی از نقاط قوت هیأت امنای 
ارزی، استمرار خرید  و پرداخت به موقع مطالبات شرکت ها است، اظهار داشت: 
از آنجــا که  شــرکت های تولیدکننده محصولات نیازمند ســرمایه در گردش 
هستند،  پرداخت به موقع مطالبات می تواند گره گشای مشکلات آنها باشد. طی 
 ســالهای اخیر حمایت های خوبی نیز از شرکت هایدانش بنیان صورت  گرفت و 
این شرکت ها توانستند شتاب دهنده ها و دستگاه های دیالیز را  طراحی و تولید 
کنند. همچنین قراردادهایی نیز برای خرید محصولات با  آنها بسته شده است.  
کمپانی گفت: تجهیزات پزشــکی به دو دســته لوازم مصرفی و دســتگاه های 
 ســرمایه ای تقسیم بندی می شــوند و هیأت امنا در حوزه تجهیزات  سرمایه ای 
قوی عمل کرده است و نیاز است در زمینه کالاهای مصرفی  نیز تقویت شود.  

وی با بیان اینکه در این حوزه لازم اســت بودجه لازم دراختیار هیأت  امنا قرار 
گیرد، اظهار داشــت: در حال حاضر 40 درصد تجهیزات  پزشکی مورد نیاز در 
کشور تولید می شود که همین موضوع باعث  صرفه جویی 800 میلیون دلاری 
شده است که اگر این حمایت ها از  صنعت داخل صورت نمی گرفت، ضرر زیادی 
در این شرایط تحریم به  کشور وارد می شد.  نایب رئیس اتحادیه صادرکنندگان 
تجهیزات پزشــکی افزود: کیفیــت  محصولات تولید داخل بــه دلیل قوانین 
سختگیرانه ای که وجود دارد،  بسیار مناسب است و تولید منوط به این موضوع 
اســت که تمام  استانداردها رعایت شود تا محصول تولیدشده باکیفیت باشد و 
به سلامت  بیمار آسیبی وارد نشود.  وی در پایان با اشاره به تحریم های ظالمانه 
کشــور آمریکا توضیح داد:  تحریم ها چالش هایی را بــرای صادرات تجهیزات 
پزشــکی ایجاد کرده  اســت و ما می توانیم با تولیدات محصولات مشــترک با 
کشورهای خارجی  یا وارد کردن تکنولوژی از این کشورها صادرات را به صورت 

تهاتر  انجام دهیم. 

رئیسپلیسراهور:

بیشاز۳میلیوننفربدلیلنداشتن
معاینهفنیخودروجریمهشدند

سردار سیدکمال هادیانفر رئیس پلیس راهور ناجا گفت: در هشت ماه  گذشته 
۳ میلیون و ۲۰۰ هزار نفر با ۸۸ هزار وسیله نقلیه به دلیل  نداشتن معاینه فنی 
جریمه شدند. هادیانفر در مورد اقدام پلیس در برابر توصیه دستگاه قضا مبتنی 
بر  بررسی آلودگی هوا در ۱۱ استان افزود: در مورد آلودگی هوا گزارش  کاملی 
به رئیس قوه قضائیه، دادستان کل کشور، رئیس بازرسی کل  کشور وزیر کشور 
ارســال شد. وی ادامه داد: تاکید ماده ۸، هوای پاک است و دولت ۱۰ تعهد در 

این  زمینه دارد که بخشی از آن انجام و بخش دیگر در حال اجرا است. 
هادیانفر افزود: وظیفه ای که به ناجا محول شده در حال اجراست و آن  اعمال 
جریمه در مورد خودروهای فاقد معاینه فنی اســت که روزانه ۵۰  هزار تومان 

جریمه می شوند. 
وی ادامــه داد: جریمــه خودروهــای فاقد معاینه فنی توســط سیســتم و 

 دست افزارهایی که به افسران سپرده شده، انجام می شود. 
هادیانفر گفت: پلیس به رغم آلودگی هوا در شــهر تهران و برخی  کلانشهرها 
وظیفه خود را انجام داده بگونه ای که چند نفر از پرسنل  راهور به دلیل آلودگی 

هوا به بیمارستان منتقل شده اند. 
رئیس پلیس راهور ناجا گفت: همچنین ممانعت از تردد کامیون های  سنگین 
در دستور کار است که در صورت تردد اعمال قانون شده و  ماده 8 در مورد آنها 
اجرا می شود و حتی در صورت لزوم برای  توقیف به پارکینگ منتقل می شوند. 
هادیانفر افزود: در مورد اتوبوس های گازوئیلی کلان شهرها به ویژه  تهران باید 
گفت که ۶۰ درصد این اتوبوس ها در شهر تهران به سن  فرسودگی رسیده اند 

و لازم است تا شهرداری تهران در نوسازی  ناوگان شهری اهتمام کند. 
وی در مــورد طرح زوج و فرد گفت: آنهایی که هنوز از فرصت زوج  و فرد خود 
استفاده نکرده اند براساس دستور شورایعالی ترافیک می  توانند وارد طرح زوج 
و فرد شــوند اما کسانی که طرح زوج و فرد را  خریداری کرده اند، نمی توانند 

وارد محدوده زوج و فرد شوند. 

چالش های بیمه ای بیماران خاص  
خبر خبر

واریز ریالی ما به التفاوت سهمیه 
سوخت سرویس مدارس و آژانس ها 

تا   10 دی
  

مرتضی ضامنی مدیرعامل اتحادیه تاکسیرانی های شهری 
کشــور از  واریز ما به التفاوت ســهمیه سوخت سرویس 
مدارس و آژانس هایی که  اطلاعات ثبت شده آنها صحیح 

باشد، تا 10 دی خبر داد. 
مدیر عامل اتحادیه تاکســیرانی های شــهری کشور در 
خصوص ســهمیه  اختصاص یافته به رانندگان سرویس 
مدارس اظهار داشت:   سرویس های مدارسی که در قالب 
ســامانه پایش ناوگان دانش آموزی   »سپند« ساماندهی 

گردیده اند را به عنوان گروه جدیدی که سهمیه   سوخت 
به آنها تعلق می گیرد معرفی نمودیم. 

وی افزود: بر این اساس میزان میانگین پیمایش مسافت 
منزل تا مدرســه  دانش آموزان، احصاء گردیده و پس از 
تأیید توسط شهرداری های  مربوطه، سهمیه به خودروها 

تخصیص داده شده است. 
ضامنی عنوان داشت: در این خصوص در کارگروه مربوطه 
پس از  بررســیهای لازم میزان ســهمیه تعلق گرفته به 
سرویس مدارس تا سقف   120 لیتر برای خودروهای تک 
ســوز و تا ســقف 80 لیتر برای  خودروهای دو گانه سوز 

سهمیه بنزین اختصاص می یابد. 
این مســئول متذکر شد: آندســته از رانندگان سرویس 
مدارس که تا 20 آذر  اطلاعات خود را تکمیل نمودند و از 

جانب شهرداری ها تأئید و  اطلاعاتشان صحیح می باشد تا 
دهم دیماه ما به التفاوت ریالی سهمیه  سوخت به حساب 
شــبا ی که در سامانه معرفی نمودند توسط شرکت ملی 

 پخش فرآورده های نفتی واریز خواهد شد. 
مدیر عامل اتحادیه تاکســیرانی های شــهری کشور در 
خصوص ســهمیه  آژانس هــا بیان داشــت: در خصوص 
آژانس ها و تاکســی تلفنی هم آندسته از  رانندگان که تا 
15 آذر اطلاعات آنها برای ما ارسال گردیده و  اطلاعاتشان 
صحیح می باشــد هم تا 10 دی ماه ما به التفاوت ریالی 

 سهمیه سوخت به حساب آنها واریز می گردد. 
این مســئول در پایان گفت: تا کنون در حدود 88 هزار 
و 753 راننده  سرویس مدرسه اطلاعات آنها ثبت شده و 

توسط شهرداری ها مورد تایید  گردیده است. 

   آگهی موضوع ماده 3 قانون و 13 آئین نامه تعیین تکلیف 

وضعیت اراضی و  ساختمان های فاقد سند رسمی

آرای صادره هیات حل اختلاف قانون مذکور مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک  شهرستان خرم 
آباد بشرح ذیل :   

 1-پرونده کلاسه 24  و رای شماره 4465 مورخه 98/7/24 نسبت به تقاضای  آقای حسام الدین 
امیدی فرزند سپهدار نسبت به ششدانگ یك باب ساختمان بمساحت   418/61 مترمربع مجزی 
شــده از پلاك 2603 فرعی از 45 اصلی واقع در بخش   2 شهرستان خرم آباد خروجی از مالکیت 
مهدی نوری راد   پشــته مالک اولیه   )رسمی (  . رسیدگی و تائید و انشاء گردید مراتب در اجرای  
ماده 3 قانون تعیین  تکلیف اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رسمی دو نوبت به فاصله 15 روز 
جهت  اطلاع مالکین و سایر صاحبان حقوقی در روزنامه کثیرالانتشار  و محلی آگهی  انتشار و علاوه 
بر آن در روســتا ها الصاق تا چنانچه اشــخاص نسبت به مورد  تقاضا اعتراض دارند از تاریخ  نشر 
اولین آگهی و در روستا ها از تاریخ الصاق  به مدت 2 ماه اعتراض خود را کتباً به اداره ثبت اسناد و 
املاک شهرستان خرم  آباد تسلیم دارند و برابر مقررات معترض مکلف است  ظرف مدت یک ماه از 
 تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به مراجع قضایی ذیصلاح اقدام  و گواهی تقدیم 
دادخواست تحویل ثبت اسناد نماید و ادامه عملیات ثبتی موکول به  ارائه حکم نهایی می باشد در 
غیر اینصورت متقاضی با ارائه گواهی عدم تقدیم  دادخواست و پس از انقضای مدت مذکور ویا عدم 
وصول اعتراض سند مالکیت  مورد تقاضا براساس مدلول رای وفق مقررات صادر خواهد شد در هر 

حال  صدور سند مالکیت مانع مراجعه متضرر به مراجع قضایی نخواهد بود. 
م الف 41558998 

تاریخ انتشار نوبت اول: 1398/10/02 
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1398/10/18 

ملك نیاز اسداللهي  
رئیس ثبت اسناد و املاک خرم آباد

آگهی موضوع ماده 3 قانون و 13 آئین نامه تعیین تکلیف 

وضعیت اراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی

آرای صادره هیات حل اختلاف قانون مذکور مســتقر در اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان 
دورود بشــرح ذیل:    رســیدگی و تائید و انشــاء  گردید.    مراتب در اجراب ماده 3 قانون تعیین 
تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی دو نوبت به فاصله 15 روز جهت  اطلاع 
مالکین و سایر صاحبان حقوق در روزنامه کثیر الانتشار و محلی آگهی انتشار و علاوه بر آن در 
روستاها الصاق تا چنانچه  اشخاص نسبت به مورد تقاضا اعتراض دارند از تاریخ نشر اولین آگهی 
و در روســتاه از تاریخ الصاق به مدت دو ماه اعتراض خود را  کتبا به اداره ثبت اسناد و املاک 
شهرستان دورود تسلیم دارند و برابر مقررات معترض مکلف است ظرف مدت یک ماه از تاریخ 
تسلیم  اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به مراجع قضائی ذیصلاح اقدام و گواهی تقدیم 
دادخواست تحویل ثبت اسناد نماید و ادامه عملیات  ثبتی موکول به ارائه حکم نهائی می باید 
در غیر اینصورت متقاضی با ارائه گواهی عدم تقدیم دادخواست و پس از انقضای مدت مذکور 
 و یا عدم وصول اعتراض ســند مالکیت مورد تقاضا براســاس مدلول رای وفق مقررات صادر 
خواهد شد و در هر حال صدور سند  مالکیت مانع مراجعه متضرر به مراجع قضائی نخواهد بود. 
پرونده کلاسه      1398114425005000053 و رای شــماره  139860325005002085 
مورخه 98/9/11 به تقاضای خانم : کبری  خزعلی  فرزند: علی نسبت به شش دانگ یک باب 
ســاختمان به مساحت: 131/50 متر مربع مفروز و مجزا شده از پلاک 1 فرعی از   118 اصلی 

واقع در بخش 4 شهرستان دورود. 
خروجی از مالکیت: سید ابراهیم موسوی فرزند نوراله و سید حسین موسوی فرزند یعقوب   % 

م الف 1283 
انتشار نوبت اول: 98/10/2 

انتشار نوبت دوم: 98/10/18 
مصطفی امان اله بهاروندی

رئیس اداره ثبت اسناد و املاک دورود

آگهی موضوع ماده 3 قانون و 13 آئین نامه تعیین تکلیف 

وضعیت اراضی و  ساختمان های فاقد سند رسمی

آرای صادره هیات حل اختلاف قانون مذکور مســتقر در اداره ثبت اسناد و املاک  شهرستان 
خرم آباد بشرح ذیل :   

 1-پرونده کلاسه 1140  و رای شــماره 3328 مورخه 98/6/11 به تقاضای  زینب شاکرمی 
فرزند بابامراد نسبت به ششدانگ یك باب ساختمان بمساحت   76/05 مترمربع مجزی شده 
از پلاك 11- اصلی واقع در بخش 2 شهرســتان خرم  آبــاد خروجی از مالکیت مالک اولیه 
)رســمی ( مهراب عربان . رسیدگی و تائید و  انشــاء گردید مراتب در اجرای  ماده 3 قانون 
تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی دو نوبت به فاصله 15 روز جهت اطلاع 
مالکین و ســایر صاحبان  حقوقی در روزنامه کثیرالانتشــار  و محلی آگهی انتشار و علاوه بر 
آن در روســتا  ها الصاق تا چنانچه اشخاص نسبت به مورد تقاضا اعتراض دارند از تاریخ  نشر 
 اولین آگهی و در روســتا ها از تاریخ الصاق به مدت 2 ماه اعتراض خود را کتباً  به اداره ثبت 
اســناد و املاک شهرستان خرم آباد تسلیم دارند و برابر مقررات  معترض مکلف است  ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به  تقدیم دادخواست به مراجع قضایی ذیصلاح 
اقدام و گواهی تقدیم دادخواســت تحویل  ثبت اسناد نماید و ادامه عملیات ثبتی موکول به 
ارائه حکم نهایی می باشد در غیر  اینصورت متقاضی با ارائه گواهی عدم تقدیم دادخواست و 
پس از انقضای مدت  مذکور ویا عدم وصول اعتراض سند مالکیت مورد تقاضا براساس مدلول 
رای  وفق مقررات صادر خواهد شــد در هر حال صدور ســند مالکیت مانع مراجعه  متضرر به 

مراجع قضایی نخواهد بود. 
م الف 41559006 

تاریخ انتشار نوبت اول: 1398/10/02 
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1398/10/18 

ملك نیاز اسداللهي  
رئیس ثبت اسناد و املاک خرم آباد

ریشهکنیبیسوادیدرکشورمحققشدهاست

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان لرستان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک پلدختر
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و  آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین 
ساختمان های فاقد سند رسمی

هیأت  مورخ 1398/09/03  رای شماره 139860325008000949  برابر  پرونده کلاسه 140/97 
موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر در واحد 
ثبتی حوزه ثبت ملک شهرستان پلدختر تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای شیر محمد کریمی 
فرزند علی محمد به شماره شناسنامه 7 صادره از پلدختر در ششدانگ عرصه و اعیان یک باب مغازه به 
مساحت 57 متر مربع پلاک 117 فرعی مجزی شده از پلاک 1 فرعی از 8 اصلی واقع در دره خشکه 
پلدختر بخش 8 خرم آباد خریداری از مالک رسمی فاضل جودکی محرز گردیده است. لذا به منظور 
اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور 
سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض 
خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست 
خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض 

طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول: 1398/09/16
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1398/10/02

امین عبدی نژاد -  رئیس ثبت اسناد و املاک پلدختر

رونوشت آگهی حصر وراثت
آقای حسین فروتن دارای شناسنامه شماره 477 به شرح دادخواست به کلاسه 980660/98ش 5/ح  
از این دادگاه درخواست گواهی حصر وراثت نموده و چنین توضیح داده که شادروان محمد امین فروتن 
به شناسنامه 3 موالید در تاریخ 98/7/25 اقامتگاه دائمی خود بدرود زندگی گفته ورثه آن مرحوم 

منحصر است به: 2 پسر، 3 دختر و یک زوجه. 
1- فاطمه ستاره فرزند رحیم دارای شماره شناسنامه 523 موالید زوجه متوفی

2- حسن فروتن فرزند محمد امین دارای شماره شناسنامه 194 پسر متوفی
3- حسین فروتن فرزند محمد امین دارای شماره شناسنامه 447 پسر متوفی

4- ثریا فروتن فرزند محمد امین دارای شماره شناسنامه 177 دختر متوفی
5- سهیلا فروتن فرزند محمد امین دارای شماره شناسنامه 135 دختر متوفی

6- فوزیه فروتن فرزند محمد امین دارای شماره شناسنامه 27989 دختر متوفی
اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور را در یک نوبت آگهی می نماید تا هر کسی اعتراض 
دارد و یا وصیتنامه از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهی ظرف یک ماه به دادگاه تقدیم 

دارد والاگواهی صادر خواهد شد.
لقمان ایوبی - رئیس شعبه پنجم شورای حل اختلاف مهاباد
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تکرارتجربهمسکنمهردرطرحجدیدمسکنی

حامــد مظاهریان معاون اســبق مســکن و ســاختمان وزارت راه و 
 شهرسازی گفت: طرح ملی مســکن تکرار همان مسکن مهر است و 

 دولت اگر پول دارد، بهتر است همان مسکن مهر را تکمیل کند. 
مظاهریان در خصوص طرح ملی مسکن گفت: اجرای این طرح،  تکرار 
تجربه های قبلی در مسکن مهر است. همانگونه که معاونت  مسکن و 
ساختمان وزارت راه و شهرسازی در زمینه نظام مهندسی بار  دیگر به 

روش های دولت دهم رو آورده است. 
وی افزود: دولت در حالی که هنوز نتوانسته تعهدات خود را در زمینه 
 تکمیل مســکن مهر عملی کند، تعهد جدیدی به عنوان مسکن ملی 

برای  خود ایجاد کرده است. 
معاون اسبق مسکن و ساختمان وزارت راه و شهرسازی با بیان اینکه 
 اگر دولت امکان ســاخت مســکن را دارد، خب همان واحدهای باقی 
مانده  مسکن مهر را تکمیل کند، گفت: در خصوص نظام مهندسی هم 
ما در  دولت یازدهم تمام تلاش خود را کردیم که جلوی دست درازی 
برخی  اعضای هیئت مدیره به حق نظارت مهندســان را حذف کنیم، 
اما بار  دیگر توانسته اند برای خود حقوق های ۲۷ تا ۲۹ میلیون تومانی 

در  هیئت مدیره های سازمان های استانی تصویب کنند. 
معاون منابع انسانی و توســعه مدیریت شهرداری تهران در خصوص 
 تلاش های شهرداری تهران در زمینه احیای بافت های فرسوده شهری 
 اظهار داشــت: ما در شــهرداری تهران تلاش کردیم به جای اجرای 
 مگاپروژه ها به فعالیت های کوچک در حد بهســازی محلات شــیفت 
کنیم  تا هم مردم بتوانند آثاری از خدمات شهری ببینند و هم اینکه 
فاصله  عجیبی که در پایتخت میان فقیر و غنی ایجاد شده را کاهش 

دهیم. 
مظاهریان ادامه داد: اغتشاشــات اخیر هم عمدتاً در مناطقی بود که 
به  حاشــیه شهر مشهور شــده و چهره فقر تا حدودی در این مناطق 

نمایان  است . 
وی تأکید کرد: ما در معاونت برنامه ریزی شــهرداری تهران، بودجه 
 مهمی در لایحه بودجه سال ۹۹ شهرداری به رفع فاصله طبقاتی شهر 

 تخصیص داده ایم. 
به گفته معاون شهردار تهران، این نهاد اجتماعی فعلًا برنامه ای برای 
 ســاخت مسکن در بافت فرسوده نداشــته و بیشتر در حوزه نوسازی 
 محله ها و ارتقای خدمات شــهری و کیفیت زندگی در این مناطق از 
قبیل  ساخت پارک های محله ای و فضای سبز، میادین میوه و تره بار، 

مرکز  بهداشت و امثال آنها متمرکز شده است. 
معاون آخوندی یادآور شــد: قرار نیست شهرداری مسکن سازی کند 
بلکه  به سازندگان در ساخت و ساز مسکن خصوصاً نوسازی بافت های 

 فرسوده کمک خواهد کرد. 

واردات بی رویه  تایرهای سنگین که در 
ماه های گذشــته روی داد،  انبارها را از 
تایرهای بی کیفیت و ارزان قیمت چینی 
پر کرد و به گفتــه  فعالان این صنعت، 
سازمان ملی استاندارد هم نظارت لازم 
بر واردات  نــدارد و این امــر به تولید 
داخلی ضربه زد. سالیانه بین ۱.۲ میلیون 
تا ۱.۴ میلیون حلقه تایر سنگین سیمی 
اتوبوســی  مورد نیاز است، در حالی که 
تولید داخلــی آن نزدیک به ۳۵۰ هزار 
حلقه  در سال بوده و باقی مانده آن باید 
وارد شــود. همین مساله و واردات با ارز 
۴۲۰۰ تومانــی و تعرفه پایین، در ابتدا 
 برای حل مشکلات حمل و نقلی کشور 
اتخاذ شد، اما در نهایت به تولید  داخلی 
ضربه زده است. در این پیوند، »مصطفی 
تنها« ســخنگوی انجمــن صنعت تایر 
تولید  کارخانه  دومیــن  ایران  افــزود: 
لاستیک تی بی آر تا آخر دی ماه امسال 
در  اردبیل به بهره برداری می رســد که 
ظرفیت آن ۳۵۰ هزار حلقه در ســال 

 است. 
 Truck and Bus  مخفــف   TBR

Radial  اســت و در واقــع تی بی آر به 
 لاســتیک های کامیونی و اتوبوســی 
اطــلاق می شــود. این مقــام صنفی با 
یادآوری ظرفیــت ۳۵۰ هزار حلقه ای 
تایر تی بی آر  یک واحــد تولید داخلی، 
بیان داشت: حداکثر نیاز کشور به تایر 
ســنگین  رادیال، سالیانه یک میلیون و 
۲۰۰ هزار حلقه اســت. وی خاطرنشان 
کرد:  در صــورت تامین ارز مورد نیاز از 
سوی دولت،  سومین کارخانه تولید این 

دسته از تایرها به ظرفیت سالیانه ۲۳۰ 
هزار  دستگاه در طرح کویر تایر بیرجند 
حداکثر تا پایان سال ۹۹ به  بهره برداری 
خواهد رســید و به این ترتیب تا حدود 
زیــادی از واردات ایــن  کالا بــی نیاز 

خواهیم شد. 
تنهــا، بــه واردات بی رویــه تایرهای 
ســنگین رادیال در یک سال گذشته با 
 برداشته شدن بســیاری از استانداردها 
اشــاره کرد و گفت: آنقدر تایر  سنگین 

وارد شده که شــاید تا مدت ها نیازی 
به واردات نباشد. وی یادآور شد: پیشتر، 
واردکنندگان باید استاندارد پایه اتحادیه 
اروپــا  برای ســال ۲۰۱۴ )اســتاندارد 
 SWR ( را پــاس می کردند که بیانگر 
 ضریــب مقاومت غلطشــی، طول خط 
ترمز تایــر و صدای حاصل از  ترمز بود، 
اما پارســال و امســال در مقاطعی این 
استاندارد برداشته شد. سخنگوی انجمن 
  DOT  :صنعت تایــر ایران ادامــه داد
که شناســنامه و  هویت هر تایر بوده و 
نشــان می دهد تایر در کجا و توســط 
چه کسی تولید  شده و به نوعی از ورود 
تایرهای تقلبی جلوگیری می کرد، نیز 
در  مقطعی از ســوی ستاد تنظیم بازار 
برداشــته شــد. وی با اشــاره به حذف 
شــاخص ســرعت در واردات تایرهای 
باری   )نشان دهنده اینکه تایر برای چه 
ســرعتی از خودرو ساخته شده(، بیان 
 داشت: به جز استاندارد ملی ایران، سایر 
اســتانداردها از واردات تایر  باری کنار 
زده شــد و همین موضوع بــه واردات 

تایرهای بی کیفیت دامن  زد. 

روانبخــش بهزادیــان مدیرکل امور بندری ســازمان 
بنــادر و دریانوردی از  اصلاح حــق توقف های زیادی 
کــه از تاجران و صاحبان کالای ایرانی به  دلار و بدون 
اطلاع شــان از آنها دریافت می شــد، براساس آخرین 
مصوبه  شــورای عالی ترابری خبر داد. بهزادیان اظهار 
کرد: براساس اعتراض هایی که صاحبان کالا و تاجران 
 ایرانی از طریق مراجع متعدد از جمله کمیسیون ماده 
۲۰ اعلام کردند  حق توقف یا دیرکرد کانتینرهای آنها 
از سوی کشورها و شرکت های  دیگر به صورت دلاری 
اخذ می شد و در بسیاری از موارد شاهد بودیم  که خود 
تاجــران و صاحبان کالا هیچ اطلاعی از این دیرکردها 

یا شیوه  دریافت شان نداشتند. 

وی افزود: هر چند سال یکبار حق توقف کانتینرها به 
تصویب کمیســیون  ماده ۲۰ می رسد و آخرین جدول 
ریالی حق توقف ها مربوط به ســال   ۱۳۹۵ اســت که 
البته اخیراً در حال تصویب نرخ نامه جدید هستیم اما 
در  حال حاضر بســیاری از فروشندگان و صاحبان کالا 
به تاجران و  صاحبــان کالای ایرانی با حق توقف های 
دلاری گزاف کالایشــان را  می فروشــند که این حق 
توقف هــا هیچ گونه نرخ نامه مشــخص و جدول  ثابتی 
ندارد. مدیرکل امور بندری سازمان بنادر و دریانوردی 
ادامه داد: بســیاری از  صاحبان کالا به ما اعلام کردند 
که در بارنامه هایی که به مقصد ایران  می آمد، هیچ گونه 
حــق توقفی در قراردادهای منعقد شــده بین طرفین 

وجود  نداشــت اما آنهــا پس از اینکه برای تســویه و 
ترخیــص کالای خود مراجعه  می کردند شــاهد حق 
توقف هایــی گزاف و بدون حســاب و کتابی بودند که 
 هیــچ اطلاعی از آن نداشــتند و قبــلا در این زمینه 

مذاکره ای بین طرفین  صورت نگرفته بود. 

اتاق ایران عوامل هفت گانه ای را که تخریب فضای کسب وکار را به  دنبال داشته و سد 
راهی برای فعالیت بنگاه های کشور است، شناسایی  کرد. 

ارزیابی های کارشناســی نشــان می دهد کــه اقتصاد ایران به  لحاظ  شــاخص های 
کســب وکار در موقعیت نامناسبی در رتبه بندی های بین المللی  قرار دارد و دستیابی 
به اقتصادی پرتحرک و پیشرو، بدون انجام  اصلاحات اساسی در این حوزه امکان پذیر 
نیست. بر این اســاس، فعالان  اقتصادی در بخش خصوصی، ضمن شناسایی عوامل 

مخرب  برای  کسب وکارها، پیشنهادهای خود را برای بهبود محیط کار ارائه کردند. 
اقتصاد ایران به لحاظ شــاخص های کســب و کار در موقعیت بسیار  نامناسبی از نظر 
رتبه  بندی های بین المللی قرار دارد. بخش خصوصی بر  این باور است که دستیابی به 
اقتصادی پرتحرک و پیشــرو بدون انجام  اصلاحات اساسی در این حوزه امکان پذیر 
نیســت. در مانیفست اقتصادی  بخش خصوصی، بهبود کســب وکار به عنوان یکی از 
ســرفصل ها مورد  توجه قرار گرفته است. در این بخش، گلوگاه های بهبود محیط کار 
 شناسایی شده است. مخرب های هفت گانه ای که عرصه را برای  فعالیت های اقتصادی 
تنگ کرده اند. »غلبه نگاه دولت -محور«،   »بوروکراســی پیچیده و دســت وپاگیر«، 
»عقب افتادگــی فرآیندها و عدم  توســعه دولت الکترونیک«، »مداخلات گســترده 
دولت«، »بی ثباتی و  تغییرات مکرر آیین نامه ها و بخشنامه ها«، »فساد«، »عدم تجهیز 
نظام  مالی به شــیوه های مــدرن تامین مالی و تنگنای مالی در کشــور«، همگی  با 
تخریب فضای کســب وکار،امکان فعالیت برای بنگاه های  بخش خصوصی را مشــکل 
کرده است. براساس این مانیفست، اگر فضای کسب وکار مجموعه ای از قواعد  تعریف 
شــود که تصمیمات بنگاه را متاثر می کند، آن گاه می توان در یک  دسته بندی کلی 
این قواعد را در ســه گروه قواعد مرتبط با شــکل گیری  بنگاه های اقتصادی، قواعد 
مربــوط به تداوم فعالیت بنگاه ها و قواعد  مربوط به خروج بنگاه های اقتصادی از بازار 
دســته بندی کرد.  گزارش  شاخص سهولت در کســب وکار بانک جهانی، مجموعه 
مولفه هــای مرتبط  با قواعد مذکور را در ۱۰ مورد، دســته بندی کرده اســت. مولفه 
اول،  قواعد مربوط به شــکل گیری بنگاه شامل مراحل اخذ مجوز و بررسی  صلاحیت 
کارفرما و مجموعه تحت هدایت وی برای ایجاد یک فعالیت  اقتصادی جدید اســت. 
مولفه دوم، کسب مجوزهای ساخت و ایجاد بنگاه  است. یک بنگاه پس از صرف زمان 
برای ثبت رسمی شرکت و شروع  فعالیت نیازمند طی کردن مراحلی برای اخذ مجوز 
برای ساخت انبار یا  سایت بنگاه است. مولفه سوم، دسترسی به زیرساخت هایی مانند 
آب،  برق، گاز، تلفن و اینترنت است. مولفه چهارم، ثبت و انتقال مالکیت  دارایی های 

یک بنگاه ازجمله زمین یا سایر دارایی هاســت. فرآیند ثبت  وانتقال مالکیت دارایی 
علاوه  بر اهمیت آن برای توســعه فعالیت یک  بنگاه به دلیل نقشی که این دارایی ها 
به عنوان وثیقه دارند نیز مهم اســت.  مولفه پنجم دسترسی به اعتبارات مالی است. 
مولفه ششــم، حفظ حقوق  سهامداران خرد است. سهامداران کلان یک بنگاه امکان 
اثرگذاری  بیشتری بر تصمیم مدیران یک بنگاه دارند. به همین خاطر این امکان  برای 
آنها فراهم اســت تا منابع و دارایی های بنگاه را در جهت منافع  شخصی خود هدایت 
کنند یا از آنها سوء استفاده کنند. مولفه هفتم، فرآیند  اخذ مالیات از بنگاه است. مولفه  
هشــتم قواعد حاکم بر تجارت بین المللی  است. هر بنگاهی برای آنکه بتواند تجارت 
در خارج از مرزها داشته  باشد، نیازمند طی کردن مراحلی برای اخذ مجوزهای لازم 
برای  صادرات یا واردات اســت. مولفه نهم، کیفیت اجرای قراردادهای منعقد  شــده 
است که به محیط حقوقی یک کشور و چگونگی رسیدگی به  شکایات بستگی دارد. 

مولفه دهم، رســیدگی به فرآیندهای ورشکستگی  اســت. ورشکستگی یک بنگاه و 
طی شدن مراحل آن مستلزم تعیین  تکلیف بدهی های بنگاه با استفاده از نقد کردن 
دارایی  ها یا تعیین مراحل  تجدید ســاختار بنگاه های اقتصادی است. حال با در نظر 
گرفتن این  موارد، در این مانیفست، راهکارها و اقداماتی پیشنهاد شده است. براساس 
این بیانیه، در راستای بهبود محیط کسب وکار، پیشنهاد شده تا  برنامه مقررات زدایی 
به منظور دســتیابی به دولت چالاک و کارآ، کاهش  مداخلات دولت در کسب وکار، 
تسهیل فرآیندهای مربوط به ورود، تداوم  و خروج بنگاه های اقتصادی و کاهش مراکز 
تصمیم گیری درخصــوص  مجوزهای مورد نیاز برای شــروع فعالیت های اقتصادی 
پیگیری و  تسریع شــود. البته درحال حاضر برای این منظور، کارگروه  مقررات زدایی 
ذیــل معاونت اقتصادی وزارت امور اقتصادی و دارایی  فعال تر شــده و پس از نهایی 
کردن فرآیند احصای مجوز های لازم،  می تواند نســبت به پالایش و حذف مجوزهای 
غیرضرور با همکاری  سایر دستگاه ها اقدام کند. اتاق ایران نیز اعلام آمادگی کرده که 
 مسوولیت اصلی را در برنامه مقررات زدایی بر عهده بگیرد و این  برنامه را در چارچوب 

مانیفست حاضر طراحی کند. 
پیشــنهاد دیگر مانیفست مذکور این است که تعداد مراحل مربوط به  صدور مجوز و 
همچنین امور مربوط به نظارت بر فعالیت بنگاه ها به  حداقل کاهش یابد و این دسته 
از امور، حتی الامکان به تشکل های  بخش خصوصی و نهادهای مدنی واگذار شود. در 
پیشنهاد دیگر به  هدف گذاری برای رتبه ایران در شاخص سهولت در کسب و کار برای 
 سال های آتی اشاره شده، به طوری که با انجام اقدامات لازم، ایران در  گروه ۵۰ کشور 

نخست در ۵ سال آتی قرار گیرد. 
در این مانیفســت چهار پیشــنهاد نیز به منظور بهبود در موارد مربوط به  شــروع 
کســب وکار به دولت ارائه شده است. نخست؛ کاهش مجوزهای  کسب وکار و تسهیل 
و تســریع صدور آنها )اجرای ماده ۷ قانون اجرای  سیاست های کلی اصل ۴۴ قانون 
اساســی(. دوم؛ حذف الزام به پرداخت  مالیات دو در هزار ارزش اسمی سرمایه سهام 
پذیرفته نویسی شده در  زمان تاسیس شرکت در ماده ۴۸ قانون مالیات های مستقیم. 
ســوم، ایجاد  پنجره واحد برای کاهش زمان و مراحل مورد نیاز برای ثبت شرکت و 
 دریافت مجوزهای موردنیاز و چهارم، ارتقای دولت الکترونیک برای  طی کردن مراحل 
اخذ مجوزهای مربوط به شروع فعالیت های  کسب وکار بدون نیاز به مراجعه حضوری 

از طریق اجرای کامل فرآیند  ثبت شخص حقوقی بر پایه امضای الکترونیکی. 

اقتصادی

اصلاحدیرکردهایچندصددلاریبهنفعتاجرانایرانی

تلخکامی از زهرِ فقر
لیلا ابراهیمیان

 »آزادی هزاران افسون در آستین دارد،
  که آنان که بندگی را گردن نهاده اند، هرگز نخواهند دانست. 

آکادمی سلطنتی علوم سوئد روز دوشنبه، بیست ودوم مهرماه 
1398 نام  ســه اقتصاددان از دانشگاه های هاروارد و انستیتو 
فناوری ماساچوســت   ) MIT ( را به عنوان برندگان مشترک 
جایزه یادبــود نوبل در علوم  اقتصادی اعلام کرد. پروفســور 
ابهیجیت بانرجی استاد هندی-آمریکایی  دانشگاه ام آی تی و 
همسرش پروفسور استر دوفلو که تابعیت فرانسوی- آمریکایی 
دارد و او نیز در دانشــگاه مشــغول فعالیت اســت، به همراه 
 پروفســور مایکل کرِمر از دانشگاه هاروارد، به دلیل تحقیقات 
 ارزشمندشان در زمینه مبارزه با فقر، برنده جایزه یادبود نوبل 
در علوم  اقتصادی در ســال 2019 شــده اند. بر اساس اعلام 
آکادمی ســلطنتی علوم  سوئد، این ســه اقتصاددان در طول 
سال های فعالیت علمی خود کمک  شایانی به پیشرفت حوزه 
»اقتصاد توســعه« کرده اند و در مطالعــات  میدانی در حوزه 
ریشه کن ســازی فقر، پیشرو بوده اند. آنها به جای اینکه  تنها با 
نگاهــی کلی و با یک رویکرد نظری به مســئله فقر بپردازند، 
 مسائل خُرد مرتبط با این معضل پیچیده و فراگیر را در کانون 
توجه  خود قرار دادند. پــس از تفکیک حوزه های مطالعاتی، 
آنها به پرچم داران  طراحی آزمایش های میدانی برای مشاهده 
معضلاتی مانند ضعف  آموزش بدل شده اند؛ آزمایش هایی که 

به تشخیص عوامل پرشمار منجر  به فقر کمک می کنند. 
  این سه  نفر معتقدند که اقتصاددان به جای نشستن بر کرسی 
آکادمی   خود، باید آستین بالا بزند و به میدان رود. برای همین 
خود آنها در نقاط  مختلف جهان با فقرا گفت وگو کرده اند و در 
پی پاســخ به این سوال  بوده اند که چگونه تصمیم می گیرند؟ 
چرا فقیری که می تواند پس انداز  خود را برای آموزشــی برای 
توانمنــدی خود خرج کند، آن درآمد را خرج  خرید تلویزیون 
می کنــد؟ چگونه می توان تصمیم فقرا را به گونه ای ســامان 
 داد تــا از دام فقر رهایی یابنــد؟ بانرجی و دوفلو معتقدند که 
یک سیاســت  کلی برای رفع فقر وجود ندارد؛ اما با تغییراتی 
کوچک می توان نتایجی  بزرگ تر از سیاست های معمول ضد 
فقر را شاهد بود.  شهرت علمی  این سه اقتصاددان به »ارزیابی 
اثربخشی« ) Impact evaluation ( در  پروژه های فقرزدایی 
مربوط اســت. آنها در ارزیابی اثربخشی پروژه های  فقرزدایی، 
 ) RCT ( »بر رویکرد موسوم به »آزمایش تصادفی کنترل شد
 تاکید دارند. البته برخی معتقدند رویکردی که طرح می شود 
نگران فقر  است نه توسعه و ازاین رو بخشی از روند بزرگ تر علم 
اقتصاد توسعه  است که در آن توسعه به مثابه تحول ساختاری 

به توسعه در مفهوم  کاهش فقر تغییر جهت داده است. 
از اول غلبه با دیدگاه اقتصاددان ها بود؛ آنها همیشه به نابرابری 
توجه  کرده اند. آدام اســمیت، »پدر اقتصاد نوین« از شــکاف 
موجود بین فقر و  اغنیا رنج برده و شخصیت هایی چون کارل 
مارکس، جان استوارت میل  و دالتون هم اگرچه تخصص های 
دیگری داشتند ولی در سخن گفتن از  فقر به بعد اقتصادی آن 
توجه داشــتند. اما آنچه باعث گلایه است توجه  اقتصاددان ها 
بــه محدود تنگ نابرابری درآمدها اســت. این محدودیت در 
 توجه، منجر به فراموش کردن سایر راه های نگرش به نابرابری 
و  عدالت شده اســت که خود بر تاثیر سیاست های اقتصادی 

اثری گسترده  دارد.  
  امــا آنچه عیان اســت اینکه وضعیت فقــر و نابرابری روز به 
روز بدتر  می شــود، اگرچه خط فقر در ایران به طور رســمی 
اعلام نمی شود. متولی  مشخصی برای این موضوع پیش بینی 
نشده، اما به موجب ماده »۴«  قانون ساختار نظام جامع رفاه و 
تأمین اجتماعی، مشارکت در تعیین خط  فقر مطلق و نسبی 
از وظایف وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در  حوزه حمایتی 

است. 
  گزارشی رسمی اما غیردقیق

  یکی از  گزارش های منتشرشده درباره فقر در ایران از سوی 
یک نهاد  رســمی، گزارشی اســت با عنوان »وضعیت فقر و 
نابرابــری در ایران در  دوره 10ســاله 138۴- 1393« که در 
اسفند 139۴ از سوی معاونت  رفاه اجتماعی منتشر شده است. 
براساس این گزارش، برآورد خط فقر  مطلق برای سال 1392 
به ازای یک خانوار چهارنفره )شامل دو  بزرگسال، یک کودک و 
یک نوجوان(، یک میلیون  و 183 هزار تومان  در مناطق شهری 
و 920 هزار تومان در مناطق روســتایی بوده است.  براساس 
مطالعه ای که در سال 139۶ در این معاونت انجام شده، خط 
 فقر مطلق سرانه در سال 139۵ حدود ۶00 هزار تومان برآورد 
شــده  که برای یک خانوار چهارنفره )با احتساب ضریب 2,8( 
حدود یک  میلیون و ۶80 هزار تومان اســت. به نظر می رسد 
اینها پایین ترین  برآوردهای انجام شــده از خط فقر مطلق در 
ایران اســت و پژوهشگران  مستقل میزان خط فقر مطلق را تا 
دو برابر بیشــتر برآورد می کنند.  با وجوداین، با مقایسه همین 
میــزان خط فقر مطلق در این دو ســال )یک  میلیون و 183 
هزار تومان برای ســال 92 و یک میلیون و ۶80 هزار  تومان 
برای ســال 9۵( با حداقل دستمزد )۴87 هزار تومان در سال 
92  و 812 هــزار تومان در ســال 9۵( می تــوان دریافت که 
حداقل دستمزد  کمتر از نصف خط فقر مطلق است که امروز 
در ســال 1389 وضعیت  به مراتب بدتر شــده است و حتی 

شاهد ظهور و بروز پدیده »شاغلان  فقیر« هستیم. 

شناسایی هفت  عامل مخرب کسب وکار در اتاق بازرگانی ایران

محمدحسن عصاره دبیر ستاد توسعه علوم و فناوری 
گیاهان دارویی و  طب سنتی معاونت علمی و فناوری 
ریاســت جمهوری، ضمن اشــاره به  تغییر نگاه کلان 
عمومی به زیست بوم نوآوری و فناوری در کشور،  گفت: 
در آینده رشــد کمی و کیفی استارتاپ های فعال در 
صنعت گیاهان  دارویی شتاب بیشتری خواهد گرفت. 
هم اکنون نیز می توان نبض این  شتاب را به خوبی حس 
کرد. عصاره در صد و بیســت و هشتمین جلسه ستاد 
توســعه علوم و فناوری  گیاهان دارویی و طب سنتی، 
ضمن تبریک هفته پژوهــش، تحقیقات  انجام گرفته 
توســط مرحوم پرویز باباخانلو از پژوهشــگران حوزه 
گیاهان  دارویی را ارزشــمند توصیف و اظهار کرد: در 

طی سال های گذشته  توسط بسیاری از اساتید  در این 
حوزه تحقیقات ارزشمندی صورت  گرفته است  و نتایج 
این زحمات به تدریج خود را در ســطح جامعه نشان 
 می دهد. عصاره در ادامه افزود: با تکیه بر زیر ساخت های 
علمــی مبتنــی بر  همیــن پژوهش هــا و تحقیقات 
آکادمیک، زیست بوم نوآوری در حوزه  گیاهان دارویی 
و شــرکت های استارتاپی، رشد بیشــتری پیدا کرده 
است.  در چند ماه اخیر نیز رخدادهای مختلفی در این 
حوزه برگزار شــد که از  جمله آنها، یک رویداد عرصه 
نوآوری با حمایت بانک کشــاورزی بود.  ستاد توسعه 
علوم و فناوری گیاهان دارویی و طب ســنتی ســعی 
دارد تا  با حمایت از منتخبین جشنواره ها و رویدادهای 

علمی مختلف، انگیزه  عمومی پژوهشگران را افزایش 
دهد و آنان را ترغیب کند که جســارت  ورود به عرصه 
فناوری های نوظهور و تجاری ســازی ایده های جدید 
 علمی را پیدا کنند. به همین خاطر این ستاد سعی دارد 
تا استارتاپ های  منتخب و برگزیده را زیر چتر حمایتی 
قرار دهد تا به شرکت های بالنده  و رشدیافته بدل شوند. 

استارتاپهایمنتخبگیاهانداروییزیرچترحمایتیقرارمیگیرند

یک کارشــناس اقتصادی با بیان این که در شرایط 
فعلــی تصمیم به تبدیل  کل کشــور به منطقه آزاد 
درســت نیســت گفت: با اضافه کــردن ۹۰ منطقه 
 ویژه اقتصــادی به مناطق آزاد فعلــی، دولت دچار 

بی انضباطی مالیاتی  فراوانی خواهد شد. 
صدیف بدری ســخنگوی کمیسیون عمران مجلس 
شورای اسلامی در  استودیوی گفتگوی ویژه خبری 
شبکه دو سیما با بیان این که افزایش  تعداد مناطق 
اقتصادی و آزاد، متأثر از نگاه کارشناسی است افزود: 
 شــکل گیری 90 منطقه ویژه اقتصادی از سال 95 
کلید خورد و تاکنون با  کارشناس های لازم پیگیری 
شده و ارتباطی به پایان کار مجلس فعلی در  آستانه 

انتخابات جدید ندارد. 
وحیــد شــقاقی کارشــناس اقتصادی در ســوی 
دیگر اســتودیو گفت: مناطــق  آزاد با هدف جذب 
ســرمایه گذار خارجی و رونق اقتصــادی در داخل 
 کشــور ایجاد شــد اما تاکنون مناطــق آزاد فعلی 

و موجــود هیچ کدام از این  اهــداف را محقق نکرده 
است. تا زمانی که چالش های فعلی حل نگردد  ایجاد 
چالش های بعدی راهگشا نخواهد بود. وی همچنین 
گفت: در شــرایط فعلی که کشور مشکلات مالیاتی 
و  اقتصادی فراوان دارد آیا درســت است که تصمیم 
به تبدیل کل کشــور به  منطقه آزاد گرفته شود؟ با 
اضافه کردن 90 منطقه ویــژه اقتصادی به  مناطق 
آزاد فعلی، دولت دچار بی انضباطی مالیاتی فراوانی 
خواهد شد. شقاقی با اشاره به امداد و ارقام ثبت شده 
اضافه کرد: عملکرد مناطــق  آزاد اقتصادی از صفر 
بیشتر نبوده است. وی ادامه داد: آمار صادرات مناطق 
آزاد کشور از سال 92 تاکنون  حدود 5 میلیارد دلار 
بوده این در حالی است که درآمد کشور از  صادرات 
غیرنفتی در همان دوره 45 میلیارد دلار بوده این در 
حالی  است که واردات این مناطق دو برابر صادرات 
آنها بوده است. شجاعی دیگر کارشناس اقتصادی در 
ارتباط تصویری با این برنامه  گفت: وســعت کنونی 
مناطق آزاد ایران حدود 12 برابر دیگر  کشورهاست. 

وی تصریح کرد: افزایش تعداد مناطق ویژه اقتصادی 

با اهداف برنامه  ششــم توسعه که نگاهی اصلاح گرا 
نســبت به هزینه ها و درآمدهای دولت  دارد منافات 
دارد. صدیف بــدری با اعلام موافقت با طرح افزایش 
تعــداد مناطق آزاد  اقتصادی ابــراز کرد: برای رونق 
اقتصادی در کشور نیازمند ارائه  مشوق هایی همچون 
معافیت مالیاتی هســتیم که از طریق گســترش و 

 افزایش مناطق آزاد تجاری حاصل می گردد. 
شقاقی با طرح سؤالی مبنی بر اینکه دلیل و اولویت 
گسترش و افزایش  مناطق اقتصادی از سوی مجلس 
شــورای اســلامی آن هم در نزدیکی ایام  انتخابات 
مجلس چیســت، تأکید کرد: افزایش تعداد مناطق 
آزاد مغایــر با  سیاســت های کلی کشــور و آمایش 

سرزمینی است. 
وی خاطرنشــان کــرد: بخش اعظــم معافیت های 
مالیاتی کشور که بر درآمد  مالیاتی دولت اثر مستقیم 
دارد مربــوط به مناطق ویژه اقتصادی می شــود.  با 
افزایش تعــداد این مناطق، درآمــد مالیاتی دولت 
کمتر هم خواهد شــد، آیا  دولت قصد کسب مالیات 

دارد یا خیر؟

وارداتتایرهایبیکیفیتیکهبهتولیدداخلیضربهزد

تشدیدبیانضباطیمالیاتیدولت
باتأسیس۹۰منطقهویژهاقتصادیجدید

خبرکوتاه

یادداشت
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اخبارخبر کوتاه در هشت ماهه سال جاری صورت گرفت؛

اجرای 300 کیلومتر لوله گذاری آب و فاضلاب در استان اصفهان

 : امــروز  شــهرکرد-مصیبی-خبرنگاریادگار 
سرپرست بیمه ســامت در استان چهارمحال 
وبختیاري به همراه آقاي نادریان رئیس روابط 
عمومي و سركار خانم احمدي  از دفتر   یادگار 
امــروز    بازدیــد نمود و گفــت : خبرنگاران و 
روزنامه نــگاران از شــركاي كاري ما در بیمه 
سامت هستند كه به موقع آگاهي هاي لازم را 
به مــردم مي دهند و جامعه را از خدمات بیمه 
ســامت مطلع مي كنند كه در همین راســتا 
بنده نسبت به آنها ابراز احساس قلبي و دروني 
دارم .قیصر حافظي بختیاري سرپرســت بیمه 
سامت در استان گفت : بیمه سامت وارد فاز 
جدید و مهمي شده اســت بطوریكه اكنون به 
بلوغ لازم رســیده و بر اســاس چشم انداز و با 

توجه به برنامه هاي عملیاتي خود ، در اجراي برنامه هاي استراتژیك به روز مي باشد و این 
نقطه عطفي در سازمان بیمه سامت مي باشد .

وي افزود : بیمه ســامت با دیدگاه عدالت در سامت قصد دارد تا سال 1400 خدمات بیمه 
اي را  الكترونیكي كند  و پوشــش بیمه اي را  به حداكثر برســاند . گرچه قبا نیز خدمات 
بیمه ســامت رایگان بود و با اصول اساســي بیمه مغایرت داشت و این نوع خدمات دهي از 
نظر اصولي درســت و صحیح نبوده و هزینه هاي سرســام آوري را براي سازمان و دولت  در 
برداشته اســت .سرپرست بیمه سامت در اســتان تصریح نمود كه از دو سال قبل رویكرد 
بیمه سامت تغییر كرده ، بطوریكه درآمد هاي مالي واقعي براي بیمه شدگان درنظر گرفته  
شــود كه دراین رابطه بیمه سامت بیشــتر ســعي دارد از مكانیزم هاي علمي و كاربردي 

روز اســتفاده كند . وي افــزود: در حال حاضر 
40 میلیون نفراز كارمند ، روســتائیان و عشایر 
و افراد ساكن در شــهرهاي زیر 20 هزار نفر و 
سایر اقشــار بصورت رایگان تحت پوشش بیمه 
سامت هســتند كه پرداخت نكردن حق بیمه 
توســط آنان نشانه عدالت ســامت در جامعه 
نیســت و اكنون با كمــك وزارت تعاون ، كار 
و رفــاه اجتماعي و وزارت بهداشــت ، درمان و 
آموزش پزشــكي بصورت مستقل آزمون وسع 
انجام مي شود كه بیشــتر به دهك هاي اولیه 
كمــك  و خدمات رایگان ارائه  شــود و دهك 
هاي بالاتر با پرداخت حق بیمه در عمران و باز 
ســازي جامعه و خدمات عام المنفعه مشاركت 
نماینــد. حافظي بختیاري گفــت : براي توزیع 
عدالت در جامعه توســط آزمون وسع نیازمندان شناسایي مي شوند و به آنها خدمات رایگان 
داده خواهد شد شایان ذكر است كه آزمون وسع از امروز 98/9/27 با همكاري وزارت تعاون 
، كار و رفاه اجتماعي اســتارت خورده و حدود 55 درصد مردم جزء دهك هاي 1و2و3 براي 
بیمه سامت قرار خواهند گرفت و 45 درصد باقي مانده در مورد آنها بحث خواهد شد . وي 
افزود : آزمون وســع یا نیاز ســنجي به ما كمك خواهد كرد كه سازمان تا سال 1400 تمام 
الكترونیكي شــود بطوریكه در بیمارســتان هاي دولتي دیگر نیازي به ارائه دفترچه نباشد . 
در حال حاضر  در كلینیك هاي خصوصي و دولتي و مراكز بهداشــتي درماني بروجن ، كیار 
و فارســان دفترچه نیاز ندارند و با كد ملي مراجعه كننــده و طبق برنامه عملیاتي  و كمك 

دانشگاه علوم پزشكي استان با جدیت تمام خدمات ارائه مي شود 

کرمانشاه-فریده محمدی-خبرنگاریادگار امروز : آیین تکریم 
از فعالان حمل و نقل جاده ای، رانندگان و راهداران اســتان 
کرمانشاه  با حضور مهندس مطاعی معاونت راهداری سازمان 
راهداری و حمل و نقل جاده ای کشور، مهندس بازوند استاندار 
کرمانشــاه و مهندس کرمی مدیرکل راهداری و حمل و نقل 
جاده ای استان کرمانشاه برگزار شد.به گزارش روابط عمومی 
اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان کرمانشاه در 
ابتدای این مراسم مهندس فریبرز کرمی مدیر کل راهداری و 
حمل و نقل جاده ای استان کرمانشاه ضمن خوشامدگویی به 
حاضران و تبریک هفته حمل و نقل و راهداری، راه را شریان 
حیاتی کشور دانست و راهدار را مانند خونی در رگ ها تشبیه 

کرد.وی اظهار داشــت: حمل و نقل با بخش های تولیدی، اجتماعی 
و زندگی روزمره مردم ارتباط مســتقیم و دارد و در زمینه جابجایی 
محصولات تولیدی، جابجایی دستگاه های تولید و حمل مواد نقش 
به ســزایی دارد و اگر چرخ آن از حرکت بایســتد کشور با مشکل 
جدی مواجه خواهد شــد.وی با اشــاره به آماری در خصوص حمل 
و نقل اســتان کرمانشــاه گفت: ۴ میلیون نفر مسافر در جاده های 
اســتان جابجا شده اند و ۴۶۸ هزار نفر هم در مرزها تردد کرده اند.

مهندس کرمی افزود: بیش از ۹۵ درصد جابجایی زمینی به وسیله 
حمل و نقل عمومی انجام می گیرد و از آذر ماه ســال ۹۷ تاکنون 
۵/۹میلیون تن کالا توســط حمل و نقل جاده ای جابجا شده است.

در ادامه مراســم تجلیل از فعالان حمل و نقل جاده ای، رانندگان و 

راهداران، مهندس حیدر مطاعی معاون راهداری سازمان راهداری و 
حمل و نقل جاده ای گفت: نســبت همواری جاده های ما از سطح 
جهانی هم بالاتر است.مهندس مطاعی افزود: حدود ۸ هزار کیلومتر 
راه در استان کرمانشاه وجود  دارد وناوگان  و سرویس های خوبی در 
سطح استان و کشور داریم.وی ادامه داد در سال گذشته با توجه به 
بارش گســترده برف و اتفاقات سیل با همکاری و هماهنگی بخش 
های مختلف این مشــکل به خوبی برطرف گردید. مطاعی در ادامه 
گفت: اربعین امسال را عرصه نمایش خدمت رسانی راهداری و حمل 
و نقل دانســت و گفت: در مراســم اربعین ۱۷ میلیون نفر مسافر از 
طریق جاده ها تردد کردند و با توجه به این که مشــخص نبود چه 
تعــداد افراد و مســافر از این مرزها وارد یا خارج می شــوند ولی در 

زمینه آماده ســازی و زیرساخت های عظیم راهداری و حمل 
و نقل جاده ای توانستیم عملکرد خوبی را به نمایش بگذاریم 
و جابجایی به خوبی انجام شــد و مایه افتخار من است که در 
این مجموعه سهیم هستم.مهندس بازوند، استاندارکرمانشاه 
در ادامه آیین تجلیل از فعالان حمل و نقل جاده ای، رانندگان 
و راهداران اســتان طی سخنانی گفت: پویایی بخش حمل و 
نقل و راهداری نماد زنده بودن اقتصاد یک کشــور است.وی 
تاکید کرد: این بخش در واقع شــاهرگ حیاتی اقتصاد کشور 
محســوب می شود و وجود هرگونه مشــکل و آسیب در این 
بخش، زیان های بســیاری را متوجه کشور می کند.وی ادامه 
داد: رانندگان بخش حمل و نقل و راهداری به شــکل شبانه 
روزی و بــا نهایت امانت داری و بــا پایبندی به مرام جوانمردی، در 
حال خدمات رسانی و جابجایی کالا و مسافر هستند و عاوه بر این ها، 
همچون یک امدادگر به در راه ماندگان  کمک می کنند و به راستی 
فرشتگان همیشه بیدار جاده ها هستند.وی عنوان کرد: خانواده بزرگ 
راهداری و حمل و نقل جاده ای در بحران زلزله کرمانشاه، همکاری 
بسیار ارزشمندی در مراحل امدادرسانی و بازسازی و انتقال رایگان 
کمک هــای مردمی داشــتند و در ایام اربعین نیز به عشــق امام 
حسین)ع(، سختی های انتقال صدها هزار زوار را به جان خریدند.

استاندار کرمانشاه تصریح کرد: تجلیل از فعالان حوزه حمل و نقل 
و راهــداری در واقع تجلیل از مرام و منش پهلوانی، جوانمردی و 

شرافت است.

استاندار کرمانشاه:

تجلیل از فعالان حوزه حمل و نقل و راهداری تقدیر از مرام و منش پهلوانی است

بازدید سرپرست بیمه سلامت در استان 

معاون سازمان راهداری کشور:

90 درصد از جابجایی کالا و مسافر در ایران از 
طریق راه های زمینی انجام می شود

محمدی-خبرنگار  کرمانشــاه-فریده 
یــادگار امــروز :  معــاون راهداری، 
ســازمان راهــداری و حمــل و نقل 
جاده ای کشــور گفــت: در میانگین 
زمان رســیدن کالا و مسافر به مقصد 
از طریق حمل و نقل جاده ای، در حد 

کشورهای پیشرفته هستیم.
حیدر مطاعی در آئین تکریم از فعالان 
حمل و نقل جاده ای، رانندگان و راهداران اســتان کرمانشاه  بابیان اینکه 
90 درصد از جابجایی کالا و مسافر در ایران از طریق راه های زمینی و به 
ویژه جاده ها انجام می گیرد، اظهار کرد: با توجه به این مســئله و اهمیتی 
که جاده ها در حمل و نقل دارند، تمام تاش ها این است که در این بخش 

زیرساخت  هایی قوی داشته باشیم.
معاون ســازمان راهداری کشــور اظهار رد: علیرغم اینکه در بخش های 
مختلف برای تقویت زیرســاخت ها با تحریم های استکبار جهانی مواجه 
شــده ایم، با این وجود اقدامات انجام گرفته در این حوزه باعث شــده تا 

سطح همواری جاده های ایران از متوسط جهانی بالاتر باشد.
وی همچنین با تاکید براینکه درحال حاضر هیچ مشکلی برای جابجایی 
مســافر و کالا در کشــور وجود ندارد، عنوان کرد: سرویس دهی جاده ها 
و ناوگان کشــورمان در وضعیت خوبی اســت و در میانگین مدت زمان 

رسیدن مسافر و کالا به مقصد درحد کشورهای پیشرفته هستیم.
مطاعی در ادامه به بارش های خوب زمســتان سال گذشته و بهار امسال 
پس از چندســال کم آبی اشــاره کرد و گفت: در طول این مدت فعالان 
حمل و نقل جاده ای، رانندگان و راهداران کشــور به خوبی نقش خود را 

ایفا کردند و خللی در تردد کالا و مسافر بوجود نیامد.
وی همچنین بااشاره به تردد هفت میلیون مسافر در جاده های کشور طی 
ایام اربعین امسال، عنوان کرد: با پیگیری های مستمر و برنامه ریزی هایی 
کــه از قبل انجام گرفتــه بود، این جابجایی عظیم بدون هیچ مشــکلی 

انجام شد.
معاون ســازمان راهداری تصریح کرد: هرچند در این مدت نمی دانستیم 
که چه تعداد زائر و از کدام مرز خروج و ورود دارند، اما با آمادگی کاملی 
که داشتیم نگذاشتیم مردم در جاده ها بمانند و جابجایی ها بخوبی انجام 

گرفت.
در این نشســت، نمایندگان و فعالان حمل و نقــل جاده ای، رانندگان و 
راهداران اســتان کرمانشاه به بیان برخی ازمشــکات حوزه فعالیتشان 

پرداختند که معاون راهداری کشور قول پیگیری این مشکات را داد.

فرسودگی 6 درصدی تاکسی های بروجرد
خرم آباد-مهری پهلوانی-خبرنگاریادگار امروز

 رئیس کمیسیون عمران و خدمات شــهری شورای شهر بروجرد گفت: 
فرسودگی تاکسی های شهر شش درصد است.احسان دالوند  اظهار کرد: 
۱۸۶۰ دســتگاه تاکسی، ۹۶ دســتگاه اتوبوس و ۵۸۰۰ دستگاه وانت بار 
در شهرســتان بروجرد به شــهروندان خدمات ارائه می دهند.وی تصریح 
کرد: تنها ۶ درصد تاکســی ها فرســوده هســتند که بروجــرد کمترین 
میزان فرســودگی تاکسی های درون شهری را در غرب کشور دارد.رئیس 
کمیســیون عمران و خدمات شهری شورای شــهر بروجرد خاطرنشان 
کرد: دو پایانه مســافربری شــرق و غرب در بروجرد وجــود دارد و ۵۴ 
دســتگاه اتوبوس برون شــهری در قالب ۸ تعاونی سازماندهی شــده در 
حال خدمات رسانی به شهروندان هســتند.دالوند اضافه کرد: در راستای 
هوشمندســازی ناوگان حمل ونقل عمومی، کارت شــهروندی به منظور 
پرداخت کرایه تاکسی و اتوبوس عرضه می شود.وی بیان کرد: اپلیکیشن 
آن در گوشــی قابل نصب اســت در صورتی که رانندگان گوشــی ندارند 
تســهیات ۳۰ میلیون ریالی برای آن ها در نظر گرفته شــده تا گوشی 
خریداری کنند.عضو شــورای اسامی شــهر بروجرد ادامه داد: همچنین 
برای رفع مشکل ترافیک در شهر طرح پارکبان ها در بروجرد اجرا خواهد 
شــد.دالوند با اشــاره به انتخابات، عنوان کرد: نصب پوستر کاندیداهای 

مجلس به صورت سازماندهی شده روی تاکسی ها ممنوع است

مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده شرکت 
خدماتی شهرک صنعتی اشتهارد

رج-اکبری-خبرنگاریادگار امروز:
جلســه مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده شــرکت خدماتی شهرک 
صنعتی اشــتهارد اســتان البرز با حضور اکثریت سهام داران  واحدهای 
تولیدی و با نظارت مســئولین استانی و کشوری   برگزارو اعضای هیات 
مدیره برای دوره ای 2ســاله انتخاب  شــدند.به گــزارش روابط عمومی 
شرکت شــهرک های صنعتی البرز، " مهندس فرشی " گفت: با برگزاری 
جلســه مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده شــرکت خدماتی شهرک 
صنعتی اشــتهارد اســتان البرز اعضای دور چهارم هیئت  مدیره شرکت 
خدماتی این شــهرک صنعتی انتخاب شــدند.وی افزود: برگزاری جلسه 
مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده شــرکت خدماتی شهرک صنعتی 
اشتهارد استان البرز پس از برگزاری فراخوان از بین صنعتگران مستقر در 
این شــهرک صنعتی و ثبت نام داوطلبان عضویت در هیئت  مدیره انجام 
و صنعتگران مستقر در این مجمع فوق العاده اعضای جدید هیئت  مدیره 
را انتخاب نمودند.فرشــی تصریح کرد: برگــزاری انتخابات هیئت  مدیره 
شــرکت خدماتی در راستای اجرای اصل 44 قانون اساسی واگذاری امور 
شهرک های صنعتی به صنعتگران انجام شد.مدیر عامل شرکت شهرکهای 
صنعتی البرز ادامه داد: واگذاری امور عمومی شهرک های صنعتی به بخش 
خصوصی در راســتای اجرای قانون نحوه واگذشهرک ها و نواحی صنعتی 
مصوب ســال 87 مجلس شــورای اســامی و  آیین نامه و دستورالعمل 
اباغی از سوی سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی ایران انجام 
می شود.محمدامین فرشی خاطرنشان کرد: در شهرک ها و نواحی صنعتی 
مشمول واگذاری، پس از فراخوان اولیه نام نویسی از صنعتگران مستقر در 
آن شهرک صنعتی که داوطلب عضویت در هیئت  مدیره شرکت خدماتی 
باشــند، انجام شــده و ســپس با برگزاری انتخابات با حضور صنعتگران، 
اعضای هیئت  مدیره شــرکت های خدماتی انتخاب می شــوند که پس از 
پایان دوره تصدی، انتخابات دور جدید برگزار می شود.وی در ادامه گفت: 
شرکت های خدماتی شهرک های صنعتی دارای پنج عضو اصلی، دو عضو 
علی البدل و بازرس اصلی و علی البدل است که از طریق انتخابات تعیین 
می شــوند.مدیر عامل شرکت شــهرکهای صنعتی البرز افزود: انجام امور 
عمومی شهرک ها نظیر انتظامات، نظافت و بهداشت و نگهداری از فضای 
سبز به شــرکت های خدماتی واگذاری می شــود، و شرکت شهرک های 
صنعتی البرز به عنوان دســتگاه حاکمیتی عاوه بر حمایت از شرکت های 
خدماتــی بر روند امور نظارت می کنــد.وی تصریح کرد: در این انتخابات 
پرشــور با شــمارش آراء مأخوذه آقایان داود حاجــی ، مازیار خاطری، 
اطقی و شــهروزی با کسب حداکثری برای 2 سال اعضای  هنرمند پور، 
هیأت مدیره شرکت خدماتی شــهرک صنعتی اشتهارد انتخاب شدند و 
ضمنا سازمان حسابرسی بعنوان حسابرس رای نیاورد و انتخاب بازرس با 

حسابرس به مجمع بعدی موکول گردید.

اصفهان-مریم مومنی-خبرنگاریادگار امروز :
در هشــت ماهه ســال جاری 300 کیلومتر 
لوله گذاری  آب و  فاضاب دربرخی از نقاط 

استان اصفهان  اجرا شد
معاون مهندســی و توســعه شــرکت آب و 
فاضاب اســتان اصفهان با اشــاره به اجرای 
لوله گــذاری آب و فاضاب در نقاط مختلف 
استان اعام کرد: در هشت ماهه سال جاری 
بــه رغم چالش های مالی ناشــی از افزایش 
چنــد برابری  قیمت  مصالــح و تجهیزات ، 
300 کیلومتــر لوله گذاری  آب وفاضاب در 

برخی از نقاط استان اجرا شد .
حکمتیان اعام کرد: در هشــت ماهه ســال 
جاری 140 کیلومتر توســعه شبکه فاضاب 
،13 کیلومتر اجرای خــط انتقال فاضاب و 
6 کیلومتر اصاح شبکه فاضاب در برخی از 

شهر های استان عملیاتی شد.
وی با اشاره به لوله گذاری آب اعام کرد: در 
هشت ماهه ســال جاری 142 کیلومتر لوله 

گذاری آب در سطح استان اجرایی شد
معــاون مهندســی و توســعه شــرکت آب 
وفاضاب اســتان اصفهان افــزود: از ابتدای 

ســال تا پایان آبان ماه 79 کیلومتر توســعه 
شــبکه آب ، 35 کیلومتر اجرای خط انتقال 

و 28 کیلومتر اصاح شــبکه آب در دستور 
کار قرار گرفت

 حکمتیــان گفت:هــم اکنــون تنگناهــای 
مالــی یکی از چالش های اساســی در  روند 
اجرای پروژه های آب و فاضاب در کشــور 
محســوب می شــود .در حالیکه اصفهان با 
جذب ســرمایه گذار  توانســت ضریب نفوذ 
جمعیت تحت پوشش شــبکه فاضاب را به 
72 درصد برساند.وی افزود: در سالهای اخیر 
آبفا اصفهان  توانست با جذب سرمایه گذار و 
مشــارکت ذی نفعان بر تنگناهای مالی غلبه 
کنــد و طرح های توســعه ای فاضاب را در 
سطح اســتان  اجرا نماید.معاون مهندسی و 
توسعه شرکت آب و فاضاب  استان اصفهان 
گفت: اصفهان  از جمله استانهایی است  که 
در مرحلــه تنش آبی قــرار دارد ولی با این 
وجود توانســت با راهکارهایی که  در زمینه 
مدیریت توزیع و هیدرولیکی شبکه های آب 
در دستور کار قرار داده بر مشکات کم آبی 

در تابستان 97 غلبه کند.

رئیس سازمان اوقاف و امور خیریه تاکید کرد ؛

 اهمیت تحول ساختاری در سازمان اوقاف

اصانــی- ارومیه-مینــا 
خبرنگاریادگارامروز : 

رئیــس ســازمان اوقاف و 
افتتاحیه  در  خیریــه  امور 
مدیران  فصلــی  نشســت 
ایــن  اســتان های  کل 
ســازمان ضمــن تأکید بر 
ســاختاری  تحول  اهمیت 

در ســازمان اوقاف، گفت: به دنبال این هســتیم که به دوراز 
هرگونه تصدی گری مدیریت اوقاف تبدیل شــود به راهبری، 
سیاستگذاری و نظارت.به گزارش روابط عمومی اداره کل اوقاف 
و امور خیریه آذربایجان غربی به نقل از روابط عمومی سازمان 
اوقاف و امور خیریه، در نشست فصلی مدیران کل استان های 
ســازمان اوقاف و امور خیریه  حجت الاسام والمسلمین سید 
مهدی خاموشــی در ابتدای این نشســت به تبیین و تفسیر 
بخشــی از آیات ســوره تغابن پرداخت و گفت: در آیه هفت 
سوره تغابن آمده اســت: »زَعَمَ الَّذِینَ كَفَرُوا أَن لَن یُبْعَثُوا قُلْ 
 ِ بلََــي وَ رَبِّي لَتُبْعَثُنَّ ثُــمَّ لَتُنَبَّؤُنَّ بِمَا عَمِلْتُــمْ وَ ذلِكَ عَلَي اللَّ
یَسِــیرٌ« یعنی گمان باطل کافران این است که همه چیز بین 
میاد و مرگ خاصه می شــوند؛ نه قبــل از دنیا عالَمی بود و 
نه بعد از مرگ، خبری هســت؛ این گمان باطل کافران است.

وی ادامه داد:خداوند در جواب آن ها که می گویند به حســاب 
ما نمی رســند می گویــد: حتماً این اتفاق می افتد و قســم به 
پروردگار که روزی فرامی رسد و شما مبعوث می شوید و خبرها 
را به شما می دهند، خدا بصیر است، پس به خدا، پیامبر)ص( و 
به نوری که نازل کردیم ایمان بیاورید. حجت الاسام خاموشی 
با اشــاره به آیات قرآن در مورد روز تغابن گفت: خدا بســیار 
آگاه اســت و روزی فرا می سد که شما را جمع می کند و آن 
روز، روز تغابن است پس از رفاقت های ناصواب و اتهام زدن به 
یکدیگر بپرهیزیم، ما اعتراف داریم معصوم نیســتیم و ممکن 
اســت در کار ما صواب و ناصواب باشــد و ممکن است اشتباه 
کنیم که البته برخی اشــتباهات را خداوند می بخشاید. بدانید 
طبق آیات قرآن کریم هر فردی به مشــکلی برخورد می کند 
به اذن خداست و هرکه هدایت می شود قلبش را خدا هدایت 
می کند خدا به همه چیز آگاه اســت پس اطاعت خدا و رسول 

خدا را انتخاب کنید

مدیرعامل شرکت آبفار لرستان خبر داد:

آبرسانی به ۲۶ روستای متاثر از طرح قم رود 
تا پایان سال جاری

خرم آباد-مهری پهلوانی-خبرنگاریادگار امروز
 مدیرعامل شرکت آب و فاضاب روستایی لرستان از آبرسانی به ۲۶ 
روستای متاثر از طرح قم رود تا پایان امسال خبر داد.علیرضا کاکاوند 
اظهــار کرد: یک زمانی حتی اجازه نمی دادند که از طرح قم رود بازدید 

کنیم اما خوشبختانه با تخصیص های جدید شرایط بهتر شده است.
وی ادامه داد: در قالب طرح مجتمع آب رسانی روستاهای متاثر از قم رود 
که پروژه عظیمی است، نزدیک به ۱۰۰ روستا تخصیص گرفته ایم و 
کار آن آغاز و دو پیمانکار به طور همزمان مشــغول فعالیت هستند.

کاکاوند اضافه کرد: درصددیم تا پایان ســال جاری ۲۶ روستا را از این 
محل تامین آب کنیم و پیمانکاران به جد دنبال محقق شدن این هدف 
هستند.مدیرعامل شرکت آب و فاضاب روستایی لرستان گفت: در سد 
کمال صالح که بین لرستان و مرکزی مشترک است، برای ۴۲ روستای 
جاپلق ازنا تخصیص آب گرفته ایم و عاوه بر آن پروژه ای مشــترک با 
مرکزی شــروع کرده ایم که مراحل نهایی را طی می کند.وی تصریح 
کرد: شــهر ازنا پکیج تصفیه آب موقتی دارد که متعلق به شرکت آب 
منطقه ای است و مقرر شد به محض افتتاح تصفیه خانه اصلی آب شهر 
ازنا، این پکیج را به آب شرب روستای اختصاص دهند.کاکاوند افزود: 
امیدواریم همکاران در شــرکت آب منطقه ای این پکیج را سریع تر به 
ما تحویل دهند که آن را نصب و در فاز اول مشکل ۱۳ روستا را حل 
کنیم.مدیرعامل شرکت آبفار لرستان اضافه کرد: از تمام سدهای استان 
و حتی طرح های مطالعه شده تخصیص آب گرفته ایم و به دنبال این 

هستیم که آب روستاها را از منابع مطمئن و پایدار تامین کنیم.

طرح »صد دانه یاقوت« در مساجد شیراز
 اجرا می شود

شیراز-خبرنگاریادگار امروز :
مدیر کل تبلیغات اســامی فارس از اجرای طرح »صد دانه یاقوت« 
در سطح ۱۰۰ مسجد منتخب شیراز خبرداد.حجت الاسام محمد 
صادق مهرابی درباره طرح »صد دانه یاقوت« گفت: پیرو تفاهم نامه 
منعقد شده با سازمان فضای مجازی سراج مرکز فارس مبنی بر ارتقای 
سطح سواد فضای مجازی با رویکرد کاهش آسیب های اجتماعی طرح 
صد دانه یاقوت با رویکرد ارتقا ســواد فضای مجازی با عناوین رژیم 
مصرف رسانه، مدیریت رسانه در خانواده، سواد شبکه های اجتماعی، 
امنیت کاربری، کسب و کارهای اینترنتی، برنامه نویسی و تولید اپ و 
بازی در سطح ۱۰۰ مسجد منتخب شیراز برنامه ریزی شده است.وی 
اظهار داشت: سازمان تبلیغات اسامی ظرفیت های زیادی در استان 
دارد کــه این ارائه دقیق و علمی این طرح می تواند به تقویت پایگاه 
اجتماعی مساجد و امام جماعت مسجد کمک کند.مدیرکل تبلیغات 
اسامی استان فارس تصریح کرد: در این طرح که ویژه زمستان ۹۸ 
است معین شد که ما ۱۰۰ مسجد را در استان انتخاب و این طرح را 
با اهداف مشخص شده در آن ها اجرا کنیم.مدیر کل تبلیغات اسامی 
فارس اضافه کرد: طرح مذکور در این مســاجد با استفاده از ظرفیت 
روحانیون مســتقر در ۱۰۰ مسجد استان و حمایت اساتید سازمان 
سراج اجرا می شود.وی ادامه داد: برای پشتیبانی علمی و محتوایی این 
طرح، برای همه امام جماعت های این مساجد دوره های آموزشی برای 
ارتقا و به روزرسانی سواد رسانه ای توسط سازمان سراج مرکز فارس 
برگزار می شــود که با این کار به مرور امام جماعت ها خودشان در 
مساجد بخش آموزش ســواد فضای مجازی و انتقال دانش را 

پیش می برند.

تبریزخبرنگاریادگار امروز : وزیر صنعت، معدن و تجارت 
از فعال سازی معادن کوچک در کشور خبر داد و گفت: 
پتانسیل های معدنی بالایی در کشور وجود دارد و باید از 
این پتانسیل ها استفاده کرد. مراسم آغاز عملیات اجرایی 
طرح های تکمیلی چرخه تولید مجتمع مس سونگون 
که شامل فاز سه تغلیظ و آغاز عملیات ذوب و پالایش 
اســت  در ورزقان و با حضور وزیر کشور و نایب رئیس 
اول مجلس شورای اســامی برگزار شد.طرح توسعه 
مس سونگون به شکل یک بسته طراحی شده و شامل کارخانه ذوب و پالایش و اسید سولفوریک است 
که بدون هیچ گونه آلایندگی اجرا می شود.در شرایط کنونی و با فعالیت ۲ کارخانه تغلیظ در مجتمع 
مس ســونگون، ۱۴ میلیون تن ماده معدنی به عنوان خوراک استخراج و در مجموع حدود ۳۰۰ هزار 
تن کنسانتره تولید می شود.رضا رحمانی در این مراسم با بیان اینکه وزارت صمت توجه ویژه به معادن 
دارد، گفت: استفاده از قابلیت های معادن در شرایط تحریمی کنونی ضروری است، امسال وزارت صمت 
در ۷ محور شامل صادرات، ساخت داخلی، فناوری، معدن و صنایع معدنی، فضای کسب و کار و تأمین 
مالی و مباحث نوین برنامه ریزی کرده است.وی ادامه داد: در اجرای برنامه های وزارت صمت توجه ویژه 
ای به مناطق محروم کشور داریم، فعال سازی ظرفیت های معدنی و صنایع معدنی استان های همجوار 
با اســتان آذربایجان شرقی نیز در دستور کار اســت.وزیر صمت با بیان اینکه ۱۵ درصد از درآمدهای 
واحدهای معدنی صرف شهرهای محل استقرار و تأمین برخی زیرساخت های موردنیاز در آن مناطق 
شود، گفت: یکی از سیاست های وزارت صنعت، معدن و تجارت که به همه استان ها اباغ شده است، 
انتقال حساب ها و گردش مالی شرکت ها به استان های محل استقرار، تأمین تدارکات و همچنین جذب 
نیرو از مناطق همجوار طرح ها بوده اســت.رحمانی افزود: امسال در تولید کاشی و سرامیک ۶.۵، مس 
۱۳ درصد، فولاد ۶.۵ درصد، ســیمان ۵.۵ درصد، داروی انسانی ۳۰ درصد، صنایع غذایی ۱۵ درصد و 
شیشه ۱۷ درصد نسبت به سال گذشته رشد تولید داشتیم.وی ابراز داشت: از همه سرمایه گذاران برای 
توسعه طرح های معدنی و صنایع معدنی این منطقه از جمله شهرک صنعتی تخصصی مس و صنایع 
پایین دستی در این منطقه دعوت می کنیم. باید آثار فعالیت و سرمایه گذاری های انجام شده برای مردم 

مناطق مجاور ملموس باشد.

بابامحمدی-خبرنگاریــادگار  شاهرود_حســین 
امروز :  :جشــن بــزرگ یلدا به همــت روابط 
ورزشی  درســالن  عمومی شــهرداری شاهرود 
شــاهرود  شــهرداری  ولیعصر)عج(  مجموعــه 
برگزارشد.دراین  بااستقبال چشمگیر شهروندان 
جشــن کــه باحضورمهندس محســن احمدی 
،مســئولان  معاونین   ، شهردارتاشگرشــاهرود 
شــهری و اســتقبال مردمی روبروبود، هنرمند 

استندآپ کمدی ابوطالب حسینی و مسعود عبداللهی بااجرای موسیقی زنده لحظات شادی 
رابرای شهروندان رقم زدند.

مهندس محســن احمدی شهردارشاهرود دراین جشن بیان داشــت؛دریکماه گذشته که 
در دوسالانه خدمت به شماشــهروندان  قرارداشتیم ، طی نشست خبری که با خبرنگاران 
برگزارکردیم ، ۶ ساعت درحال ارائه گزارش عملکرد بودیم و بازهم نتوانستیم کلیه خدمات 

انجام شده ازسوی مجموعه  شهرداری شاهرود رابیان کنیم .
مهندس احمدی درادامه گفت: هم اکنون به هرگوشه شهر که ماحظه نمایید ازجنوب به 
شمال وشــرق به غرب پروژه هایی درحوزه های مختلف خدمات شهری،فضای سبز وانواع 

پروژه های عمرانی درحال انجام است. 
شهردارشــاهرود گفــت: باتغییــر وتنوعــی کــه درحــوزه شهرســازی رخ داده اســت 

،شهرشاهرود،شهری پیشرو ومتفاوت دراستان سمنان خواهدشد.
شایان ذکراســت مهندس احمدی شهردارتاشگرشــاهرود چندروزگذشته بیان داشتند؛ 
باپیگیری های صورت گرفته ،بزودی کلنگ نخســتین تقاطع غیرهمســطح ) پل روگذر( 
شــاهروددر میدان امام رضا)ع(به زمین زده خواهدشــد و پل تندرســتی   با طولی بالغ بر 
۱۴۰ متر و مساحت بالغ بر ۲هزار متر مربع با طراحی منحصر به فرد و امکان عبور مطمئن 
خودروهای بطرف حرم شــهدا گمنام که عاوه بر ایجاد فضای فرح بخش  ایمنی و احترام 
به عابرین و عاقه مندان به استفاده از جاده سامتی را در بر خواهد داشت واین پروژه در 

مرحله آغاز عملیات عمرانی توسط پیمانکار می باشد.

شاهرود، شهری پیشرو  ومتفاوت دراستان سمنان
 خواهد شد

وزیر صمت خبر داد؛ 
فعال سازی معادن کوچک در کشور
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تازه تریــن گزارش از وضعیت تورم در آبان ماه نشــان می دهد که با وجود  کاهش 
۱.۱ درصدی تورم ســالانه و ثبت آن در ۴۰ درصد، تورم نقطه  به نقطه با رشــد 

همراه بوده است. 
مرکز آمار ایران آخرین وضعیت تورمی را در سه شاخص اعلام کرد. 

منظور از نرخ تورم نقطه ای، درصد تغییر عدد شاخص قیمت نسبت به  ماه مشابه 
سال قبل است. بر این اساس، نرخ تورم نقطه ای در آذر   1398 به عدد 27,8 درصد 
رسیده اســت؛ یعنی خانوارهای کشور به  طور میانگین 27.8 درصد بیشتر از آذر 

1397 برای خرید یک   »مجموعه کالا و خدمات یکسان« هزینه کرده  اند. 
نرخ تورم نقطه ای آذر ماه 1398 در مقایســه با ماه قبل 0,8 واحد درصد  افزایش 

یافته است. 
نرخ تورم نقطه ای گروه عمده »خوراکی ها، آشامیدنی ها و دخانیات«  با کاهش 0.8 
واحــد درصدی به ۲۸ درصد و گروه »کالاهای غیر  خوراکی و خدمات« با افزایش 

1.5 واحد درصدی به 27.7 درصد  رسیده است. 
این در حالی اســت که نرخ تورم نقطه ای برای خانوارهای شــهری 27,6  درصد 
است که نســبت به ماه قبل 0.6 واحد درصد افزایش داشته است.  همچنین این 
نرخ برای خانوارهای روســتایی 28.9 درصد بوده که  نسبت به ماه قبل 1.6 واحد 

درصد افزایش دارد. 
تورم ماهانه رشد کرد

منظور از نرخ تورم ماهانه، درصد تغییر عدد شاخص قیمت نسبت به  ماه قبل است. 
نرخ تورم ماهانه آذر 1398 به 3,2 درصد رسیده که در  مقایسه با همین اطلاع در 

ماه قبل 1.6 واحد درصد افزایش دارد. 
تــورم ماهانه بــرای گروه های عمــده »خوراکی ها، آشــامیدنی ها و دخانیات«  و 

»کالاهای غیر خوراکی و خدمات« به ترتیب 4.1 درصد و 2.8  درصد بوده است. 

این در حالی اســت که نرخ تورم ماهانه برای خانوارهای شهری سه  درصد است 
که نســبت به ماه قبل، 1.5 واحد درصد افزایش داشــته است.  همچنین این نرخ 
برای خانوارهای روســتایی 4.2 درصد بوده که نسبت  به ماه قبل 2.4 واحد درصد 

افزایش داشته است. 
کاهش نرخ تورم سالانه خانوارهای کشور

منظور از نرخ تورم سالانه، درصد تغییر میانگین اعداد شاخص قیمت  در یک سال 
منتهی به ماه جاری، نســبت به دوره مشابه قبل از آن است.  نرخ تورم سالانه آذر 
ماه 1398 برای خانوارهای کشور به ۴۰ درصد  رسیده که نسبت به همین اطلاع 

در ماه قبل 1.1 واحد درصد کاهش  نشان می دهد. 
این در حالی است که نرخ تورم سالانه برای خانوارهای شهری 39,3  درصد است 
که نســبت به ماه قبل یک واحد درصد کاهش داشــته است.  همچنین این نرخ 
برای خانوارهای روستایی 43.8 درصد بوده که  نسبت به ماه قبل 1.3 واحد درصد 

کاهش داشته است. 
وضعیت تورم خوراکی ها

در گروه عمده »خوراکی ها، آشــامیدنی ها و دخانیات« بیشــترین افزایش  قیمت 
نسبت به ماه قبل مربوط به گروه »سبزیجات « )گوجه  فرنگی،  کدوسبز، پیاز، لوبیا 

سبز( و گروه »میوه و خشکبار« )هندوانه، توت  فرنگی( است. 
در گروه عمده »کالاهای غیر خوراکی و خدمات« گروه »حمل ونقل  شــخصی« 
)بنزین، انواع اتومبیل سواری( و گروه »پوشاک و کفش«  بیشترین افزایش قیمت 

را نسبت به ماه قبل داشته اند. 
همچنین گروه »گوشت قرمز، سفید و فرآورده آنها« )گوشت گاو،  گوشت گوسفند، 
مرغ ماشینی( و گروه »ادویه و خوراکی های طبقه بندی  نشده در جای دیگر« )رب 

گوجه فرنگی( نسبت به ماه قبل، کاهش  قیمت داشته است. 
درصد تغییرات شاخص قیمت در دهک های هزینه ای

دامنه تغییرات نرخ تورم ســالانه در آذر امسال برای دهک های مختلف  هزینه ای 
از 39,6 درصد برای دهک اول تا 41.6 درصد برای دهک  دهم متغیر بوده است. 

اتصالبزرگترینبندراقیانوسیایرانبهشبکهگاز
حســن منتظرتربتی معاون وزیر و مدیرعامل شرکت ملی گاز ایران  گفت: 
اتصال چابهار، بزرگترین بندر اقیانوســی ایران به شبکه گاز در  دستور کار 

شرکت ملی گاز ایران است. 
منتظرتربتی، اظهار کرد: در حال حاضر به صورت همزمان ساخت  شبکه، 
علمک گذاری و واگذاری انشــعاب گاز به مشــترکان در ۸ شــهر  استان و 

سیستان و بلوچستان در حال انجام است. 
وی با اشــاره به پیشرفت ۷۶ درصدی عملیات گازرسانی در شهر  زاهدان، 
تصریح کرد: تاکنون حدود ۱۵ هزار علمک گاز نصب و برای  حدود ۳۱ هزار 

خانوار، اشتراک پذیری انجام گرفته است. 
معاون وزیر نفت در امور گاز با بیان این که علاوه بر شــهر زاهدان،  عملیات 
ساخت و توسعه شبکه گاز شــهری در ۷ شهر ایرانشهر،  محمدان، بمپور، 
زابل، خاش، بزمان و دلگان هم به صورت همزمان  در حال انجام است، اظهار 
کرد: علاوه بر این، گازرسانی به روستاهای  استان سیستان و بلوچستان نیز 
آغاز شده، به طوری که تاکنون ۷ روستا  از نعمت گاز طبیعی بهره مند شده 
و عملیات گازرســانی به ۱۶ روســتای  دیگر هم آغاز شده است. این مقام 
مسئول با اشاره به برنامه گازرسانی به ۳۱۰ واحد صنعتی  استان سیستان و 
بلوچستان، یادآور شد: تاکنون ۸۲ واحد صنعتی  گازدار، عملیات گازرسانی 
به ۱۸۵ واحد صنعتی دیگر آغاز،  گازرسانی به ۴۲ واحد صنعتی در مرحله 

پیمان سپاری و گازرسانی به   ۸ واحد دیگر هم در مرحله طراحی است. 
ë تبدیل سیستان و بلوچستان به کارگاه گازرسانی

مدیرعامل شــرکت ملی گاز ایران، تاکید کرد: در شرایط فعلی، ساخت و 
 توســعه شبکه گاز به شهرها، روســتاها، صنایع و نیروگاه های برق  استان 
سیستان و بلوچستان بزرگترین همانند بزرگ ترین کارگاه  گازرسانی کشور 
بوده که در جبهه های مختلف کاری به صورت  شــبانه روزی در حال انجام 
است. تربتی در ادامه با یادآوری این که در کنار ساخت و توسعه شبکه گاز 
 شــهری، روستایی و صنعتی در استان سیســتان و بلوچستان، هم اکنون 
 ســاخت ۶ خط لوله بزرگ و اصلی انتقال گاز در سطح این استان پهناور 
 کلید خورده است، گفت: به منظور تسریع در روند ساخت و بهره  برداری هر 
یک از این ۶ خط لوله اصلی هم، قطعاتی تعریف و به  عبارت دیگر ساخت 
هر خط لوله به چند قطعه تقسیم بندی شده تا زمان  ساخت و بهره برداری 
از آنهــا به حداقل کاهش یابد. وی با اشــاره به آغاز عملیات اجرایی بالغ بر 
۱۷۷۰ کیلومتر خط لوله  اصلی گاز در استان سیستان و بلوچستان، تصریح 
کرد: علاوه بر این،  ساخت حدود ۶۵۵ کیلومتر خط لوله جدید گاز هم در 

مرحله طراحی پایه  بوده که احداث آنها هم به زودی آغاز می شود. 
معاون وزیر نفت در امور گاز اظهار کرد: ســاخت خط لوله ۳۶ اینچی  گاز 
ایرانشهر-زاهدان- دوراهی دشــتک به طول ۱۰۸ کیلومتر، خط لوله   ۲۴ 
اینچی دوراهی دشــتک به زابل به طول ۱۱۰ کیلومتر، خط لوله  ایرانشهر 
بــه چابهار در چهار قطعه و در اقطار ۵۶ تا ۱۶ اینچ به طول  تقریبی ۳۰۰ 
کیلومتر، خط لوله ۲۰ اینچی ایرانشــهر به پالیزان به طول   ۱۰۵ کیلومتر، 
خط لوله پالیزان به خاش به طول ۴۱ کیلومتر، خط لوله  خاش به میرجاوه 
به طول ۱۰۹ کیلومتر و خط لوله انتقال گاز به  شــهرهای ســوران، زابلی، 
ســراوان، ســیرکان و هیدوج به طول تقریبی   ۳۴۳ کیلومتر از مهم ترین 

خطوط لوله در دست ساخت هستند. 
ë اتصال بزرگترین بندر اقیانوسی ایران به شبکه گاز

تربتی در ادامه با بیان این که در کنار ســاخت و توســعه شبکه گاز استان 
 سیســتان و بلوچســتان، اتصال چابهار به عنوان بزرگترین بندر اقیانوسی 
 ایــران، یکی دیگر از برنامه های در دســت اجرای شــرکت ملی گاز ایران 
 اســت، تاکید کرد: با ســاخت خط لوله گاز ایرانشــهر به چابهار، علاوه بر 
 گازرسانی به نیروگاه های برق چابهار و کنارک و توقف مصرف  سوخت مایع 
در این واحدها، زمینه گازرســانی به صنایع پتروشیمی  مکران هم فراهم 
می شود که این خط لوله در چهار قطعه مراحل مختلف  ساخت را پشت سر 
می گذارد. وی در ادامه با اعلام این که وزارت نفت برای توسعه شبکه گاز در 
 استان سیستان و بلوچستان با محدودیت تامین منابع مالی روبرو نخواهد 
 شــد، گفت: با حمایت وزیر نفت، بر اســاس مصوب شورای اقتصاد و بند 
  »ق« بودجه سال ۹۳، امکان سرمایه گذاری بیش از ۲۰ هزار میلیارد  تومان 
برای اجرای پروژه های گازرســانی به اســتان سیستان و بلوچستان  وجود 
دارد. معاون وزیر نفت با یادآوری این که تمامی هزینه های سرمایه گذاری در 
 ساخت و توسعه شبکه گاز استان سیستان و بلوچستان از محل  جایگزینی 
گاز طبیعی با ســوخت مایع جبران خواهد شد، افزود: با  توسعه شبکه گاز، 
مصرف سوخت مایع به ویژه گازوئیل در سبد  سوخت نیروگاه ها و گازمایع 

در سبد سوخت مشترکان خانگی و تجاری  به حداقل کاهش می یابد. 

انجمنپیشگیریازمرگهایغیرطبیعی:

حوادثرانندگیدرکشور
سالانهبیشاز17هزارقربانیمیگیرد

ســیف ا... قریب رئیس انجمن پیشــگیری از مرگ های غیرطبیعی گفت: 
 براســاس آمار سازمان پزشکی قانونی کشور، سالانه بیش از 17 هزار  مرگ 

غیرطبیعی و در نتیجه حوادث رانندگی ثبت می شود. 
قریــب افزود: مصدومان این حوادث بیش از 360 هزار نفر بوده اند که   60 

هرار نفر آنها معلول دائم شده اند. 
وی ادامــه داد: اکنون تصادف جاده ای معضل جهانی اســت و ســازمان 
 بهداشــت جهانی تصادفات را تهدیدی برای بشــر دانسته زیرا سالانه یک 

 میلیون و 350 هزار نفر در جهان در تصادفات جاده ای جان می دهند. 
قریب گفت: هر چند گفته می شــود عامل انسانی در تصادفات مهم ترین 
 عامل اســت اما در ایران به صنعت خودرو و راه ســازی توجه نمی شــود. 
 عامل بازدارندگی انســانی در تصادفات در کشــور با استانداردهای جهانی 

 فاصله دارد.   
رئیس انجمن پیشــگیری از مرگ های طبیعی گفت: مطالعات نشــان می 
 دهــد هر یک از عوامل تصادفات با ضعف در درک خطر ارتباط دارد و  این 
موضوع پاشنه آشیل تصادفات در کشور است که اگر در این زمینه  کار شود 

شاهد کاهش تصادفات خواهیم بود.  
هیچ تصادفی، تصادفی نیست

معاون اجتماعی پلیس راهور نیز در این مراسم گفت: هیچ تصادفی،  تصادف 
نیست و حتما خلاف و عدم رعایت قانون در تصادف نقش  داشته است. 

عین الله جهانی به تشــریح جشــنواره فرهنگ رانندگی و انضباط ترافیکی 
  )فراتر( پرداخت و گفت: این جشــنواره در موضوعات سرعت و سبفت  غیر 
مجاز، عــدم توجه به جلو و خواب آلودگی در قالــب فیلم کوتاه زیر   120 

ثانیه، موشن گرافی، انیمیشن و بخش های خبری برگزار شد. 

اعطای۱روزهتسهیلات"سرمایهدرگردشفوری"
صندوقنوآوری بهشرکتهایدانشبنیان

دکتر رضا قربانی معاون تســهیلات و تجاری ســازی صنــدوق نوآوری و 
 شکوفایی از اعطای تسهیلات یک روزه تسهیلات سرمایه در گردش  فوری 

با نرخ ۱۱ درصد به شرکت های دانش بنیان خبر داد. 
قربانی با اشــاره به جدیدترین خدمت این صندوق تحت عنوان تسهیلات 
  "ســرمایه در گردش فوری"، افزود: با توجه به نیازهای فوری، کوتاه  مدت و 
غیر قابل پیش بینی شــرکت های دانش بنیان، صندوق نوآوری و  شکوفایی 
یــک خدمت تامین مالی ۵۰ روزه و تا ســقف یک میلیارد و   ۲۰۰ میلیون 
تومان برای شرکت های دانش بنیان تحت عنوان "سرمایه  در گردش فوری" 

در نظر گرفته است. 
وی در مــورد خدمت "ســرمایه در گردش" صندوق نوآوری و شــکوفایی، 
 خاطرنشــان کرد: تســهیلات عادی صندوق برای تامین مالی سرمایه در 
 گردش برای تامین مالی میان مدت شــرکت ها و برحسب نیاز سالانه آنها 
 یا برای اجرای قراردادهای منعقد شده آنها طراحی شده است که همچنان 
 برقرار است؛ اما برای موارد پیش بینی نشده و فوری که شرکت به هر  دلیل 
نیــاز به نقدینگی فــوری و کوتاه مدت دارد، تســهیلاتی را درنظر  نگرفته 

بودیم.  
قربانی با بیان اینکه این تســهیلات به صورت یک جا پرداخت می شــود و 
 شرکت فرصت دارد تا ۵۰ روز پس از دریافت آن را تسویه کند،  اظهار کرد: 
در صورت تسویه تا ۵۰ روز نرخ تسهیلات برابر با ۱۱  درصد سالانه خواهد 
بود، اما اگر زمان تســویه آن از ۵۰ روز بگــذرد،  حداکثر به مدت ۳ ماه از 
زمان دریافت تسهیلات، شرکت ها مجاز  خواهند بود تا بازپرداخت را انجام 
دهند، در این صورت تســهیلات برای  کل دوره با نرخ ۱۸ درصد ســالانه 

محاسبه خواهد شد. 
معاون تســهیلات و تجاری ســازی صندوق نوآوری و شــکوفایی، ســقف 
 تســهیلات ســرمایه در گردش فوری را یک میلیارد و ۲۰۰ میلیون تومان 
 اعلام کرد و گفت: مبلغ این تســهیلات بستگی به میزان فروش و  وضعیت 
مالی شــرکت دارد. روش کار به این نحو اســت که شــرکت های  متقاضی 
تســهیلات ســرمایه در گردش فوری، ابتدا باید تقاضای خود را  در وب گاه 
صنــدوق )ســامانه غزال( ثبت کنند. ســپس این درخواســت با  توجه به 
صورت های مالی و مدارک درخواســت شــده از شرکت بررسی  شده و حد 
اعتباری برای شــرکت، تعیین می شود و متناسب با آن  قراردادی با شرکت 

منعقد  شده و تضمینات دریافت می شود.  

عبدالرضــا رحمانی فضلی وزیر کشــور از ارائه لایحه ای 
برای  قانون نویسی درباره سمن ها و تشکل های مردم نهاد 
به مجلس شورای  اسلامی خبر داد و گفت: وجود سمن ها 
و مشارکت اجتماعی امری  ضروری و اجتناب ناپذیر است. 

رحمانی فضلی افزود: با توجه به اینکه درصدد ارائه لایحه 
ای برای  قانون نویســی درباره ســمن ها و تشکل های 
مردم نهاد به مجلس هســتیم،  کارگــروه هایی بر روی 
این موضوع کار کارشناســی کردند و این  موضوع، امروز 

درجلسه شورای اجتماعی مطرح شد.  
وی با بیان اینکه 62 هزار ســمن در کشــور داریم اما 
مهم بحث کارآمدی،  توانمندی و اثربخشــی ســمن ها 
است، افزود: از این رو باید در این حوزه  اقدامات قانونی، 
حمایتی و همچنین امکانات آموزشــی - ترویجی و نیز 
 الگوســازی لازم و بســترهای فرهنگی و قانونی وجود 

داشته باشد.  
وزیر کشور تاکید کرد: در جلسه امروز شورای اجتماعی 
کشور، نحوه  ســاماندهی سمن ها مطرح شد و دستگاه 
های مختلف گزارشــی از  عملکرد خود در این حوزه با 

توجه به آسیب ها، ضعف ها و قوت ها  ارائه دادند.  
ë  دولت دموکراتیک باید مشارکت مردم را جلب

کند
رحمانی فضلی با بیان اینکه وجود سمن ها و مشارکت 
اجتماعی امری  ضروری و اجتناب ناپذیر اســت، گفت: 
دولت دموکراتیک، دولتی اســت  که هرچه بیشتر بتواند 
مشــارکت را تقویــت کند و همچنین نظــارت پذیر و 
 پاسخگو باشد که این ویژگی را با مشارکت سمن ها در 

قالب تشکل ها  بهتر و بیشتر می توانیم، هدایت کنیم. 
وزیر کشــور خاطرنشــان کرد: اگر مشارکت سمن ها و 
مردم سازماندهی  مناسب شــود، حتما از ظرفیت های 
اجتماعی، فنی، فرهنگی و اقتصادی  در جهت توســعه 
کشــور و افرایش ظرفیت مشــارکت می توانیم بیشتر 

 استفاده کنیم.  
وی ابراز امیــدواری کرد این لایحــه ای که ارجاع می 
شــود و قانونی که  تصویب می شود، گام مهمی در امر 
ساماندهی، توانمندی و اثربخشی  سمن های مردم نهاد 

باشد.  
ë فرهنگ سازی در مورد سمن ها ضروری است

  رحمانی فضلی گفت: فرهنگ سازی و آموزش در مسایل 
مربوط به  سمن ها و مشارکت اجتماعی مهم است گاهی 
ما نه فرهنگ سازی می  کنیم و نه آموزش می دهیم بعد 
انتظار داریم برخی فعالان حوزه  اجتماعی و ســمن ها 

مانند کسانی که سال ها سابقه دارند عمل کنند. 
وزیر کشور افزود: ما که به عنوان حاکمیت سیاستگذاری 
می کنیم باید  توجه داشــته باشــیم،حوزه مشارکت به 
صورت کنونی را تازه تجربــه می  کنیم و نمونه آن این 
اســت که قانونی در این زمینه نداریم بنابراین نیاز  است 

به این موضوع واقع بینانه نگاه شود. 

رحمانی فضلی در مورد جایگاه ســمن ها گفت: دولت 
مبتنی بر رای  مردم اســت بنابراین باید نظارت پذیر و 
پاسخگو باشــد، وقتی نظارت پذیر  و پاسخگو است که 
مشــارکت پذیر باشد و ســمن ها هم بتوانند مشارکت 
 واقعی داشته باشند اگر این چنین نباشند به معنای تام 

نمی توان گفت که  دولتی دموکراتیک است. 
وی ادامه داد: درمورد ســاماندهی ســمن ها و مسایل 
مربوط به آنها باید  گام به گام بسترسازی شود، البته در 
این خصوص تجربه هایی بوده که  شــامل ضعف و قوت 
هایی است اما با استفاده از مطالعات و فرایندهای  موجود 
و یافته های خود باید لایحه ای کامل به دولت ببریم که 

هر روز  نیاز به اصلاح قانون نداشته باشد. 
رحمانی فضلی در مورد بازنگری در صدور مجوز ســمن 
ها گفت: در  این بخش باید به جمع بندی برسیم که آیا 
صدور مجوز به صورت  متمرکز باشد یا مبتنی بر برخی 

قوانین و یا به برخی دستگاه های مسئول   واگذار شود. 
ë سمن ها رتبه بندی شوند

وزیر کشور در مورد مباحث مربوط به رتبه بندی سمن 
ها نیز گفت:  رتبه بندی ســمن ها مهم اســت و نشان 
دهنده توانمندی و اثرگذاری  آنهاست که در بسیاری از 
موارد رتبه بندی نداریم  زیرا سمن هایی که  دارای رتبه 
پایین تر هستند برای کسب رتبه های بالاتر می توانند 

تلاش  کنند. 
وزیر کشــور در مورد فرهنگ ســازی برای سمن ها و 
فعالیت آنهــا  تصریح کرد: ناگزیریم کــه در این زمینه 
براساس دولت دموکراتیک که  باید مردم را ببیند و برای 
نهادینه شــدن آن، فرهنگ سازی شــود و در این  مورد 
آموزش و پرورش مهم اســت و بایــد آنها را به فرهنگ 

جمع گرایی  تشویق کرد. 
رحمانی فضلی افزود: رقابت در بســیاری از مسایل مهم 
اســت بخصوص  رقابتی که مبتنی بر خیر باشد بنابراین 
رقابت در میان سمن ها نیز می  تواند زمینه ارتقا آنها را 

بیشتر فراهم کند. 
وی در مورد برون سپاری امور نیز  گفت: باید این اتفاق 
در یک  معادله دو طرفه باشد تا ظرفیت واگذاری مسایل 

باشد و در عین حال  همراه با مسولیت و تعهد باشد. 
ë در توانمندی سمن ها عقب هستیم

رحمانی فضلی ادامه داد: در مورد توانمند سازی سمن ها 
عقب هستیم و  باید نظارت بر سمن ها در اولویت باشد 
و در این خصوص می توان  سمن هایی را داشت که کار 

آنها توانمندسازی دیگر سمن ها باشد. 
وی با بیان اینکه نظارت بر ســمن ها از طریق خودشان 
مطلوب تر  است، افزود: دولت ها تغییر می کنند و با آنها 
نیز افراد تغییر یافته و  برای جلوگیری از تغییر سلایق و 
دیگر موارد بهتر است این نظارت  توسط خود آنها صورت 

گیرد. 

وزیر کشور از ارائه لایحه ای برای قانون نویسی درمورد سمن ها خبر  داد
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افقي :

  1 - كتــاب تورگنیف - فرمانروایی، حكومت - 
دستگاه نمابر

 2 - در اثــر ســوء هضم بوجــود میاید، هیكاپ 
فارســی - درجــه حــرارت، حــرارت و گرمی - 

شهری در خراسان
 3 - خــط كــش مهندســی، چای خارجــی - قند 
سفید - اســرار، جمع رمز 4 - ای دل - پارچه 

ظریفت بافت - از علوم تحصیلی
 5 - نام بازیگر - گرسنه نیست، دوست بدبوی 

پیاز، سیرتها، مقابل گشنه
 6 - زمیــن بایــر و بــی آب - حســاب كننــده، 
داروغــه، مأمور حكومت كــه وظیفه اش امر به 
معــروف و نهــی از منكر اســت 7 - زباندار بی 
زبان، گنگ - جای پا، رفوزه - پیشوای زرتشتی 
8 9 - تكیــه - سوســن زرد - درخــت لرزان، 
درخت مجنون، حشــره پشــم خوار 10 - مردم 
ولگرد، اوباش - خجستگی 11 - نیم تنه زنانه 
- لقــب كریم خــان زند 12 - آســان گرفتن - 
خســیس و فرومایه - درخت كریســمس 13 - 
فوتبالیست بزرگ برزیل متولد 1928 - چنگ 
. قلاب - دریا 14 - ترتیب، نظم، نظم و ترتیب 
- صدا، صوت، نغمه و بانگ - پافشــاری كردن، 
اصــرار ورزیــدن 15 - اژدها - غذای بســته 

بندی شده - طحال

عمودي :

 1 - درخواســت شــده، درخواست كننده - از 
روش هایی كه داور با قاضی مسابقه در كشتی 

صحبت می كند
 2 - از فیلمهای جمشــید حیدری - مردم اهل 
بزم 3 - فلز ســرخ، فلز بادیه، فلز رسانا - سد 
آذربایجان شــرقی - فرهنگستان، باغ افلاطون 
4 - آشــیانه پرنده - واحد فروش گردو، حافظ 
را به شاخه نبات ســوگند دهند و از او گیرند، 

فال گیر می گیرد - مو وارونه - وسط. بین
 5 - از مــزه هــا، مــزه حرف حــق - زخمی 6 - 

پسر - قدیمی 
7 - مدرسه ها - قدر و مرتبه، كار، مرتبه 8 - 
در امان بودن، آسایش و آسودگی، پلیس حافظ 
آن است - درون دهان 9 - اندیشه، همنشین 
برهمن - برگزیدگان، نیكان 10 - آهو - شــب 
11 - نیمــه صورت - ســرحد و كنــاره ، موش، 
فیلمی از جمشــید حیدری، همنشین بوم 12 - 
خلیج معروف دریای جنوب ایران، اســتان ادب 
پرور ایران - مجازات شرعی، اندازه - خریدن 
- درس خوانــده 13 - نوعــی آش - خامــه - 
درك 14 - مــرام كارل ماكس كــه جهان رو به 
زوال اســت - فیلمی از كویــن رینولدز 15 - 
نوعــی خاك كردن با گروگیــری - نام این مكان 
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کرمانشاه-فریده محمدی-خبرنگار یادگار امروز 
:  دبیر خانه صنعت و معدن اســتان کرمانشاه 
از ایجاد شــورای حل ختلاف در چهار شهرک 
صنعتی استان خبر داد.فرهاد مرزی در نشست 
صنعتگران، معدنــکاران و کارفرمایان اســتان 
کرمانشــاه با رئیس کل دادگستری از پیگیری 
بــرای راه اندازی شــوراهای حــل اختلاف در 
شهرک های صنعتی استان یاد کرد و گفت: بنا 
داریم با همکاری سازمان صنعت، معدن و تجارت 
و دادگســتری استان، این شــوراها را در چهار 
شهرک صنعتی بیســتون، روانسر، سرپل ذهاب 
و صحنه راه انــدازی کنیم تا در هر یک از نقاط 
اســتان یک شورا داشته باشــیم.وی ادامه داد: 
امکانات و زیرســاخت های مورد نیاز ایجاد این 
شــوراها فراهم شده اســت.دبیر خانه صنعت و 
معدن استان کرمانشــاه معتقد است، راه اندازی 
این شوراها به حل سریع تر مشکلات واحدهای 
صنعتی کمــک خواهد کرد.مــرزی در ادامه با 
بیان اینکه قرار است سرمایه گذاران چینی چهار 
میلیارد دلار در ایران سرمایه گذاری کنند، اظهار 
کرد: از این سرمایه گذاری استقبال می کنیم، اما 
باید این کار برای صنایع پیشران که نیاز واقعی 
کشور و استان ها است انجام شود.وی با اشاره به 
آمادگی چینی هــا برای احداث یک واحد تولید 
کاشی و سرامیک با ظرفیت 20 میلیون مترمربع 
در کرمانشاه، خاطرنشان کرد: این در حالی است 

که ما ســه کارخانه کاشی و سرامیک در استان 
داریم که یکی از آنها تعطیل است و دو کارخانه 
دیگر با 50 درصد ظرفیت کار می کنند.دبیر خانه 
صنعت و معدن اســتان کرمانشاه راه اندازی این 
واحد را زمینه ســاز تعطیلی واحدهای کاشی و 
سرامیک موجود استان دانست و یادآور شد: اگر 
به همین واحدهای موجود 100 میلیارد تومان 
نقدینگی تزریق شــود، می تواننــد کار خود را 
گسترش دهند و برای 500 نفر اشتغالزایی کنند.
 مرزی اضافه کرد: اینکه ســرمایه گذاران چینی 
از خــاک و انرژی ارزان ایران اســتفاده کنند و 
در بخشــی که نیاز نداریم سرمایه گذاری کنند، 
منطقی نیست.وی همچنین از اینکه دستگاه ها و 

ادارات استان نیازهایشان را از واحدهای تولیدی 
اســتان خریداری نمی کنند انتقاد کرد و گفت: 
اســتان های دیگر حتی در برگزاری مناقصات 
نیز غیربومی ها را به ســختی می پذیرند، اما در 
کرمانشاه شرایط برعکس است.دبیر خانه صنعت 
و معدن استان کرمانشــاه به راه اندازی مجتمع 
قضایی اقتصادی اســتان کرمانشــاه هم اشاره 
داشــت و با بیان اینکه کرمانشــاه اولین استان 
کشور بود که چنین مجتمعی را راه اندازی کرد، 
افزود: داشــتن این مجتمع می تواند حتی رتبه 
کشور بلحاظ شاخص فضای کسب و کار را نیز 
ارتقا دهد.مرزی خواستار حمایت بیشتر دستگاه 
قضایی اســتان از این مجتمع شد و خاطرنشان 

کرد: تقاضا داریــم پرونده های متفرقه وارد این 
مجتمع نشود.

وی تاکید کرد: همچنین درخواســت داریم از 
قضات تخصصــی برای پرونده هــای اقتصادی 
استفاده شود تا رسیدگی به صورت تخصصی و 
در زمانی کوتاه انجام شــود.در ادامه جهانبخش 
شــکری رئیس خانه صنعت و معدن اســتان 
کرمانشاه نیز از مهمترین مشکلات واحدهای 
صنعتی یاد کرد که وثایق بانکی، عدم اجرای 
مصوبات ســتاد تسهیل و ... از مهمترین آنها 
بود.وی افزود: از ســوی دیگر اخیرا شــاهد 
اســتان  در  خارجــی  ســرمایه گذاری های 
هســتیم که اگرچه نیاز جدی است، اما باید 
در زمینــه ای که ظرفیت و پتانســیل داریم 
انجام شــود.در ادامه این نشست سید احمد 
اسماعیلی مدیرعامل شرکت کاشی کاژه نیز 
از ســرمایه گذاری چینی ها در زمینه کاشی 
و ســرامیک در ایــران انتقاد کــرد و گفت: 
سرمایه گذاری در حوزه کاشی و سرامیک در 
شرایطی صورت می گیرد که با مازاد ظرفیت 
کاشی و سرامیک در کشور مواجهیم.وی ادامه 
داد: ما توانستیم در بازار عراق به لحاظ قیمت 
و کیفیت، کاشی و سرامیک تولیدی چینی ها 
را جا بگذاریــم واز میدان خارج کنیم و حالا 
قرار اســت آنها برای سرمایه گذاری به داخل 

کشور ما بیایند.

کرمانشاه-فریده محمدی-خبرنگاریادگار امروز 
:  معاون حفاظت و بهره برداری شــرکت آب 
منطقه ای اســتان کرمانشاه گفت: یک میلیاد 
و ۸۸ میلیون متر مکعب کسری مخزن آب در 
اســتان وجود دارد.علی مرادی  اظهار داشت: 
طرح تعادل بخشــی با هدف تعادل بخشیدن 
به آب خانه ها و سفره های آب زیر زمینی طی 
چندین ســال گذشته در کل کشور اجرا شده 
و شــاخص های متفاوتی دارد.وی افزود: طرح 
انســداد چاه های  از جمله  مذکور پروژه هایی 
تغذیه  غیرمجــاز، نصب کنتــور هوشــمند، 
مصنوعی بــرای تقویت آب خانه ها و … دارد 
که تعدادی از آنها به سازمان جهاد کشاورزی 
و تعــدادی نیز بــه مشــارکت های مردمی و 
سازمان زمین شناسی در خصوصی سنگ کف 
دشت ها مربوط می شود. معاون حفاظت و بهره 
برداری شرکت آب منطقه ای استان کرمانشاه 
بیان کرد: در مجموع فعالیت آب منطقه ای در 
خصوص اجرای طرح تعادل بخشی مربوط به 
مسائل گشت و بازرسی از چاه ها، کنترل بهره 

برداری و اضافه برداشت ها و نصب کنتورهای 
هوشمند است.این مســئول خاطرنشان کرد: 
وزارت نیرو هرکدام از استان ها را مکلف کرده 
میزانی از اضافه برداشــت ها که قبلًا به صورت 
تجمعی در سفره های آب زیر زمینی رخ داده 
به صفر رسانده شود.وی با بیان اینکه در استان 
کرمانشاه یک میلیارد و ۸۸ میلیون متر مکعب 
کسری مخزن وجود دارد، افزود: ۲۳ محدوده 
مطالعاتی در اســتان داریم کــه در برخی از 
محدوده ها نظیر ماهیدشــت، کنگاور و حسن 
آباد شیان کسری مخزن بیشتر است همچنین 
برخی ســفرهای آب زیرزمینــی افت آبخوان 
کمتــری دارند که البته باید جلوگیری شــود 
تا دچار افت و نقصان نشــوند.معاون حفاظت 
و بهره برداری شــرکت آب منطقه ای اســتان 
کرمانشاه گفت: گروه های گشت و بازرسی آب 
منطقه ای اســتان کرمانشاه مستمرا در سطح 
دشــت ها از حفاری غیرمجاز و اضافه برداشت 
از چاه هــا جلوگیری می کنند.این مســئول با 
اعلام اینکه بــا توجه به اعتبــارات ابلاغی از 

محل طــرح تعادل بخشــی برنامه هایی برای 
استان ها در نظر گرفته شده، خاطرنشان کرد: 
اداره آب منطقه ای امســال در اصلاح پروانه ها 
مکلف شــده پروانه بهره بــرداری قدیم را بر 
اســاس رعایت الگوی مصرف برای هر هکتار 
زمین که وزارت جهاد و آب منطقه ای مصوب 
کرده اصلاح و تعدیل کند.وی افزود: همچنین 
به منظور تســریع در دسترسی به پرونده های 
اداری، اســکن پرونده ها و الکترونیکی کردن 
آنها در دســت اقدام اســت و اکنون درصدد 
بارگذاری ۴۰۰ هزار برگ اسکن هستیم.معاون 
حفاظت و بهره برداری شــرکت آب منطقه ای 
اســتان کرمانشاه خاطرنشــان کرد: در برنامه 
ابلاغی به استان امســال باید ۲۰۰ حلقه چاه 
در استان مسدود شود که تاکنون ۱۸۰ حلقه 
انســداد داشته ایم.این مســئول با بیان اینکه 
از الزام به نصب ۲۴۰ کنتور هوشــمند، ۱۷۰ 
کنتور نصب شده، بیان کرد: وزارت نیرو طبق 
ماه ۱۲ قانون برای افرادی که مازاد برداشــت 
دارند با هزینه کشــاورز، مکلف شــده کنتور 

هوشمند نصب کند.وی عنوان کرد: همچنین 
در دشت های استان طرح مطالعاتی انجام شده 
که در برخی دشــت ها آبخوانــی برای تغذیه 
مصنوعی وجود ندارد اما در کیلانور شهرستان 
روانسر دو میلیون آب ذخیره از طریق چشمه 
ســارها به صورت مصنوعی تغذیه می شود که 
سبب بهبود سطح آب چاه ها شده است.مرادی 
خاطرنشــان کرد: در حال حاضر در راســتای 
صیانــت از منابع آب زیر زمینی درصدد انجام 
طرح مطالعاتی مشارکت های مردمی از محل 
تعادل بخشی دشت حسن آباد شیان هستیم 
که در ایــن راســتا در برخی شهرســتان ها 
نظیر منطقــه گودین کنگاور، مردم به صورت 
خودجــوش بــا راهنمایــی آب منطقه ای در 
چاله کوره های قدیمی داشتند آب پشت بند 
گودین را که از همدان سرچشمه می گیرد، 
استان کرمانشاه سالانه  وارد می کنند.مردم 
۲۰ میلیون متر مکعب آب به سفره های زیر 
زمینی تزریق می کنند طریق دادگســتری 

نیز پیگیری شده است.

کرج-اکبری-خبرنگاریادگار امروز : 
 مدیرکل راه و شهرســازی اســتان البرز با اشاره 
به اینکه واحدهای مســکن مهر بلاتکلیف واگذار 
می شود، گفت: این مهم توسط نهادهای نظارتی 
بررسی شــده اســت. تقی رضایی پیش از ظهر 
شــنبه در جمع خبرنــگاران در خصوص آخرین 
وضعیت پروژه های مسکن مهر استان البرز، گفت: 
این پروژه ها در شــهرهای بالای ۲۵ هزار نفر در 
حال اتمام اســت و تنها هــزار و ۹۳۲ واحد آن 
باقی مانده است.وی تاکید کرد: پیشرفت فیزیکی 
پروژه مسکن مهر در شــهرهای با جمعیت بالای 
۲۵ هــزار نفر بیش از ۹۸.۵ درصد بوده اســت و 
امیدواریم تا پایان امســال اقدامات در این بخش 
به اتمام برســد.مدیرکل راه و شهرسازی استان 
البــرز در خصوص واحدهایی کــه متقاضی ثبت 

نامی داشــته است اما شــخص به هر دلیلی آورده خود را 
کامل نکرده و یا پرداخت اقساط را پیش نمی برد، توضیح 
داد: اگــر فرد متقاضی در این مــورد اقدامی نکند مجبور 
می شــویم که جایگزینی برای آن انتخاب کنیم.رضایی با 
بیان اینکه اگر متقاضیان که در قالب فروش اقساطی ثبت 
نام کرده اند مراجعات بعدی را نداشــته باشــند و تکلیف 
واحد خود را مشــخص نکنند، واحد ثبت نامی آنها واگذار 
خواهد شــد، افزود: بسیاری از متقاضیان البرزی از تهران 
ثبت نام کرده بودند و بسیاری از آنهایی که بعدها متوجه 

شدند به مســکن نیازی ندارند اعلام کردند، پول خود را 
پس گرفتــه و جایگزینی برای آنها انتخاب شــد.به گفته 
رضایی نهادهــای نظارتی موضوع واگذاری ها را بررســی 
کرده و به این نتیجه رســیده اند که متقاضیان باید برای 
تعیین تکلیف مســکن مهــر خود و میــزان آورده ای که 
باید داشته باشــد، اقدام کند.وی در پاسخ به اینکه برخی 
پروژه ها مانند شهرک ابریشــم و مسکن مهر ماهدشت با 
مشکلاتی مانند نزدیکی به مرکز دفن زباله حلقه دره روبرو 
هســتند آیا اقدامات لازم دنبال شــده که طرح اقدام ملی 
مســکن با چنین مشکلاتی مواجه نشــود، توضیح داد: به 

یقین در این بــاره مراقبت های لازم را به 
هنگام ســاخت مســکن ها خواهیم داشت 
اما مجموعه اســتانداری و شهرداری ها نیز 
برای حل چنین مســائلی همکاری لازم را 
با راه و شهرسازی خواهند داشت.مدیرکل 
راه و شهرســازی اســتان البرز بیان کرد: 
عمده تلاش ما در شــهر کــرج در زمینه 
اجرای طرح اقدام ملی مســکن این اســت 
که در قالــب اقدامات مشــترک با بخش 
خصوصی کار کنیــم بدین صورت که آنها 
زمیــن را تهیه کرده و ما تســهیلات ارائه 
دهیم.رضایی با تاکید بر اینکه اگر بخواهیم 
محدوده شــهر را افزایش داده و دوباره در 
قالب طرح اقدام ملی، مســکن بسازیم این 
مورد در شــهری مانند کرج متأثر از طرح 
تفضیلــی و جامع خواهد بود، گفت: در کرج باید در قالب 
این طرح ها کار کنیم چون به بحث های توسعه ای شهر در 
دو طرح تفصیلی و جامع آن توجه شده است.وی با اشاره 
به اهمیت ارائه خدمات در مسکن های ساخته شده، گفت: 
دولت و در کنار آن متولیان شهرک سازی به یقین به فکر 
ارائه خدمات در این شــهرک ها بــوده اند به عنوان نمونه 
راه و شهرســازی در حوزه مسکن مهر زیر مجموعه خود 
مدارس را ســاخته اســت و اکنون باید آموزش و پرورش 

این فضاها را تحویل بگیرد و به ارائه خدمت بپردازد.

قزوین-خبرنگاریــادگار امروز :  اســتاندار قزوین گفت: 
فضای کسب و کار در استان مناسب نیست و باید بهبود 
یابد و در راستای حمایت از تولید هر گونه خرید کالای 
خارجی که مشــابه داخلی دارد در ادارات قزوین ممنوع 
اســت. هدایت الله جمالی پور در جلسه شورای گفتگوی 
دولت و بخش خصوصی که در استانداری اظهار داشت: 
امروز نگاه دولت در انتخاب ســفرا بیشتر اقتصادی شده 
و اگر در گذشــته اولویت انتخاب افراد نظامی و امنیتی 
بود اما امروز رویکرد افراد منتخب بیشتر اقتصادی است.

وی بیان کرد: مهمترین مســائل جهــان امروز در حوزه 
روابط اقتصادی اســت لذا دولت نیز نگاه اقتصادی دارد 
و در شــرایط ســخت و تحریمی کنونی هم می توانیم با 
کمک ســفرا به توسعه مناسبات دســت یابیم.استاندار 
قزوین بیان کرد: ســفیر جدید ایران در سوئد )معصومی 
فر( که مدیر کل راهبرد اقتصادی وزارت خارجه بودند و 
امروز به عنوان ســفیر کشورمان در سوئد تعیین شده اند 
رویکــرد اقتصادی خوبی دارند که می توانند به توســعه 

مناســباتت تجاری اســتان ها بویژه قزوین با کشورهای 
هدف کمک کنند.وی گفت: ســوئد در ردیف ۱۰ کشور 
اقتصادی دنیاســت و در حوزه گلخانــه، انرژی های نو، 
صنایع پیشــرفته و الکترونیک و بازیافت زباله می تواند 
به ما کمک کند و اگــر بتوانیم توانمندی های اقتصادی 
استان را معرفی کنیم به توســعه مناسبات کمک شده 

اســت.جمالی پور اظهار داشت: ایشــان در کره جنوبی 
سفیر بودند و تجربه خوبی دارند و امروز به عنوان سفیر 
ایران در ســوئد می توانند برای ما یک فرصت باشــند و 
آمادگی داریم با اعزام هیئت تجاری به سوئد و یا دعوت 
از بازرگانان این کشور برای بسترسازی در توسعه روابط 
و انجام کارهای مشــترک اقدام کنیــم.وی اضافه کرد: 
پروســه گمرک در کشور ما طولانی است و شاید برخی 
واردکننــدگان هــم اطلاعات کافی ندارند لذا تشــکیل 
کمیته تخصصــی می تواند به تســریع درروند ترخیص 
و صادرات کالا کمک کند.اســتاندار قزوین یادآور شــد: 
قوانین دســت و پاگیر در گمرک روند کار را کند کرده 
که ما باید دنبال راهکار باشــیم تا کارها روان شود که ما 
هم پیشــنهاد اتاق بازرگانی برای راه اندازی کمیته ویژه 
را ضروری می دانیم.جمالی پور از پیشنهاد اتاق بازرگانی 
برای توســعه درختکاری هم اســتقبال کرد و گفت: هر 
نهادی که آماده مشارکت در توسعه فضای سبز و درخت 

کاری است مورد حمایت قرار می گیرد.

انتخاب شرکت آب و فاضلاب روستایی
 آذربایجان غربی بعنوان غرفه برتر

ارومیه-مینا اصلانی-خبرنگاریادگارامروز : 
غرفه شرکت آب و فاضلاب روستایی آذربایجان غربی در جشنواره و نمایشگاه 
پژوهش و فناوری صنعت آب و فاضلاب کشــور، بعنوان غرفه برتر انتخاب و 
معرفی شد.در این جشــنواره که در محل پژوهشگاه وزارت نیرو برگزار شد، 
شــرکت آب و فاضلاب روســتایی آذربایجان غربی با ارائه پنج دستاورد مهم 
در حوزه تجهیزات صنعتی، ابداع، اختراع و نوآوری، ســه طرح پژوهشی و دو 
طرح در بخش ایده های نو، حضور پررنگی داشت.در روز پایانی برگزاری این 
جشنواره، احمد سیامی مدیرکل دفتر تحقیقات، فناوری اطلاعات و ارتباط با 
صنعت شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور، با هدای لوح سپاس به علیرضا 
رضوی سرپرست شرکت آب و فاضلاب آذربایجان غربی، از حضور پرشور این 

شرکت در نمایشگاه پژوهش و فناوری صنعت آب و برق کشور تجلیل کرد

تحقیقات کشاورزی باعث رونق
 تولیدات داخلی می شود

ارومیه-مینا اصلانی-خبرنگاریادگارامروز : 
سرپرست مرکز تحقیقات و آموزش کشاورزی و منابع طبیعی آذربایجان غربی 
گفت : وضعیت معیشتی و درآمد کشــاورزان تنها با به کارگیری یافته های 
تحقیقاتی و به تناسب آن ارتقای راندمان تولید در اراضی زراعی و باغی بهبود 
و رونق می یابد. به گزارش روابط عمومی سازمان جهاد کشاورزی آذربایجان 
غربی ، محمد رضا رضایی  در مراســم گرامیداشت هفته پژوهش و تجلیل از 
پژوهشگران برتر مرکز تحقیقات و آموزش کشاورزی استان با اشاره به گفته 
سرپرست وزارت جهاد کشاورزی که تحقیقات نگین توسعه کشوراست ، افزود: 
رویکرد اصلی وزارت جهاد کشاورزی، تقویت تولید داخلی است و باید تمامی 
اعضای خانواده کشــاورزی به خصوص بخش تحقیقات به این رویکرد توجه 
داشته باشند و در این زمینه وظیفه محوله بر عهده محققان سنگین و نیاز به 
تلاش شبانه روزی است.وی اظهارکرد: افزایش عملکرد فرآیندی است که از 
طریق انجام مجموعه ای اقدامات و برنامه ها از جمله توسعه تحقیقات حاصل 
می شود.این مســئول اضافه کرد: محققان باید مجموعه مباحث تحقیقاتی، 
آموزشی، ترویجی، بازاریابی و ..را در اجرای طرح های تحقیقاتی خود با اولویت  
تقاضا و بازار مد نظر قرار بدهند.وی ادامه داد: بخش کشــاورزی اقتصاد اول 
استان است  که رکن مهم آن تولید است ولی  این بخش بدون توجه به مقوله  
بازار ، صادرات و زیربناها قادر به پاسخگویی نخواهد بود.معاون بهبود تولیدات 
گیاهی سازمان جهاد کشاورزی استان نیز در این مراسم اظهارکرد : در سالی 
که  رونق تولید توســط مقام معظم رهبری برای سال ۹۸ انتخاب شده است 

، نشانگر اهمیت موضوع اقتصاد تولید محور برای توسعه همه جامعه  است.
اکبــر کرامتی بر لــزوم اســتفاده از تکنولوژی های نویــن در جهت ارتقای 
ارزش افزوده محصولات کشاورزی تاکید کرد و ادامه داد:  باید با به  کارگیری 
دانش فنی در جهت ارتقای ارزش افزوده محصولات کشاورزی و ارتقای سطح 
درامد و رونق اقتصادی بخش کشــاورزی استان حرکت کنیم.کرامتی اضافه 
کرد: باید راندمان تولید محصولات کشاورزی در استان آذربایجان غربی افزایش 
یافتــه و فاصله اختلاف بین میانگین تولید و رکورد تولید محصولات کاهش 
 یابد.وی خاطر نشان کرد: لزوم انتقال یافته های علمی به  سر مزارع به منظور 
تولید علمی و اقتصادی مسئولیت دست اندرکاران بخش را برای انتقال یافته 
های علمی بیش از پیش سنگین کرده است و نیاز است بیش از پیش در جهت 
ارتقای درامد کشــاورزان، طرحهای تحقیقاتی کاربردی در بخش کشاورزی 
اجرا و عملیاتی شــود. مسئول دفتر نمایندگی ولی فقیه در مرکز تحقیقات و 
آموزش کشــاورزی و منابع طبیعی آذربایجان غربی نیز در این مراسم با بیان 
اینکه در یک چهارم آیات قران در زمینه علم آموزی و معرفت و تدبر ســخن 
به میان آمده اســت ، افزود: اندیشمندان گنج های معنوی و ثروت های تمام 
نشدنی هستند و اولین و مهم ترین وظیفه جوانان در گام دوم انقلاب اسلامی، 
تولید علم و  فناوری اســت.در ادامه این مراسم از تعدادی از محققان برتر مرکز 
تحقیقات و آموزش کشــاورزی استان با اهدای لوح و هدایایی تجلیل بعمل 

آمد .

افتتاح واحدهای مسکونی احداثی در روستاهای 
سیل زده معمولان 

پلدختر- کامرانی- خبرنگاریادگارامروز: 
به گزارش روابط عمومی ســتادهماهنگی بازسازی استان لرستان، با حضور 
مهندس تابش رئیس بنیادمسکن انقلاب اسلامی، مهندس مهدیان معاون 
بازسازی ومسکن روستایی بنیادمســکن انقلاب اسلامی، مهندس رضایی 
مدیرکل بنیادمسکن استان لرستان ،مهندس خواجه ای رئیس ستادهماهنگی 
بازسازی استان لرستان و مهندس ســبحانی مدیرکل بنیادمسکن اردبیل 
واحدهای احداثی ستادمعین بازسازی استان اردبیل در معمولان افتتاح شد .

 در این مراسم رئیس بنیادمسکن انقلاب اسلامی با اشاره به تکمیل عملیات 
تعمیربیش از ۱۸هزارو۵۰۰ واحدمســکونی ســیل زده در اســتان لرستان 
افزود:  ۱۳هزار ۵۰۰ واحد در اســتان نیازمندنوســازی می باشدکه تاکنون 
عملیات احداث ۳هزارو ۵۰۰واحد به اتمام رســیده اســت. مهندس تابش 
رئیس بنیادمســکن انقلاب اســلامی وهیئت همراه همچنین باحضور در 
سایت واحدهای جابجاشده شهرمعمولان از رونداحداث واحدهای این سایت 

بازدیدنمود. 
سایت جابجایی شهرمعمولان در ۱۹۰ قطعه و به مساحت ۴ هکتاربمنظور 

جابجایی واحدهای در مسیررودخانه درحال احداث می باشد. 
گفتنی است تعداد ۲۴۰ قطعه در این سایت در حال ساخت می باشد و کلیه 
عملیات  آماده ســازی این سایت توسط ماشین آلات بنیادمسکن انقلاب 

اسلامی به انجام رسیده است .

پلمب ۱۱ واحد صنفی متخلف عرضه 
محصولات فرهنگی در لرستان

خرم آباد-مهری پهلوانی-خبرنگاریادگار امروز
 رئیس پلیس امنیت عمومی لرستان از پلمب ۱۱ واحد صنفی متخلف عرضه 

محصولات فرهنگی در استان خبر داد.
ســرهنگ احمدرضا احمدیان در جمع خبرنگاران از اجرای طرح کنترلی و 
نظارتی بر واحدهای صنفی محصولات فرهنگی، نت سراها، گیم نت ها و کافی 
نت ها  خبر داد و افزود: مأموران پلیس اداره نظارت بر اماکن عمومی اســتان 
طــرح کنترلی و نظارتی بر واحدهای صنفی محصولات فرهنگی را به مدت 

دو روز اجرا کردند.
وی ادامه داد: ۱۳۴ مورد بازدید از واحدهای صنفی، ۹۶ فقره تذکرات صادره 
به واحدهای متخلف و ۴۴ فقره تعهدات اخذ شده به علت عدم رعایت ضوابط 

از جمله نتایج این طرح بوده است.
احمدیان اظهار کرد: اخطار پلمب به ۲۰ واحد عرصه محصولات فرهنگی داده 

شده و همچنین ۱۱ واحد متخلف پلمب شد.

به میزبانی  شرکت آب و فاضلاب شهری استان؛

ششمین جلسه شورای فنی آذربایجان غربی   
برگزار شد

ارومیه-مینا اصلانی-خبرنگاریادگارامروز : 
ششمین جلسه شورای فنی استان به میزبانی شرکت آب و فاضلاب شهری  
استان و در محل تصفیه خانه مدرن و جدیدالاحداث شهرستان سلماس به 

ریاست آیدین رحمانی معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری برگزار شد.
 جلسه با محوریت  تصفیه خانه مدرن سلماس که قرار است به زودی افتتاح 

شود تشکیل شد.
اسکندرپور معاون مهندسی و توسعه شرکت آب و فاضلاب شهری استان در 
این جلسه گفت:  این پروژه جهت تامین آب سالم و پایدار شهرهای سلماس 
، تازه شهر و روستاهای همجوار و با افق طرح سال 1418 احداث شده است.

معاونت مهندســی و توسعه شــرکت افزود: این طرح به صورت B.O.T   با 
مشارکت و سرمایه گذاری بخش خصوصی انجام شده است.

اســکندرپور گفت: این پروژه دومین تصفیه خانه مدرن کشور بعد از تصفیه 
خانه مهاباد است که به روش D.A.F )شناورسازی با هوای فشرده به روش 

اختلاط، انعقاد و زلال سازی( احداث شده است.
قابل دکر است که ظرفیت این تصفیه خانه 575 لیتر بر ثانیه است که توانایی 

تامین آب سالم و پایدار 160000 نفر را دارد.
بعد از  جلسه آیدین رحمانی به همراه مقامات حاضر در جلسه بازدید کاملی 

از این پروژه فاخر را داشتند

پیروزی تیم کشتی پلدخترمقابل الشتر 

پلدختر- کامرانی- خبرنگاریادگارامروز :
 سرپرست هیت کشتی پلدخترگفت : تیم کشتی آزادخردسالان و نونهالان 

این شهرستان  مقابل الشتر به پیروزی رسید.
کرم بیرانوند اظهارداشت : یکدوره مسابقه دوستانه کشتی  به میزبانی پلدختر 

بین تیم کشتی آزادخردسالان و نونهالان با تیم الشتر 
برگزار شد.

وی افزود: در این مســابقات با برگزاری ۲۵ رقابت تیم پلدختر با نتیجه ۱۴ 
بر11موفق شد تیم الشتررا شکست دهد.

سرپرســت هیت کشــتی پلدخترگفــت :مربیــان تیم کشــتی پلدختر 
صیدعزیزرضایــی امیدعالیپوروبیرانوندوداوری این مســابقات را شــفیعی 

وگودرزی به عهده داشتند.
بیرانوند از پرســنل پرتلاش اورژانس ۱۱۵ پلدختر به خاطر آمادگی و حضور 

درمسابقات قدردانی کرد.

مانور بازرسي ویژه شب یلدا در کرمانشاه  
برگزار شد

کرمانشاه-فریده محمدی-خبرنگاریادگار امروز 
:به گزارش روابط عمومی ســازمان صنعت، معدن و تجارت استان کرمانشاه؛ 
مانور بازرسي ویژه شــب یلدا به منظور كنترل و نظارت بیش تر بر چگونگي 
عرضه اقلام پرمصرف، توسط بازرســان معاونت بازرسی و حمایت از حقوق 
مصرف کننده این ســازمان، صبح روز شــنبه، ســی ام آذرماه سال 98، در 
محل میدان میوه و تره بار كرمانشــاه انجــام گرفت.در این مانور كه در قالب 
گشت مشترك میان بازرسان سازمان صمت، تعزیرات حكومتي كرمانشاه و 
همچنین بازرسان اتاق اصناف صورت گرفت، از تمامي غرفه های میدان میوه 
و تره بار بازدید و بازرسي ویژه به عمل آمد كه منجر به تشكیل پرونده براي 
30 واحد متخلف و معرفي آن ها به تعزیرات حكومتي، جهت رسیدگی های 
بعدي شد. گفتني است مرحله دوم این گشت مشترك، بازدید و بازرسي از 
تمامي قنادی های سطح شهر از بعدازظهر روز شنبه تا پاسي از شب است كه 

براي رفاه حال شهروندان شریف انجام می پذیرد.

دبیر خانه صنعت و معدن استان:

4 شهرک صنعتی کرمانشاه صاحب شورای حل اختلاف می شود

yadegar_emrooz@yahoo.com

مدیرکل راه و شهرسازی استان البرز :

واحدهای مسکن مهر بلاتکلیف واگذار می شوند

معاون حفاظت و بهره برداری شرکت آب منطقه ای کرمانشاه:

کرمانشاه بیش از یک میلیارد متر مکعب کسری مخزن آب دارد

استاندار قزوین:

خرید کالای خارجی در ادارات قزوین ممنوع است



دارویضدسرطان
ژنهایخاصراهدفمیگیرد

محققــان برای اولین بــار موفق به ابداع یــک داروی خاص 
ضدســرطان  شــدند که برخی ژن های خــاص را هدف قرار 
می دهد و از همین رو برای  مقابله با دهها نوع سرطان مختلف 

قابل استفاده است. 
محققان انگلیسی و آمریکایی با همکاری یکدیگر داروی ویژه 
ای را  تولید کــرده اند که با مقابله بــا برخی ژن های مخرب 
می تواند به جنگ ۲۵  نوع ســرطان مختلف برود. بررسی های 
اولیه از نتایج امیدوارکننــده این  روش تازه درمانی خبر داده 

است. 
پژوهشگران با اســتفاده از فناوری دستکاری ژنتیک، ژن های 
خاصی را  شناسایی کرده اند که سلول های سرطانی برای زنده 
ماندن به آنها محتاج  هســتند. داروی تازه بــا از کارانداختن 
تک تک ژن های مذکور می تواند به  مرگ سلول های سرطانی 

کمک کند. 
برای ســاخت داروی تازه ۷۲۵ نوع سلول سرطانی مربوط به 
۲۵ نوع  سرطان مختلف از بدن بیماران جدا شدند و در محیط 

آزمایشگاهی مورد  بررسی دقیق قرار گرفتند. 
پژوهشــگران می گویند با تکمیل این روش درمانی ســرعت 
نابودی  سرطان نیز افزایش می یابد و انقلابی در زمینه درمان 

سرطان ایجاد  می شود. 

دانشبنیانهایسلولبنیادی
اشتغالرارونقدادند

تعداد شــرکت های دانش بنیان حوزه ســلول های بنیادی و 
پزشکی بازســاختی  و در ســال ۹۸ به ۱۰۰ شرکت افزایش 
یافت. این تعداد شــرکت در مجموع  حدود هزار شــغل ایجاد 

کرده  است. 
خودکفایــی در تامین محصولات و خدمــات درمانی و ایجاد 
اشــتغال و  کارآفرینی از جمله اقداماتی اســت که با توســعه 
شــرکت های دانش بنیان  حوزه سلول های بنیادی رقم خورده 

است. 
در این راســتا نیز ستاد توسعه علوم و فناوری های سلول های 
بنیادی  معاونت علمی و فناوری ریاســت جمهوری، با ترغیب 
دانشگاهیان و  متخصصان به تاسیس شرکت های دانش بنیان 

گام های تاثیرگذاری در این  حوزه برداشته است. 
  ســتاد از این شــرکت ها برای بومی سازی فناوری ها حمایت 
می کند تا  زیرســاخت های ضروری مورد نیاز و گام های اولیه 
برای توســعه اقتصاد  دانش بنیان برداشته شود. در حالی که 
در سال ۹۲ تنها دو شــرکت  دانش بنیان در حوزه سلول های 
بنیادی و پزشکی بازساختی مشغول به کار  بودند، این رقم در 
سال های بعد با توجه به بهبود قوانین و سیاست های  تشویقی 
ســتاد رشد قابل توجهی داشت و در سال ۹۸ به ۱۰۰ شرکت 

 افزایش یافته است. 
این تعداد شرکت در مجموع حدود هزار شغل ایجاد کرده اند. 
همچنین درآمد  این شــرکت ها ســال گذشته بیش از ۵ هزار 

میلیارد ریال بود. 

اخبار

»منشوراخلاقی«
پایبنــدی بــه اصــول دینــی، توجــه بــه واقعیــت هــای عینــی، احتــرام 
بــه اســتقلال و حاکمیــت ملــی، پاسداشــت ارزشــهای انســانی، دفــاع از 
ــت و  ــار ؛دوری از ران ــور اخب ــدون سانس ــق وب ــم، انتشــار دقی آزادی قل
ــراء و  ــت و افت ــود داری از تهم ــهروندی،  خ ــوق ش ــت حق ــاد، رعای فس

فعالیــت هــای رســانه ای بصــورت حرفــه ای
 از اهداف این رسانه است 
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محققان موفق به طراحی حســگری شدند که با اســتفاده از نانوذرات طلا 
 ساخته شده و می تواند بیماریهای صعب العلاج را شناسایی کند. ائمه باقری 
حشــکوایی مجری طرح »ساخت آپتا حسگرهای مبتنی بر  نانو ساختار طلا 
بــرای اندازه گیری و گزینش برخی ترکیبات زیســتی و  دارویی« و برگزیده 
بیست و یکمین جشنواره جوان خوارزمی در اظهار  داشت: ما موفق شدیم با 
فناوری نانو حسگرهایی را برای تشخیص  بیماری های صعب العلاج از جمله 
ســرطان طراحی کنیم. وی با بیان اینکه این حســگرها مبنی بر نانوساختار 
هستند، بیان کرد:  حسگری که طراحی کردیم برای سرطان روده بزرگ مورد 
تست قرار  گرفت؛ این حسگر مورد آزمایش قرار گرفته و نتیجه آن خوب بوده 
 است. برگزیده جشنواره جوان خوارزمی با بیان اینکه این حسگر نمونه  خارجی 
ندارد گفت: از نانوذرات طلا برای ســاخت این حسگر استفاده  کردیم؛ البته 
که ساخت این حسگر هزینه زیادی نداشت و تولید آن نیز  هزینه بر نخواهد 
بود. باقری خاطر نشان کرد: آپتامرها، نوکلئیک اسیدهای تک رشته ای  هستند 
که با تمایل و برگزیدگی بالا به گســتره وسیعی از مولکول های  هدف متصل 
می شــوند. از این رو، آپتامرها به عنوان یک نوع جدید از  لایه های تشخیص 
زیستی در زیست حسگرها برای تشخیص  مولکول های کوچک و سلول کامل 

به کار گرفته شده اند. 
این محقق عنوان کــرد: در این طرح با اســتفاده از آپتامرهای  اختصاصی، 
نانــوذرات و نانوســاختارها، آپتاحســگرهای الکتروشــیمیایی  برای برخی 
از ترکیبــات دارویی، ماننــد کلرامفنیکل، اپیرو بی ســین و  ترکیبات مهم 
بیولوژیکــی، مانند تریپتوفان )نمونه های از مولکول های  کوچک( و ســلول 

سرطانی روده بزرگ   -CT ۲۶ )نمونه ای از سلول های  کامل( به عنوان آنالیت 
های هدف طراحی شود. 

وی در خصوص روش کار خود برای ســاخت این حســگر ادامه داد: به  این 
منظور با تثبیت آپتامرهای شناخته شده بر روی سطح الکترود،  آپتاحسگرهای 
الکتروشیمیایی برای این گونه های آزمایشی طراحی شد.  نوع بستر الکترودی 
بر مبنای نانو ســاختارها، چگونگی تثبیت آپتامر و  همچنین شــیوه ایجاد 
علامت تجزیه ای و تشــخیص از جمله مواردی اســت  که در این پروژه مورد 
بررسی و توســعه قرار گرفته است. باقری افزود: از طرفی با توجه به افق های 
جدید در زمینه به کارگیری  نانو مواد در افزایش کارایی زیســت حســگرها، 
امکان اســتفاده از آنها هم  در مرحله تشــخیص الکتروشیمیایی و هم برای 
تقویت مؤثر علامت  تجزیه ای مورد مطالعه قرار گرفت. به گفته این محقق، از 
روش های مختلف تصویربرداری و طیف بینی  برای مطالعه آپتاحســگر تهیه 
شــده و از فنون های مختلف الکتروشیمی  تجزیه ای نظیر روش های متفاوت 
ولتامتری و طیف بینی امپدانس  الکتروشیمیایی برای تشخیص و اندازه گیری 
گونه های آزمایشی استفاده  شد. این محقق ادامه داد: امید داریم کشور ما به 
آن مرحله ای برســد که از این  حسگرها به عنوان یک تست در مراکز درمانی 
استفاده کنیم تا از شــیوع  بیماری های صعب العلاج پیشگیری کنیم. وی با 
بیان اینکه این طرح ثبت اختراع و نهایی شــده است، خاطر نشان  کرد: برای 
تشخیص هر بیماری از پروب های خاصی استفاده می کنیم  تا آن را تشخیص 

بدهد. 

تشخیص بیماریهای صعب العلاج 
با حسگر نانویی محققان ایرانی

محققان در یک شــرکت دانــش بنیان موفق به 
تولید محلولی از بره موم  زنبور عســل شدند که 
برای پیشگیری از آنفولانزا می توان از آن استفاده 

 کرد. 
شهرام دادگستر، مجری طرح »تولید فرمولاسیون 
دارو از فرآورده های  زنبور عســل« و مدیر شرکت 
دانــش بنیان مســتقر در پارک علــم و فناوری 
 دانشــگاه تهران در گفتگو با خبرنگار مهر اظهار 
کــرد: عصاره بره موم  زنبور عســل دارای خواص 
تقویت سیســتم ایمنی و آنتی آکسیدانی بوده و 
 برای درمان ســرفه و گلودرد و مشکلات تنفسی 

خیلی مفید است. 
دادگستر با بیان اینکه عصاره بره موم زنبورعسل 
قوی ترین آنتی  بیوتیک شناخته شده طبیعی به 
شــمار می رود، بیان کرد: بره موم یا  پروپولیس 
یکی از ارزشــمندترین فراورده های زنبور عسل 
اســت که  نقش ضد میکروبی و مقابله با بیماری 
ها در کنــدو را ایفا می کند. همین  ویژگی باعث 
شده اســت که این ماده ارزشــمند بعنوان قوی 
ترین آنتی  بیوتیک طبیعی شــناخته شــده و با 
کاربردهای فراوان در درمان بیماری  های انسانی 

مورد استفاده قرار گیرد. 
وی با بیان اینکه با توجه به خواص بره موم زنبور 
عســل  گفت:ما موفق  شــدیم از عصاره بره موم 

عسل، پماد و محلولی را به تولید برسانیم. 
وی بــا اشــاره به محلولــی که در این شــرکت 
دانــش بنیان از عصاره بره  موم به تولید رســیده 
اســت، گفت: این محصول اولیــن و تنها عصاره 
بره  موم فاقد الکل و ســایر حلال های شیمیایی 
در خاورمیانه اســت که بطور  اختصاصی توســط 

پژوهشگران دانشگاه تهران فرموله شده است. 
این محقــق با بیان اینکه محلولــی که به تولید 
رســاندیم حــاوی فلاونویید و  آنتی اکســیدان، 
ضد ســرطان و حفاظت در برابر اشعه است بیان 
 کرد:همچنین این محلول مورد تایید آزمایشگاه 
سازمان غذا و دارو و  پارک علم و فناوری دانشگاه 

تهران است. 
وی عنــوان کــرد: ایــن محصول تنها فــراورده 
اختصاصی زنبورعسل در  ایران با مجوز دارویی از 
ســازمان غذا و دارو وزارت بهداشــت است که  با 
قیمت کمتر از یک ســوم نمونه خارجی به تولید 

می رسد. 

به گفتته دادگستر، این محلول را  کودکان، افراد 
کهنسال و زنان باردار  می توانند استفاده کنند. 

وی خاطر نشان کرد: محلول تولید شده از عصاره 
بره موم زنبور  عســل، تنها آنتی بیوتیک طبیعی 
شناخته شــده با قابلیت اثرگذاری سریع  معادل 

داروهای سنتزی بدون ایجاد مقاومت است. 
دادگســتر با تاکید بر اینکه ایــن محصول برای 
افرادی که دارای سیستم  ایمنی ضعیفی هستند، 
قابل استفاده خواهد بود، گفت:در حال حاضر این 
 محصــول به صورت قطره های ۳۰ میلی لیتری به 

بازار عرضه شده  است. 
دادگســتر با بیان اینکه این محلول بدون اضافه 
شدن هر محلول شیمیایی  دیگری خالص سازی 
شــده است، بیان کرد: بره موم به دلیل دارا بودن 
 فلاونوئیدها، فنول ها و ترکیبات مختلف گیاهی از 
خواص آنتی اکســیدانی  و تقویت سیستم ایمنی 
برخوردار اســت و برای درمــان بیماران مبتلا به 
 سرطان، رفلاکس و سوزش معده، تنفسی و آفت 
دهان و هر بیماری که  دارای منشا قارچ و ویروسی 

است، کاربرد دارد. 

وی تاکید کرد: این محلول موجب تقویت سیستم 
ایمنی می شوند از این  رو استفاده از آن در فصول 
سرد سال که بیماری آنفلوآنزا و سرفه های  خشک 
و مزمن و سینوزیت شــایع می شود توصیه می 

شود. 
مدیر شــرکت دانش بنیان مستقر در پراک علم 
و فناوری دانشــگاه تهران  گفــت: محلولی که به 
صورت قطــره از بره موم زنبور عســل به تولید 
 رســیده در داروخانه ها و فروشــگاه های گیاهان 

دارویی موجود است. 

عبدالســاده نیســی مدیــر کل دفتــر حمایت و 
پشــتیبانی امور پژوهشــی و  فناوری وزارت علوم 
از همکاری پژوهشــی این وزارتخانه با بزرگترین 

 شورای تحقیقات کشور ایتالیا خبر داد. 
نیســی ، از برنامه این وزارتخانه بــرای همکاری 
پژوهشــی بــا ایتالیا خبر  داد و گفــت: دفتر بنده 
و معاونــت پژوهشــی، بعنــوان فــوکال پوینت؛ 
  ) Focalpoint ( کــه بــه آن لیدینــگ هاوس 
) Leading House ( به معنی  مسئول همکاری 
علمی ایران و ایتالیا نیز می توان اطلاق کرد، چند 
 برنامــه را در دســتور کار دارد؛ یکی از این برنامه 
ها که از درجه  اهمیت بالایی هم برخوردار اســت، 

تشــکیل کارگروه مشــترک بــا  CNR  یا  همان 
شــورای ملی تحقیقات ایتالیا اســت کــه بعد از 
وزارت علوم،  بزرگترین شورای تحقیقات این کشور 

محسوب می شود. 
مدیر کل دفتر حمایت و پشتیبانی امور پژوهشی و 
فناوری وزارت علوم  ادامه داد: بر همین اساس، ما 
کارگروهی را تشــکیل دادیم و در آن،  زمینه های 
مشترک مورد علاقه و تمایل همکاری ۲ کشور را 
که هم  می تواند برای آنها مفید باشــد و هم به ما 
کمــک کند، بطور مثال؛ در  علــوم پایه که هم ما 
حرف برای گفتن داریم و هم آنها ما را قبول دارند، 

 به بحث گذاشته و مصوب کرده ایم. 

وی افزود: در همین راستا سفیر جمهوری اسلامی 
ایــران در ایتالیــا  مذاکره اولیه را با شــورای ملی 
تحقیقــات ایتالیا انجــام داده و بر مبنای آن  در ۵ 
اولویت بــا آنها به توافق رســیدیم. اکنون قرار بر 
این اســت تا هیاتی  با ســفر به این کشور با طرف 
مقابل درباره چگونگی اجرای ۵ اولویت  مشــخص 
شــده، مذاکرات تکمیلی را داشته باشد تا بتوانیم 
همکاریهای  مشــترک خــود را در این زمینه آغاز 

کنیم. 
وی درخصــوص اولویتهــای تعیین شــده اظهار 
داشت: قرار بر این است،  علاوه بر انتقال پژوهش، 
انتقال فناوری نیز بصورت جدی در دستور  اجرای 

توافقات باشــد؛ لذا ما در قالب هیات مورد اشاره، 
امیدوار هســتیم  پس از اتمام مذاکرات، قراردادی 
بزرگ و بسیار حائز اهمیت از نقطه  نظر علمی میان 
سفارت جمهوری اسلامی ایران در ایتالیا، شورای 
ملی  تحقیقــات ایتالیا و وزارت علوم منعقد کنیم؛ 
قراردادی که قطعا در زمینه  پژوهشــهای مشترک 
در موضوعات و مباحث مختلف از جمله  ریاضیات، 
علوم پایه، فیزیک، شیمی و .. نتیجه بخش خواهد 

بود. 
نیســی در ادامه خاطرنشــان کرد: بر این پایه با 
طبقه بندی مواردی مثل  نوع گرایش و فعالیتهای 
مشترک دانشــگاه های ایران و ایتالیا در مباحث 
 خاص، تعدادی از اســاتید دانشــگاه های ایتالیا و 
برخی اساتید دانشــگاه  های ایران، در نشستهای 
خود، پروژه های مشــترک تعریــف خواهند  کرد؛ 

پروژه هایــی که بر اســاس آن، انتقال پژوهش و 
فناوری به کشور  انجام خواهد گرفت؛ ضمن اینکه 
در همین راســتا تبادل دانشــجو و استاد  نیز بین 

ایران و ایتالیا صورت خواهد گرفت. 
این مقام مســئول وزارت علوم بــا تاکید بر اینکه 
همه این همکاری ها، در  قالب طرح های پژوهشی 
مشــترک و بمنظور انتقــال تجربیات دو طرف  به 
یکدیگر طراحی خواهد شد، ادامه داد: بطور مثال 
از آنجا که معماری  ایتالیــا، خیلی توانمند بوده و 
از ظرفیتهای بالایی برخوردار اســت، می  توانیم از 
این دانش موجود، در راســتای تقویت بنیه علمی 
خود در این  زمینه، استفاده کنیم. همچنین تعیین 
پروژه های مشــترک پژوهشی در  حوزه های مواد 
غذایی و فنی و مهندسی هم از دیگر مباحثی است 

که با  درجه اهمیت بالا، مد نظر ما است. 

تولید محلولی از بره موم زنبور عسل برای پیشگیری از آنفولانزا

گروهی از محققان در اسکاتلند نخستین سیستم غیرقابل هک 
انتقال  اطلاعات رمزگذاری شده را ابداع کرده اند. در این سیستم 
اطلاعات به  شکل نور از یک تراشه مخصوص می گذرند. گروهی 
از محققان در اســکاتلند ادعا می کنند نخستین سیستم امنیتی 
غیرقابــل  هک دنیا را ســاخته اند. محققان مدت ها اســت که از 
فراگیر شــدن رایانه های کوانتومی بیم دارند  زیرا هکرها با کمک 
آن می توانند به آســانی به اطلاعات رمزگذاری شده،  دسترسی 
یابند. اما گروهی از محققان بین المللی از جمله محققان دانشگاه 
سن اندروز  تراشه ای ساخته اند که کلیدهایی یکبار مصرف برای 
هر بار انتقال  اطلاعــات تولید می کند و به این ترتیب به امنیت 

کامل دســت یافته اند.  »آن دریا دی فالکو« از دانشــکده فیزیک 
ستاره شناســی دانشگاه سن اندروز  می گوید: این فناوری مشابه 
صحبت کردن ۲ فرد با استفاده از ۲ لیوان  کاغذی است که با یک 
نخ بهم وصل شده اند. اگر هنگام صحبت کردن یکی  از آنها لیوان 
را مچاله کند، این روند سبب می شود صدا خفه شود. اما  هنگامیکه 
هر بار لیوان به شیوه متفاوتی مچاله شود بنابراین نمی توان آن  را 
هک کرد. روش جدید غیرقابل نفوذ است. در این روش اطلاعات 
دیجیتال به شــکل نور ذخیره می شــوند و سپس از  یک تراشه 
سیلیکونی مخصوص گذر می کنند. این تراشه حاوی  ساختارهایی 
است که نور را خم می کند و می شکند. به این ترتیب  اطلاعات در 
هم آمیخته می شود. در اصل فرایندهای خم شدن و شکستن هر 
بار با توجه به اطلاعات  ارسالی، یه شیوه ای متفاوت انجام می شود. 
این تحقیق در نشریه  Nature Communications  منتشر 
شــده و در  صورت تاییــد صحت آن، ارزش زیــادی برای تهیه 
کنندگان سرویس های  مخابراتی، سازمان های دولتی و بانک های 
جهانی خواهد داشت. در حال  حاضر این سازمان ها و دولت های 
مختلف با مشکل دسترسی به اطلاعات  رمزگذاری شده، دست و 

پنجه نرم می کنند. 

گروهی از پژوهشگران به رهبری علیرضا مشاقی محقق 
ایرانی و  استاد دانشگاه لیدن در هلند برای نخستین بار 
فرایند بیمــاری ابولا و تب  هموراژیک آن را بر روی یک 

تراشه کوچک بازسازی کردند. 
تاکنون هیــچ درمان مؤثری برای ویروس ابولا کشــف 
نشده اســت. ابتلاء  به این ویروس که به تب هموراژیک 
در انســان ها منجر می شود در  سراســر جهان قربانیان 
زیادی گرفته است. فقدان مدل های انسانی برای  بررسی 
تب هموراژیک ابولا یکی از مهمترین موانع در توســعه 

 استراتژی های درمانی برای این بیمار است. 
از سوی دیگر مطالعه این بیماری بر روی حیوانات بسیار 
مشــکل،  پرهزینه و گاهی اوقات غیر ممکن اســت. در 
همین راســتا گروهی از  پژوهشگران به رهبری علیرضا 
مشاقی محقق ایرانی و استاد دانشگاه  لیدن در هلند برای 
نخستین بار فرایند بیماری ابولا و تب هموراژیک آن  را بر 

روی یک تراشه کوچک باز سازی کردند. 
ایــن پروژه تحقیقاتی طی ۳ ســال و با همکاری مراکز 

دانشگاهی و  صنعتی انجام شده است. 
 »اندام بر روی تراشــه« و یا »اندام تراشه« یک فناوری 

جدید است که  در آن اندام های انسانی در ابعاد کوچک بر 
روی یک تراشه کوچک باز  سازی می شوند. این مدل های 
کوچک هم مانند نمونه های واقعی از بدن  انسان توسط 
عوامل بیماری زا از جمله ویروس ها بیمار شوند. از آنجا 
 که در ساخت این تراشه ها از سلول های انسانی استفاده 
می شود،  نشــانگرهای بیماری های انسانی را دقیق تر از 

مدل های حیوانی از خود  بروز می دهند. 
تراشه ابولایی که مشاقی و همکارانش ساخته اند، نه تنها 
سندروم تب  هموراژیک بلکه فرایندهای بیوشیمیایی و 
بیومکانیکی ایجاد کننده این  سندروم را به خوبی نشان 
می دهد. همچنین پژوهشگران از این تراشه  برای تست 

چند داروی جدید استفاده کرده اند. 
نتایج این پژوهش در نشــریه  iScience  منتشر شده 

است. 
علیرضا مشاقی استاد دانشــگاه و پژوهشگر در دانشگاه 
لیدن هلند و  هاروارد آمریکاســت. اخیراً مشاقی و گروه 
تحقیقاتی اش برای پژوهــش  درباره بیماری ابولا برنده 
 Elise  و  NWA-IDG  جوایــز مختلــف از جملــه

Mathilde prize   شده اند. 

محققایرانیتراشهپژوهشیبیماریابولاساختنخستینسیستمغیرقابلهکدنیاابداعشد

همکاری وزارت علوم با بزرگترین شورای تحقیقاتی ایتالیا

دانشگاه علوم پزشکی و خدمات بهداشتی درمانی بوشهر

دانشگاه علوم پزشکی و خدمات بهداشتی درمانی بوشهر در نظر دارد اجرای پروژه های ذیل را مستند به دستور العمل ماده 27 قانون الحاقی برخی از مواد به قانون تنظیم بخشی 
از مقررات مالی دولت )2( به بخش غیر دولتی )خصوصی (  و بر اساس مصوبات طرح های تملک دارایی های سرمایه جدید ، نیمه تمام ، تکمیل شده و آماده بهره برداری به بخش 
غیر دولتی از طریق رقابت عمومی واگذار نماید . لذا از کلیه واجدین شرایط دعوت به عمل می آید وفق برنامه زمان بندی شده ذیل نسبت به اخذ اسناد فراخوان  به آدرس : بوشهر، 
خیابان معلم ، روبروی جایگاه نماز جمعه ، دانشگاه علوم پزشکی و خدمات بهداشتی درمانی بوشهر ،مدیریت امور پشتیبانی و رفاهی ) امور قراردادها (  دانشگاه مراجعه نماید. قابل 
ذکر است پیشنهاد دهندگان می بایست یک نسخه از اسناد را دریافت و به همراه اسناد و مدارک درخواست شده با قید قبولی امضاء نموده و طی مهلت مندرج در این آگهی به 

دانشگاه تحویل نمایند . 

محل و تاریخ توزیع اسناد فراخوان : واحد امور قراردادهای دانشگاه از تاریخ درج آگهی به مدت سه روز کاری 
مهلت اخذ اسناد فراخوان : 98/10/02  لغایت 98/10/04 روز چهار شنبه  تا ساعت 14 

مهلت تحویل اسناد فراخوان :  98/10/05 لغایت 98/10/14 روز شنبه  تا ساعت 14 
پاکات پیشنهادی  در تاریخ 1398/10/15 ساعت 12 روز یکشنبه در دفتر معاونت توسعه مدیریت و منابع دانشگاه بازگشایی می شود . 

لازم به ذکر است ، آگهی مذکور در سایت دانشگاه به آدرس  http://bpums.ac.ir درج گردیده است . 
هزینه درج آگهی به عهده برنده واگذاری می باشد . 

فراخوان جذب سرمایه گذار

شهرستانپروژه واگذاریردیف

1)BOO( در قالب ساخت ،بهره برداری و مالکیت  PET-SCAN  بوشهرواگذاری پروژه احداث بخش پزشکی هسته ای بیمارستان شهدای خلیج فارس به بخش خصوصی و تجهیز آن به دستگاه

2)BOT( کنگانواگذاری پروژه تکمیل احداث کلینیک تخصصی کنگان در قالب

3)BOO( بوشهرواگذاری احداث بیمارستان تخصصی قلب  در قالب

4 )BOT( بوشهرواگذاری تکمیل پروژه احداث مرکز بهداشتی و درمانی عالیشهر به بخش خصوصی به روش ساخت،بهره برداری و انتقال مالکیت

5)BOO( دشتستانواگذاری پروژه تکمیل بیمارستان  17 شهریور برازجان در قالب
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